



ရတနာပုံ

၁၉၉၂ ခုနှစ် ၊ မေလ ၁ ရက် စတင်ထုတ်ဝေသည်။

yadanarbonnews.com

၁၃၈၄ ခုနှစ် ၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် ၊ တနင်္လာနေ့ ၊ (7-11-2022) ၊ အတွဲ (၃၁) ၊ အမှတ် (၁၉၁)

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး

- ❖ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- (၁) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- (၂) လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- (၃) ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှနည်းလမ်းများဖြင့်

အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- (၄) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- (၅) အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ (၆၇)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

စာမျက်နှာ - ၁၅

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဟိန္ဒူရိုးရာပွဲတော်များတွင် အထွတ်မြတ်ဆုံးပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည့် ဒီပါဝလီမီးထွန်းပွဲတော်သို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်



နေပြည်တော် ၆ ဇူလိုင် ၂၀၂၂ - နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်ရှိ သျှရီမဟာလက်ချိမ်းမယ်တော်ကြီးဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဟိန္ဒူရိုးရာပွဲတော်များတွင် အထွတ်မြတ်ဆုံးပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သော ဒီပါဝလီမီးထွန်းပွဲတော်သို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင် Jeng Phang နော်တောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁၂၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr.Vinay Kumarနှင့်စနီ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Listopadov Nikolai Alexandrovich နှင့် ဟိန္ဒူရိုးရာဒီပါဝလီပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်စော်နိုင်တို့က ဒီပါဝလီ အထိမ်းအမှတ် ဆီမီးထွန်းညှိပေးကြစဉ်။

တန်ဆောင်တိုင်ဒါသပယ မှာ ချစ်ရတဲ့ ပိသားစု ငွေပျိုး ပိတ်သပ်ဟပျားနှင့်အတူ ဂျော့ဂါဘာတင်းဝေးပြီး စိတ်ငါ့ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်ငါ့ကျန်းမာခြင်းများနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆန္ဒပြုကြောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

Myanmar MOBILE MONEY anywhere anytime

ရတနာပုံ

၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်
အယ်ဒီတာအောင်

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် သာမညဖလအခါတော်နေ့

တန်ဆောင်မုန်းလသည် မြန်မာ့ဆယ့်နှစ်လတွင် အဋ္ဌမမြောက်လဖြစ်သည်။ တန်ဆောင်မုန်းလတွင် ရာသီမှာ ဗြိစ္ဆာ၊ နက္ခတ်မှာ ကြတ္တိကာနက္ခတ်၊ ရာသီရုပ်မှာ ကင်းမြီးကောက်၊ ရာသီပန်းမှာ ခဲပန်းဖြစ်ပြီး ရာသီပွဲတော်မှာ ကထိန်ပွဲဖြစ်သည်။

တန်ဆောင်မုန်းလတွင် ကထိန်ခင်းခြင်း၊ မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်၍ မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ရည်မှန်းကာ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ကြာသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်း၊ ပုံသကူပစ်ခြင်း၊ ကိုးမန်းပွဲပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။ နက္ခတ်စုံသော တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ညကို ဆေးပေါင်းခသည့်ညဟုလည်း ယုံကြည်ကြသည်။

မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် သာမညဖလသုတ္တန်ဒေသနာတော်ကို တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ညတွင် အဇာတသတ်မင်းကြီးအား ဟောတော်မူသည်ကို အကြောင်းပြု၍ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ကို သာမညဖလအခါတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခေါ်ဆိုကြသည်။ သာမညဖလသည် ရဟန်းသာမဏေပြုရခြင်း၏ အကျိုးဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။

ဘုရားရှင် လက်ထက်တော်အခါက အဇာတသတ်မင်းသားသည် ဒေဝဒတ်ကို ဆရာတင်မှားပြီး ဖခင်ကိုသတ်၍ မင်းဖြစ်လာခဲ့သည်။ သို့သော် ဖခင် ဝိပိဋ္ဌသာရမင်းကြီးအပေါ် ကျူးလွန်ခဲ့သည့်အပြစ်ကို တွေးတောပူပန်ပြီး နေ့စဉ်ညတိုင်း စားမဝင်၊ အိပ်မပျော်သည့် ရောဂါဝေဒနာကို ခံစားနေရသည်။ ထိုဝေဒနာပျောက်ကင်းအောင် မည်သည့်ဆေးနှင့်မျှ ကုစား၍မရဖြစ်နေသည်။ ထိုအခါ ဝေဒနာကုစားရန်အတွက် အမတ်ကြီးများ အကြံပေးချက်အရ ဒိဋ္ဌိခြောက်ဦးထံ ရောက်သွားသည်။ သို့ရာတွင် ဒိဋ္ဌိခြောက်ဦးသည် အဇာတသတ်မင်း၏ ရောဂါဝေဒနာပျောက်ကင်းရန် နည်းပေးလမ်းပြမှုမပေးနိုင်ခဲ့ပေ။ ထို့ကြောင့် သမားတော်ကြီး ဇီဝက၏ အကြံပြုချက်အရ မြတ်စွာဘုရားထံ လျှောက်ထားရာ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ညတွင် မြတ်စွာဘုရားက သာမညဖလသုတ္တန်ဒေသနာတော်ကို ဟောကြားတော်မူသောအခါမှ အဇာတသတ်မင်းခံစားနေရသော ရောဂါဝေဒနာများ ပျောက်သွားပြီး မြတ်စွာဘုရားအား ကြည်ညိုသော၊ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကို ယုံကြည်သော၊ ရတနာသုံးပါးကို ဆည်းကပ်ပူဇော်သော မင်းတစ်ပါးဖြစ်လာသည်။

အဇာတသတ်မင်းသည် လောကတွင် ဆရာများ၊ မိတ်ဆွေများကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်မိပြီး လက်ရှိနှင့် နောက်ဘဝထိ အကျိုးယုတ်ရပေသည်။ တစ်ဖန် သမားတော်ဇီဝကတည်းဟူသော မိတ်ဆွေကောင်း၏ လမ်းပြမှုကြောင့် ဘုရားရှင်ကို ဖူးမြင်ရပြီး မိမိအမှားကို သင်ခန်းစာယူ၍ အမှန်တရားကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့လုပ်ခဲ့သဖြင့် လက်ရှိဘဝနှင့် နောင်သံသရာအထိ ကောင်းမှုချမ်းသာရရှိပြီး နိဗ္ဗာန်ချမ်းသာရရှိနိုင်သည်အထိ ကောင်းကျိုးအဖုံဖုံရရှိပုံမှာ ဆင်ခြင်ဖွယ်ကောင်းလှသည်။

သို့ဖြစ်ရာ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် သာမညဖလ အခါတော်နေ့တွင် မြတ်စွာဘုရားရှင်ဟောကြားတော်မူခဲ့သော သာမညဖလသုတ္တန်ဒေသနာတော်ကို နာကြားခြင်း၊ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းဖြင့် လောကီလောကုတ္တရာနှစ်ဖြာ ကောင်းကျိုးသုခအဖြစ်ရရှိကြပြီး ကုသိုလ်ကောင်းမှုအကျိုးတရားများ တိုးပွားချမ်းမြေ့ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ရေးသားလိုက်ရပေသည်။

မန္တလေးမြို့ရှိ အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားများသို့ ဘုရားဖူးပြည်သူများ နေ့စဉ်လာရောက်ဖူးမြော်



မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၆

မန္တလေးမြို့ရှိ အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားများသို့ ဘုရားဖူးပြည်သူများ နေ့စဉ်လာရောက်ဖူးမြော်လျက်ရှိကြောင်း ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့များထံမှ သိရသည်။ ယနေ့တွင် မန္တလေးမြို့ရှိ တန်ခိုးကြီး ဘုရားဖူးမြော်သော မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်၊ မန္တလေးတောင်တော်နှင့် ဝေရောစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်တို့တွင် ဘုရားဖူး ရဟန်းသံဃာတော်များ နှင့်ပြည်သူ စုစုပေါင်း ၂၈၂၇၂ ဦး လာရောက်ဖူးမြော်ကြောင်း သိရသည်။

“မန္တလေးတောင်တော်ကို ဒီနေ့မှာဆိုရင် နယ်စုံဒေသက ဘုရားဖူးတွေ အများအပြား လာရောက်ဖူးမြော်ကြပါတယ်။ ဒီနေ့ဟာ ရုံးပိတ်ရက်၊ ကျောင်းပိတ်ရက်ဖြစ်တာကြောင့် ဘုရားဖူးတွေ

လာ စောင်းတန်းကကော ကားလမ်းကပါ တက်ရောက်ဖူးမြော်ကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဘုရားဖူး ဦးရေတိုးလာပြီး ရင်ပြင်တော်ပေါ်မှာ စည်ကားနေပါတယ်။ မြေကြီးနှစ်ကောင်ဘက်ကိုလဲ သွားရောက်ကြပါတယ်။ တောင်ပေါ်ကနေ မန္တလေးမြို့ရဲ့ ရှုခင်းအလှအပကိုလဲ ဘုရားဖူးတွေ ကြည့်ကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အမှတ်တရပစ္စည်း ရောင်းချတဲ့ ဆိုင်တွေမှာလဲ ဝယ်ယူသူတွေနဲ့ စည်ကားနေပါတယ်” ဟု မန္တလေးတောင်တော် ဂေါပကအဖွဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးကြည်က ပြောပြသည်။

မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်သို့ ယနေ့ညနေထိ ဘုရားဖူး ၂၇၈၅၃၂ ဦး လာရောက် ဖူးမြော်ခဲ့ကြောင်း၊ ဘုရားကို နံနက် ၄ နာရီ မိနစ် ၃၀ မှ ညနေ ၆ နာရီထိ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ဘုရားဖူးရဟန်းရှင်လှပြည်သူများ အနေဖြင့် မုခ်လေးခုလုံးမှ ဝင်ရောက်ဖူးမြော်နိုင်ကြောင်း မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော် ဂေါပကအဖွဲ့ ရုံးအဖွဲ့မှူး ဦးသိန်းထွန်းက ပြောပြသည်။

ထို့အတူ ဝေရောစနကျောက်စိမ်းစေတီတော်ကို နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ယနေ့ညနေထိ ဘုရားဖူး ၂၆၂၅ ဦး လာရောက်ဖူးမြော်ကြောင်း ဝေရောစနကျောက်စိမ်းစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ဦးက ပြောပြ၍ သိရသည်။

(၁၈၅)

သီရိမာလာကုန်စိမ်းဈေးတွင် ပြင်ဦးလွင်နှင့် အောင်ပန်းဒေသမှထွက်သည့် ဂေါ်ဖီထုပ်များ အရောင်းအဝယ်ကောင်းပြီး ဈေးကောင်းရ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းရှိ သီရိမာလာ ကုန်စိမ်းဈေးတွင် ပြင်ဦးလွင်ဒေသနှင့် အောင်ပန်းဒေသမှထွက်ရှိသည့် ဂေါ်ဖီထုပ်များ အရောင်းအဝယ်ကောင်းပြီး ဈေးကောင်းရရှိနေကြောင်း အဆိုပါဈေးရှိ ကုန်စိမ်းပွဲရုံများမှ သိရသည်။

ယခုအခါ သီရိမာလာကုန်စိမ်းဈေးသို့ ပြင်ဦးလွင်ဒေသနှင့် အောင်ပန်းဒေသမှ ထွက်ရှိသည့် ဂေါ်ဖီထုပ်များ တစ်ရက်လျှင် ခြောက်ဘီးကား ခုနစ်စီးမှ ရှစ်စီးထိ ပုံမှန်ဝင်ရောက်လျက်ရှိပြီး ကုန်လက်ကျန်မရှိသလောက်အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေကြောင်း၊ လက်ရှိ

အချိန်တွင် ဂေါ်ဖီထုပ်ဈေးနှုန်းမှာ အကြီးအသေးပေါ်မူတည်၍ တစ်ထုပ်လျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀ မှ ၁၀၀၀ ထိ ဈေးကောင်းရရှိနေကြောင်း အဆိုပါဈေးရှိ အောင် ကုန်စိမ်းပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးအောင်မိုးနိုင်က ပြောပြသည်။

“လက်ရှိမှာတော့ ဂေါ်ဖီထုပ် အဓိကစိုက်ပျိုးတဲ့ အောင်ပန်းဒေသနဲ့ ပြင်ဦးလွင်ဒေသဘက်ကပဲ ဝင်ရောက်လာတာပါ။ ကျန်တဲ့ဒေသက ဂေါ်ဖီထုပ်ထွက်တာ မရှိသေးပါဘူး။ တောင်သူတွေက စိုက်တဲ့သူနည်းပါးသွားတာကြောင့် ဈေးနှုန်းတွေက တက်သွားတာပါ။ ဈေးကတော့ ကောင်းပါတယ်။ အရောင်းအဝယ်ပိုင်းမှာလဲ ရောင်းကောင်းပါတယ်။ လက်ရှိမှာ သီရိမာလာကုန်

စိမ်းဈေးကို ဂေါ်ဖီထုပ်ကားတွေ အနေနဲ့ အောင်ပန်းနဲ့ ပြင်ဦးလွင်ဘက်ကနေ တစ်ရက်ကို ခြောက်ဘီးကား၊ ၁၂ ဘီးကားတွေနဲ့ ပုံမှန်ဝင်ပါတယ်” ဟု ဦးအောင်မိုးနိုင်က ပြောပြသည်။

သီရိမာလာကုန်စိမ်းဈေးတွင် ပြင်ဦးလွင်နှင့် အောင်ပန်းဒေသထွက် ဂေါ်ဖီထုပ်များ ဈေးကောင်းရရှိနေသည့်အပြင် အခြား ကုန်စိမ်းသီးနှံများဖြစ်သည့် အာလူးသီး၊ သခွားသီး၊ ခရမ်းချဉ်သီး၊ မုန်ညင်းဖြူ၊ ငရုတ်သီး၊ ရွှေပဲသီး၊ ဂေါ်ရခါးသီး၊ ခရမ်းသီး၊ ပန်းမုန်လာများလည်း ဈေးကောင်းများဖြင့် ရောင်းချနေရကြောင်း ၎င်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။

(၁၈၅)

ပြည်တွင်းရွှေဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်အေးနေ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၆
ယခုတစ်ပတ်အတွင်း ပြည်တွင်းရွှေဈေးကွက်တွင် ဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ် ကျဆင်းလာသော်လည်း အရောင်းအဝယ်အေးနေကြောင်း မန္တလေး ရွှေဈေးကွက်အတွင်းမှ သိရသည်။

ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးကွက်တွင် တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၄၃ ဒေါ်လာဖြင့် ဈေးတန်းဖွင့်ခဲ့ပြီး ၁၆၈၁ ဒေါ်လာထိ အမြင့်ဆုံးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၁၆ ဒေါ်လာထိ အနိမ့်ဆုံးကျဆင်း၍ ဒေါ်လာ ၁၆၈၀ ဖြင့် ဈေးတန်းပိတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ပြည်တွင်းဈေးကွက်မှာ အလှုပ်အခတ်တွေ အလွန်နည်းခဲ့ပေမဲ့ ပြည်တွင်းရွှေဈေးက ၁၆ ပဲရည်

တစ်ကျပ်သားကို ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းပတ်လည်မှာပဲ ရှိနေသေးတယ်။ တန်ဆောင်တိုင် ကာလဆိုတော့ အရောင်းအဝယ် နည်းနည်းတော့ ပြန်အေးသွားတယ်” ဟု မန္တလေးမြို့မှ ရွှေကုန်သည် ဦးရဲမင်းက ပြောပြသည်။

အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်တွင် ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၂၃ ဒေါ်လာ၊ ပြည်တွင်းအခေါက်ရွှေ ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၃၀၀၀၀၊ ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၃၅၀၀၀၊ ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဒေါ်လာလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးတွင် ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၈၂ ဒေါ်လာ၊ ပြည်တွင်းအခေါက်ရွှေ ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၃၀၀၀၀၊ ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀၀၀၊ ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဒေါ်လာလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

တန်ဒေါ်လာ ၁၆၈၁ ဒေါ်လာ၊ ပြည်တွင်း အခေါက်ရွှေ ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၃၀၀၀၀၊ ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀၀၀၊ ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဒေါ်လာလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့တွင် ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၈၂ ဒေါ်လာ၊ ပြည်တွင်းအခေါက်ရွှေ ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၃၀၀၀၀၊ ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀၀၀၊ ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဒေါ်လာလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

(၁၇၃)

အောင်မြင်စေရ နိယာမ

ချစ်နိုင် (စိတ်ပညာ)

ဘဝမှာ ပြဿနာအခက်အခဲဆိုတာက ရောင်လွှဲ လို့ရချင်မှရတယ်။ ရောင်လွှဲမရတဲ့အခါ တည့်တည့်တိုး ပြီပေါ့။ ကိုယ်က စာမေးပွဲမေးခွန်းတွေကို အောင်မှတ် ရအောင်မပြောနိုင်သလို စာမေးပွဲကျတာမျိုးလည်း ကြုံတတ်တာပဲ။

ကိုယ်မသိ နားမလည်ခဲ့မိလို့။
ကိုယ်အမှားလုပ်မိခဲ့လို့။
အဆင်မပြေ၊ မအောင်မြင်၊ အခက်အခဲအကျပ် အတည်းတွေ့ရတယ်။ ကျွန်းတယ်ဆိုရင် သူ့သူကိုယ် ကိုယ် စိတ်ဓာတ်ကျချင်စရာပဲ။ လဲကျရင် ကိုယ့်ကိုယ် ကိုယ်ပဲ ဆွဲထုမရမှာပဲ။ ခရီးဆက်ရဦးမယ်။ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမနေရအောင် အပြေးထွက် ရပြန်တယ်။

ရွေးချယ်မှု၊ ဆုံးဖြတ်မှု မှားတာရှိမယ်။ မှန်တာ ရှိမယ်။ ဘယ်သူမှတော့ အမြဲတစေ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း မှန်ကန်မနေပါဘူး။ ခြောက်ဘာသာစာမေးပွဲမှာ အမှတ် ၆၀၀ ပေးထားတာ နှစ်ပေါင်းတွေကြာခဲ့ပေါ့။ မြေတဲ့ကျောင်းသားတွေ သောင်း၊ သိန်း၊ သန်းရှိခဲ့လေ ပြီ။ အမှတ် ၆၀၀ ရတဲ့ ဆယ်တန်းအောင်သူ ကျောင်း သား၊ ကျောင်းသူ မရှိခဲ့ဖူးပါ။

မှားတာမဆန်းပါ။
နည်းနည်းမှားရင် တော်လှပြီ။
အမှားကြီးမှားရင် ကျမှာပဲ။ ဘဝစာမေးပွဲ။
မှားရင်စိတ်ဓာတ်မကျနဲ့။ အမှားသိအောင်ရှာ၊ အမှန်ကို အမြန်ပြင်။ မှန်တာတွေ့ရင် ဆက်လုပ်။
အရှုံးနဲ့ကြုံတွေ့ရတတ်တယ်။ တွေ့လေ။ အကျ၊ အလဲ၊ အတွဲ၊ လောကဓံနဲ့ လက်ဝှေ့ထိုးပွဲ။ ဒဏ်ရာ အနာတရရှိပေမှာပဲ။ ငွေလိုတယ်။ ခံနိုင်ရည်ရှိပါစေ။ အားတင်းရမယ်။ ပန်းတိုင်ကို အာရုံစိုက်ပါ။ (ရွှေဈေး၊ ဒေါ်လာဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေး၊ စားအုန်းဆီဈေး ဒီလောက်ခေါင်ခိုက်အောင်ဈေးတက်နေချိန်မှာ စိတ်ဓာတ် မြင့်တင်ရေးကို လာပြောနေတဲ့သူကတော့ ပကတိ အခြေအနေမသိရှာလို့ပဲဆိုတဲ့ ကာတွန်းရေးကွက် အချို့ကို သတင်းစာနဲ့ Online Media စာမျက်နှာ မှာ တွေ့ရပါတယ်။ စိတ်ပျက်စရာကြုံတိုင်း စိတ်ဓာတ် ကျနေမယ်ဆိုရင် လူသားဟာ အခြားသတ္တဝါတွေထက် ကျော်လွန်ပြီး ဒီကမ္ဘာကို မစိုးမိုးနိုင်ပါဘူး။ သူ့ရဲ့ ထူးခြားချက်တစ်ခုက အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြားက ထွက်ပေါက်တွေ့အောင်ရှာဖွေပြီး အတားအဆီးကို ကျော်လွန်အောင် ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိတဲ့ သဘောထား အမြင်(Attitude)ကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ပါရမီစွမ်းရည်၊ ဉာဏ်စွမ်း(Aptitude) သက်သက်ကြောင့်မဟုတ်ပါ။ အပျက် သဘောအမြင်ရှိရင် မတိုးတက်ပါ။ တိုးတက် ချင်ရင် အပြုသဘောအမြင်ရှိရပါမယ်။)

လောကဓံမျက်လှည့်က လှည့်စားတတ်တယ်။
အမှောင်ထုထဲမှာ ဘယ်ဝယ်ဘယ်ဆီမှန်းဆလို့မရ အောင် လမ်းပျောက်သူတွေရှိတတ်တယ်။ တံတားပေါ် က ခုန်ချ၊ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် အဆိပ်သောက်၊ အိပ်ဆေး အလွန်အကျွံသောက်။ ငယ်ငယ်ရွယ်ရွယ်အသက် ၃၀ ကျော်အရွယ်ကောင်းတွေ။

မြင်အောင်ကြည့်ပါ။ သိအောင်ပြောမယ်။
ဒီကမ္ဘာကော၊ ဂြိုဟ်နက္ခတ်တာရာတွေကော၊ မိမိ ရဲ့ ခန္ဓာအိမ်အစိတ်အပိုင်းတွေကော အချိန်ကာလနဲ့ နေရာ၊ တည်နေရာရွေ့လျားလည်ပတ်မှုဟာ စက် သဘောဖြစ်ကြတယ်။ ယန္တရားသဘောရွေ့လျားလည်

ပတ်နေကြတယ်ဆိုတာ သဘောပေါက်အောင် လေ့လာလိုက်ပါ။

လူခန္ဓာကိုယ်ထဲက ဦးနှောက်၊ ဝမ်းဗိုက်ထဲက အဆုတ်၊ နှလုံး၊ အစာအိမ်၊ အူမ၊ အူသိမ် အရာရာဟာ သူ့အလုပ်သူလုပ်နေကြတဲ့ ခွေးသွားစိပ်ယန္တရားအစိတ် အပိုင်းတွေပဲ။ နေစကြဝဠာထဲက အင်္ဂါဂြိုဟ်၊ သောကြာဂြိုဟ်၊ စနေဂြိုဟ်နဲ့ ကမ္ဘာအပါအဝင် ဂြိုဟ် ကြီး ကိုးလုံးက စက်ယန္တရားလို့ပဲ ပုံမှန်လည်ပတ်ရွေ့ လျားနေကြတာ နှစ်ပေါင်းသိန်းသန်းကုဋေတောင် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီ။

ရေးဒါလီယိုဟာ စာတွေ့လေ့လာသူတေသနတွေ လုပ်တယ်။ ကိုယ်တိုင်လည်း သမထ၊ ဝိပဿနာ၊

❖ **စွန့်စားရမှု(Risk)၊ ဆုလာဘ်(Reward) ဒီနှစ်ခုက တသီး တခြားစီ လည်ပတ်နေတာကိုတွေ့ကြရမယ်။ ဒါကို ရွေ့လျားမှုနဂါချိန်ကိုက် ကိုင်တွယ်တွဲစပ်ဆက်သွယ်တတ်သူဟာ သမိုင်းမှာ အောင်မြင်ခဲ့ကြတယ်။ မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာကို အောင်မြင်အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြတယ်။ အကျပ်အတည်းမျိုးစုံ၊ ကြီးမားဟန့်တားပိတ်ဆို့ထားတဲ့ အခက်အခဲအထွေ ထွေ။ ဒါတွေကိုကျော်လွန်ပြီး ဝါရှင်တန်၊ လင်ကွန်း၊ လီနင်၊ မော်စီတုံး၊ ကတ်စထရို၊ ဟိုချီမင်း၊ လီကွမ်းယု။ ဥပမာပြုစရာ သမိုင်းသာဓကတွေ အများကြီးရှိခဲ့ပေတာပဲ။ ဒါတွေကို လေ့လာသိမြင်သဘောပေါက်ရင် အချိန်ကိုက်စွန့်စားမှုကို အမှန်ကန်ဆုံးရွေးချယ် ဆုံးဖြတ်တတ်မှာပဲ။ ❖**

တရားရွှေမှတ်တာ နေ့စဉ်မပြတ် နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော် ခဲ့ပြီ။ လောကကို မြင်ကွင်းကျယ် ဆင်ခြင်သုံးသပ်ပြ တယ်။ (အကျယ်ကို သူ့စာအုပ်ထဲမှာ ဖတ်ရှုနိုင်ပါတယ်။) သူဖော်ထုတ်တဲ့ အခြေခံသဘောတရားဆိုတာ ဘာသာရေးအဆုံးအမတွေကို မဆန့်ကျင်ပါဘူး။ ဖြစ် ခြင်း၊ ရွေ့လျော့ခြင်း၊ ပျက်ခြင်း၊ ဥပါဒ်၊ ဌိတိ၊ ဘင်္ဂ၊ အနိစ္စသဘောပဲလေ။

သမိုင်းစဉ်မှာလည်း အတက်ရယ်၊ အကျရယ်၊ လှိုင်းသဘောတွေရယ်၊ တစ်ပတ်ပြန်ကျော့တဲ့အဆင်တူ (Same Pattern) ဖြစ်ရပ်တွေရယ် နာရီစက်သဘော လည်ပတ်တာမျိုးရှိတတ်တယ်။

ကာလအပိုင်းအခြား နရီစည်းချက်အတိုင်းဖြစ်ပျက် နေတဲ့ သမိုင်းလမ်းကြောင်းကို သူက သရုပ်ဖော်ပုံနဲ့ ဆွဲပြပါသေးတယ်။ အံ့ဩစရာ တိုက်ဆိုင်ချက် တစ်ခုတွေ့ရ။

စိတ်ထဲမှာ ဖျတ်ခနဲ ပေါ်လာတာလေး တင်ပြ ပါရစေ။

စက်မှုတော်လှန်ရေးကြောင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး ပါ နယ်ချဲ့နိုင်လာတဲ့ ဥရောပမှ ဒတ်ချ်၊ ပေါ်တူဂီ၊ ပြင်သစ်၊ စပိန်၊ ဗြိတိန်တို့ဟာ ၁၉ ရာစုခေတ်ဟောင်း စိုက်ပျိုးရေးဘဝမှာ အိပ်ပျော်နေတဲ့ အရှေ့တောင် အာရှ သားကောင်နိုင်ငံတွေကို ဥရောပနယ်ချဲ့နိုင်ငံ တွေက ဝံပုလွေအုပ်စု၊ တောခွေးရိုင်းအုပ်စုတွေလို လူယက်သိမ်းပိုက်ဝါးမျှကြပါတယ်။

ဗြိတိသျှအရှေ့အိန္ဒိယကုမ္ပဏီက မြန်မာနိုင်ငံကို ၁၈၂၄ ခုနှစ်မှာ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာပထမစစ်ပွဲကျူးကျော် တိုက်ခိုက်ပြီး ရခိုင်၊ တနင်္သာရီ၊ အာသံ၊ မင်္ဂလာဒုံကို

ယူလိုက်တယ်။ ၁၈၅၂ ခုနှစ်မှာ ဒုတိယစစ်ပွဲ အောက် ပိုင်းမြန်မာပြည် ပင်လယ်ထွက်ပေါက် ထပ်သိမ်းပြန်ပါ တယ်။ ၁၈၈၅ ခုနှစ်မှာ တတိယစစ်ဆင်နွှဲပြီး(ညောင် ရမ်းမင်းသား(ကွယ်လွန်ပြီး)ကို နန်းတင်ပေးသယောင်၊ မောင်ဘသန်းဆိုတဲ့ လူအတူတင်လာပြီး မင်းပြောင်း မင်းလွှဲပဲ ကူညီပေးလေဟန် မြန်မာပြည်သူများကို လိမ်ညာလှည့်ဖြားပြီး) ရတနာပုံမန္တလေးမင်းနေပြည် ကို အလွယ်တကူသိမ်းယူလိုက်တယ်။

၁။ ၁၈၂၄ ခုနှစ်မှ ၁၈၈၆ ခုနှစ်ထိ အင်္ဂလိပ် ဝံပုလွေက မြန်မာသားကောင်ကို **၆၂ နှစ် လုံးလုံး အမဲလိုက်ကိုက်ခဲ တိုက်ခိုက်ဝါးမျှ ခြင်းကို မြင်ရမယ်။**

၂။ ၁၈၈၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၄၈ ခုနှစ်ထိ ကမ္ဘာမြေ ပေါ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုတာ ပျောက်ဆုံး ပျက်သုဉ်းသွားအောင် **၆၂ နှစ်လုံးလုံး မိနိပ်အုပ်ချုပ်ကုပ်သွေးရပ်ခံခြင်း။**

၃။ ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ထိ ဗြိတိသျှ အစိုးရဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို သူလက်အောက်ခံ ငယ်နိုင်ငံအဖြစ် အစဉ်တစိုက်အငြိုးကြီးစွာ ဖျက်ဆီးနှောင့်ယှက်ခဲ့ပြီး စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံ ရေး၊ ပညာရေး အားနည်းချွတ်ယွင်းအောင် အနှုတ်နည်း၊ အကြမ်းနည်းတွေနဲ့ ဒုက္ခပေးခဲ့ တယ်။ **၆၂ နှစ်လုံးလုံး ရန်သူသဖွယ် နည်း မျိုးရဲ ပိတ်ဆို့တားဆီးနေခဲ့တာ အားလုံး သိကြပြီးသားပါပဲ။** ခြယ်လှယ်တာ။

သမိုင်းဇာတ်ခုံမှာ ၆၂ နှစ် အမဲလိုက်လူယက်။ ၆၂ နှစ် ကိုက်ခဲဝါးမျှစားသောက်။ ၆၂ နှစ်ဆက်လက် နှောင့်ယှက်ရန်လုပ်။ သမိုင်းကို ဖုံးကွယ်ထားလိုက် ရင် လူတွေဟာ အ ကုန်တော့တာပေါ့။ ပြင်သစ် လက်အောက်က လွတ်မြောက်တဲ့ ဝီယက်နမ်၊ အမေရိ ကန်ရဲ့ ကျူးကျော်နှိပ်စက်မှုတွေကို အနှစ်နှစ်အလလ ခံခဲ့ရပေမယ့် ဝီယက်နမ်က နာလန်ထူနေပြီ။ ဒတ်ချ် လက်အောက်ကျရောက်ခဲ့ရတဲ့ အင်ဒိုနီးရှား၊ အခု အခါ ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးစီးပွားရေး၊ စစ်ရေး၊ အင်အားကောင်းတဲ့နိုင်ငံဖြစ်နေပြီ။ အိန္ဒိယ၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှား။ ၇၅ နှစ်ကာလကြာတဲ့အခါ လူတစ်လုံး သူတစ်လုံး ခေါင်းမော့ရင်ကော့နိုင်နေကြပါပြီ။ ရန်သူ လား၊ မိတ်ဆွေလားတောင် မခွဲခြားတတ်အောင် အူတူတူအတူတူတွေဖြစ်နေခဲ့ရင် ဒါဟာ သမိုင်းကို

သင်ခန်းစာမယူခဲ့မိလို့ပါပဲ။ ဘယ်သူ ဘယ်ဝါကိုမှ မပုန်းပါ။ ရန်သူလို့မယူဆပါ။ သမိုင်းကိုသိမှ အနာဂတ် ကို ကောင်းအောင်ဖန်တီးနိုင်ကြောင်း စာဖတ်သူ အပေါင်း သိမြင်စေချင်ပါတယ်။

စက်သဘော၊ နရီစည်းချက်သဘော၊ ယန္တရား သဘော ဖြစ်ခြင်း၊ ရွေ့ခြင်း၊ ပြောင်းလဲခြင်းတို့လည်ပတ် နေတာကို ရုပ်တန်အောင် လူက မတားနိုင်သော် လည်း အကျိုးရှိအောင်တော့ အသုံးချနိုင်ပါတယ်။ သိရင်သုံးနိုင်ရမယ်။ နည်းပညာခေတ်၊ အဆင့်မြင့် နည်းပညာခေတ်။

ရွေ့လျားနေကြတဲ့အရာနှစ်ခုဟာ သီးခြားစီ။
စွန့်စားရမှု (Risk)
ဆုလာဘ် (Reward)
ဒီနှစ်ခုက တသီးတခြားစီ လည်ပတ်နေတာကို တွေ့ကြရမယ်။ ဒါကို ရွေ့လျားမှုနဂါချိန်ကိုက် ကိုင် တွယ်တွဲစပ်ဆက်သွယ်တတ်သူဟာ သမိုင်းမှာ အောင် မြင်ခဲ့ကြတယ်။

မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာကို အောင်မြင်အောင် လုပ် ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြတယ်။ အကျပ်အတည်းမျိုးစုံ၊ ကြီးမား ဟန့်တားပိတ်ဆို့ထားတဲ့ အခက်အခဲအထွေထွေ။ ဒါတွေကိုကျော်လွန်ပြီး ဝါရှင်တန်၊ လင်ကွန်း၊ လီနင်၊ မော်စီတုံး၊ ကတ်စထရို၊ ဟိုချီမင်း၊ လီကွမ်းယု။ ဥပမာ ပြုစရာ သမိုင်းသာဓကတွေအများကြီးရှိခဲ့ပေတာပဲ။ ဒါတွေကို လေ့လာသိမြင်သဘောပေါက်ရင် အချိန် ကိုက်စွန့်စားမှုကို အမှန်ကန်ဆုံးရွေးချယ်ဆုံးဖြတ် တတ်မှာပဲ။

စွန့်စားမှုနဲ့ ဆုလာဘ်ကို သမိုင်းမသိ၊ ပထဝီနိုင်ငံ ရေးကိုမမြင်၊ နိုင်ငံတကာဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု အခြေ အနေကို နားမလည်၊ မိမိတို့ရဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ကို ဦးထိပ်ထားရကောင်းမှန်းသဘောမပေါက်၊ ရောက် ချင်ရာရောက်၊ ဖြစ်ချင်ရာဖြစ်၊ လုပ်ချင်ရာလုပ်၊ ငွေ ကြေးပေးပြီး စေခိုင်းရင် ဘာပဲလုပ်ရလုပ်ရ၊ မိုက်မဲ ရက်စက်၊ ဖျက်ဆီးဖြိုလှဲမှာပဲဆိုတဲ့သူတွေအတွက် သမိုင်းစာမျက်နှာမှာ ရှက်စရာဖြစ်စေပါလိမ့်မယ်။

အပြုဘက်က အားသာဖို့၊
အပျက်ဘက်က အားပျော့ပျက်ပြယ်ဖို့၊
အောင်မြင်မှုအတွက် အတားအဆီး နှစ်မျိုးရှိစမြဲ ထုံးစံပဲ။

၁။ **မိမိတို့ရဲ့ အတ္တ (Our Ego)**
၂။ **ကန်းစေတဲ့အတားအဆီးများ (Blind Sport Barriers)**
အတ္တဆိုတာ ငါခွဲလွန်ကဲတာ။ မိမိကိုယ်ကို သတိ ထားပြီး ဒီအမှားကင်းစင်အောင်ကြိုးစားရပါမယ်။ ဗုဒ္ဓ ဘာသာဝင်တွေမှာ အနတ္တသဘောဆင်ခြင်တတ်ပါ တယ်။ ငါမရှိ။ ငါမဟုတ်။ ငါမပိုင်။ ငါဟာမမြဲ။ စွဲလမ်း သိမ်းပိုက်နေသမျှဆင်းရဲဖို့သာပဲ။ ငါ့ကြောင့် လောဘ၊ မာန၊ မိုက်မဲမှားယွင်းခဲ့ကြတာ။

ကန်းစေတဲ့ အတားအဆီးအပိတ်အဆို့တွေက တော့ **နိဂရဏတရား ငါးပါးပါ။** လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟ၊ ထိနမိဒ္ဓ၊ ဥဒ္ဓစ္စ၊ ကုတ္တုစ္စ၊ ဝိစိကိစ္ဆာ။ (မသိလျှင် ဆရာတော်၊ သံယာတော်တွေထံ လျှောက် ထားမေးမြန်းပါ။)
မသိမှု၊ ကြောက်ရွံ့မှုတွေကို သတိရှိမှု၊ အမှန် သိမြင်မှုတွေနဲ့အတူ အောင်မြင်အောင်လုပ်ဆောင် ပြီးမြောက်ကြပါစေ။

လမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ကြွက်သားများ သန်မာစေနိုင်သည်



ပိမိတို့ရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်မှာ ပေါ်လွင်လာပြီး သန်မာလာမှာ အဆီပိုတွေ မရှိတော့ဘူးဆိုရင် ကြွက်သားတွေကလည်း ပိုမို ဖြစ်ချင်တယ်ဆိုရင်

တော့ တစ်ရက်ကို ခြေလှမ်းရေ ထိရောက်မှုရှိလှပါတယ်။
 ၁၀၀၀၀ လောက် လမ်းလျှောက် လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ သင့် ပေးရုံနဲ့တင် ရရှိနိုင်ပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်တစ်လျှောက်မှာရှိတဲ့ ဒီထက်ပိုပြီး ပြင်းထန်တဲ့ ကြွက်သားတွေရဲ့ တင်းအားကို လေ့ကျင့်ခန်းမျိုးလိုချင်တယ်ဆို တိုးမြှင့်စေတာသာဖြစ်ပါတယ်။
 ရင်တော့ တောင်တက်လမ်း လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ ပြင်း လျှောက်ခြင်းကိုလည်း ကြိုးစား ထန်တဲ့ လေ့ကျင့်ခန်းမဟုတ်တဲ့ ကြည့်သင့်ပါတယ်။ အတွက် ကြွက်သားတွေနာကျင် ဒါ့အပြင် စက္ကန့် ၃၀မှ ၁ မိနစ်၊ ခြင်းမရှိစေပါဘူး။ ဒါကြောင့် ၂ မိနစ်အထိ ခပ်မြန်မြန်လမ်း အနာတရဖြစ်တာမျိုး၊ နောက် လျှောက်ပြီး ပုံမှန်လမ်းပြန် တစ်ခေါက် လမ်းလျှောက်ဖို့ လျှောက်ခြင်း၊ အဲဒီနောက် ခပ် အတွက် ကြွက်သားတွေနာလို့ မြန်မြန်ပြန်ပြီး လမ်းလျှောက်ခြင်း မလျှောက်နိုင်တာမျိုးလည်း မဖြစ် လိုမျိုး လေ့ကျင့်ခန်းတွေကလည်း စေပါဘူး။

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ သီးနှံစုံ ၂၂၉၅၄၇ ဧက စိုက်ပျိုးမည်

စစ်ကိုင်း နိုဝင်ဘာ ၆
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းခရိုင် စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ ၌ သီးနှံစုံ ၂၂၉၅၄၇ ဧက စိုက်ပျိုး မည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
 ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုး ရာသီ၌ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် သီးနှံစုံ စိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများအတွက် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်းသီးနှံအချိန်မီ စိုက်ပျိုးရန်၊

တွေ့ အထွက်နှုန်းတိုးအောင်ဆောင် ရွက်နေပါတယ်”ဟု စစ်ကိုင်းမြို့ နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးလော်ဦးက ပြောပြသည်။
 ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုး ရာသီ၌ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် သီးနှံစုံ စိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများအတွက် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်းသီးနှံအချိန်မီ စိုက်ပျိုးရန်၊

လျာထားချက်ထက် ပိုမိုစိုက်ပျိုးနိုင် ရန်၊ မျိုးကောင်း၊ မျိုးသန့်များ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် အသိပညာ ပေးခြင်း၊ ဆောင်းသီးနှံများအချိန်မီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် တောင်သူများလိုအပ် သည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ထုတ်ပေးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသွင်း အားစုများ ပံ့ပိုးပေးခြင်း စသည့် ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်



စေတုတ္ထရာမြို့နယ် ထမင်းချက်ကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူနေမှု စစ်ဆေး

စေတုတ္ထရာ နိုဝင်ဘာ ၆
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး ခရိုင် စေတုတ္ထရာမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်း(VDP)ရန်ပုံငွေ၊ ပြည်သူ ထည့်ဝင်ငွေဖြင့် ထမင်းချက်ကျေးရွာ ၌ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူနေမှုအခြေ အနေများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် စေတုတ္ထရာမြို့နယ်ကျေးလက်

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းလော်ထွန်း နှင့်ဝန်ထမ်းများက ထမင်းချက် ကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေ အနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး ရေးကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖ များနှင့် ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း စံချိန် စံညွှန်းပြည့်မီစွာ အချိန်မီပြီးစီးရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။
 စေတုတ္ထရာမြို့နယ် ထမင်း

ချက်ကျေးရွာ၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP)ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၊ ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၆၅ သိန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၆၅ သိန်း အသုံးပြုကာ အရွယ်ပေ ၁၃၀၀၀ ရှိသော စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကို မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှု၊ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျေးရွာ သူ၊ ကျေးရွာသားများကိုယ်တိုင် စက်တင်ဘာလ ပထမပတ်မှ စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ၉၀

သာမညဗလ အခါတော်နေ့

- ဥတုဟေမန် နက္ခတ်အပေါင်း စုံညီကြောင်း လပြည့်ဝယ်၊ တိုင်းရှစ်ခွင် ပသာဒ ရှုမဝတယ်၊ ဗြိစ္ဆာနှင့် ကြတ္တိကာကြယ် စိတ်သိမှာကွယ် ကြည်နူး၊ ပတ်ဝန်းကျင် တစ်ခုလုံး ရှုမဆုံးဘူး။
 - ဆရာတင် အယူမှားလို့ အပူများနှင့် တောက်လောင်လူ၊ လမ်းလွဲကာ အဇာတသတ် အဖသတ်သူ၊ ပရိဒေဝ မီးတောက်ထူ ဖိစီးရောက်ပူ စိုးရိမ်ခြင်း၊ မြေမျိုသူ ဒေဝဒတ်နောက်လိုက် မိုက်လတ်ဒဏ်နှင့်။
 - ဒိဋ္ဌိပယ် ဆရာဒီဝကက ကြည်မြတ် တရုဏာ၊ သရက်ဥယျာဉ် သူညွှန်ထောက် သွားရောက်ဖို့ရာ၊ အမျိုးသမီးပေါင်း ငါးရာ ချပ်ဝတ်တန်ဆာ ဆင်မြန်းလို့၊ စိန္တေရှင် မြတ်တရား မှတ်သားနာဖို့။
 - ပူပင်သူ အဇာတသတ်အဖို့ ဉာဏ်မြတ်တို့ ရရှိလို၊ သုံးလူရှင် မြတ်တရား နာကြားကြည်ညို၊ သာမညဗလ သုတ်တော်ကို ထုတ်ဖော်ဆို အလင်းပြ၊ ကူထောက်မပူ ဘဝင်နှလုံးကိုလ အပူရောက်သူ ရွှင်ပြုံးတဲ့ တန်ဆောင်မုန်းည။ ။
- ထက်အောင်လူ(နံ့သာမြေ)

ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်

- Home Stay နေထိုင်ပါ။ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး၊ နေအိမ်နံရံပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးတို့ကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ပါ။
- မကြာခဏထိတွေ့အသုံးပြုတဲ့ စားဖွဲ့၊ တံခါးလက်ကိုင်၊ ဖုန်း၊ လေ့ကားလက်ရန်၊ စသည်တို့ကို Alcohol ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်သော ပိုးသန့်စင်ဆေးရည်ဖြင့် မကြာခဏ ဆေးကြောပါ။

ကိုညို



တန်ငန်းနီးယားနိုင်ငံ ပိတိုရိုယရေအိုင်အတွင်းသို့ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျက်ကျ

ဒါရုပ်စ်ဆလမ် နိုဝင်ဘာ ၆ သို့သော် အဆိုပါခရီးသည်တင်လေယာဉ်ပေါ်၌ လူပေါင်း မည်မျှ မည်မျှလိုက်ပါလာသည်ကို တိတိကျကျ မသိရသေးကြောင်း တန်ငန်းနီးယားတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပရိသိုက်ရှင်းအဖွဲ့လိုက်စစ် အမည်ရှိ တန်ငန်းနီးယားလေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုပိုင် အဆိုပါလေယာဉ်သည် ဒါရုပ်စ်ဆလမ်မြို့မှ ပျံသန်းထွက်ခွာလာပြီးနောက် ဘူကိုဘာမြို့လေဆိပ်သို့ ဆင်းသက်စဉ် ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ပိတိုရိုယရေအိုင်အတွင်းနစ်မြုပ်နေပြီဖြစ်သော အဆိုပါ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်အတွင်း ပိတ်မိနေခဲ့ဖွယ်ရှိသူများကို ရှာဖွေကယ်ထုတ်ရေးအတွက် တန်ငန်းနီးယား ကယ်ဆယ်ရေးသမားများက အချိန်လျော့စားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ KKO

တရုတ်ခရီးစဉ်သည် သွားရကျိုးနပ်သောခရီးစဉ်ဖြစ်ဟု ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ်ပြောကြား



အာလင် နိုဝင်ဘာ ၆ သို့သော် ယူကရိန်းပြဿနာ၌ ချွန်ကလီးယားလက်နက်သုံးစွဲမှုဆန့်ကျင်ရေး ကြေညာချက်ကို တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ပူးတွဲထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည် တရုတ်ခရီးစဉ်အတွက် လုံလောက်သည် အကြောင်းရင်း ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ်ရှင်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံသို့ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် တစ်ရက်ကြာခရီးစဉ်အဖြစ် သွားရောက်ခဲ့ပြီးနောက် ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ်က အဆိုပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ်ရှင်သည် တရုတ်ခရီးစဉ်အတွင်း ဂျာမနီစီးပွားရေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် အလွန်အကျွံအားပြုမှု မဟာဗျူဟာကိုသာ ဆက်လက်ကျင့်သုံးခဲ့သည်ဟု သော့စွပ်စွဲချက်များနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။

သို့သော် ယူကရိန်းပြဿနာ၌ ချွန်ကလီးယားလက်နက်သုံးစွဲမှု ဆန့်ကျင်ရေး ကြေညာချက်ကို ပူးတွဲထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် တရုတ်ခရီးစဉ်ကို သွားရကျိုးနပ်သော ခရီးစဉ်အဖြစ် မှတ်ယူနိုင်ကြောင်း ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ ခရီးစဉ်အတွင်း ဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ်ရှင်သည် တရုတ်သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်ဝန်ကြီးချုပ် လီကာချန်တို့နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ယူကရိန်းပြဿနာအပါအဝင် ကမ္ဘာ့ပြဿနာများ၊ တရုတ်-ဂျာမနီ စီးပွားရေးဆက်ဆံမှုကိစ္စများ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ်ရှင်သည် ကိုဝစ်-၁၉ ရောဂါကပ်ဘေးစတင်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် ပထမဆုံး ဂျီ-၇ အုပ်စုနိုင်ငံခေါင်းဆောင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ KKO

ကိုဆိုပိုအစိုးရ အဖွဲ့အစည်းရာထူးများမှ ဆုတ်လူမျိုးများ နုတ်ထွက်

ပရိသိုက်ရှင်း နိုဝင်ဘာ ၆ အိမ်နီးချင်း ဆားဘီးယားနိုင်ငံကိုဆိုပို မော်တော်ယာဉ်လိုင်းစင်နံပါတ်ပြားများ စတင်သုံးစွဲရေးအတွက် ကိုဆိုပိုတာဝန်ရှိသူများ၏ ညွှန်ကြားချက်ကို ကန့်ကွက်သည့် အနေဖြင့် ကိုဆိုပိုမြောက်ဘက်ပိုင်းမှ ဆုတ်လူနည်းစုဝင်များသည် အစိုးရရာထူးနေရာများမှ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် အစုလိုက်အပြုံလိုက် နုတ်ထွက်ခဲ့ကြကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဆုတ်လူနည်းစုဝင်များသည် ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် တရားရုံးရာထူးများ အပါအဝင် ကိုဆိုပိုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းများမှ အစုလိုက်အပြုံလိုက် နုတ်ထွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုဆိုပိုအစိုးရ ရာထူးများမှ နုတ်ထွက်ခဲ့ကြသော ဆုတ်လူမျိုးများထဲတွင် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးပိုဒ်ရာကစ်ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မော်တော်ယာဉ်လိုင်းစင်နံပါတ်ပြားပြဿနာသည် ကိုဆိုပိုနှင့်

မြေအောက်၌ ကိုးရက်ကြာပိတ်မိနေသော သတ္တုတွင်းအလုပ်သမားနှစ်ဦးကို တောင်ကိုရီးယားကယ်ဆယ်ရေးသမားများ ကယ်ထုတ်နိုင်



ဆိုးလ် နိုဝင်ဘာ ၆ သွပ်သတ္တုတွင်း တစ်တွင်း၌ တွင်းပြိုမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် မြေအောက်တွင် ကိုးရက်ကြာပိတ်မိနေခဲ့သည့် သတ္တုတွင်းအလုပ်သမားနှစ်ဦးကို တောင်ကိုရီးယားကယ်ဆယ်ရေးသမားများက ကယ်ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း အေပီသတင်းဌာနက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အသက် ၆၂ နှစ်နှင့် ၅၆ နှစ်ရှိ အဆိုပါသတ္တုတွင်း အလုပ်သမားနှစ်ဦးကို တောင်ကိုရီးယားကယ်ဆယ်ရေးသမားများက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်ညပိုင်းတွင် အောင်မြင်စွာ ကယ်ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းဆွန်ဂါမြို့၌ တည်ရှိသည့် အဆိုပါသတ္တုတွင်းသည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ပြိုကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွင်းပြိုပြီးနောက် မြေအောက်၌ ပိတ်မိနေစဉ် ကိုးရက်တာအတွင်း အဆိုပါသတ္တုတွင်း အလုပ်သမားနှစ်ဦးတို့သည် ကော်ဖီဖိစပ်ထုပ်များနှင့် သတ္တုတွင်းမျက်နှာကြက်မှ ယိုစိမ့်ကျလာသော ရေတို့ကို သောက်သုံး၍ အသက်ဆက်ခဲ့ကြရသည်။

အဆိုပါသတ္တုတွင်းအလုပ်သမားနှစ်ဦးအား ပြန်လည်ကယ်ထုတ်နိုင်ခဲ့မှုကို အံ့ဖွယ်ဖြစ်စဉ်အဖြစ် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ ယွန်ဆွတ်ယိုးက ကြေညာခဲ့သည်။

ထိုပြင် သမ္မတ ယွန်ဆွတ်ယိုးသည် ၎င်းသတ္တုတွင်းအလုပ်သမားနှစ်ဦးထံသို့ သမ္မတရုံးထိပ်တန်းတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးကို စေလွှတ်၍ ဆုတောင်း သဝဏ်လွှာများနှင့် လက်ဆောင်များပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ KKO



ချားလ်ဘုရင်-၃ တရားဝင်နန်းတက်ပွဲအခမ်းအနားကိုဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ဗြိတိန်အစိုးရ ဘဏ်ပိတ်ရက်ကြေညာသတ်မှတ်မည်

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၆ အခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၈ ရက်ကို ဘဏ်ပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ဘဏ်ပိတ်ရက် ကြေညာသတ်မှတ်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ချားလ်ဘုရင်-၃ ၏ နန်းတက်ပွဲအခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၆ ရက်မှသာကျင်းပရန် ဗြိတိန်အစိုးရက စီစဉ်ထားသည်။

အဆိုပါနိုင်ငံသည် ဘုရင်မအဲလစ်ဘတ်-၂ ခုနှစ်တွင် နန်းတက်ပွဲ ကျင်းပခဲ့ချိန်ကလည်း ဘဏ်ပိတ်ရက်တစ်ရက်အပို သတ်မှတ်၍ ဂုဏ်ပြုခဲ့ဖူးသည်။

ချားလ်ဘုရင်-၃ ၏ နန်းတက်ပွဲအခမ်းအနားကို လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်ကပင် ကျင့်သုံးခဲ့သော နန်းစလေ့အတိုင်း လန်ဒန်မြို့ဝက်စ်မင်စတာ ဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ KKO

SCIENCE AND TECHNOLOGY

မင်တီယန် အာကာသသုတေသနခန်း ပင်မကိုယ်ထည်က အမြဲတမ်းဆိုက်ကပ်ထားမည့်နေရာသို့ နေရာပြောင်းဆိုက်ကပ်မှု ပြုလုပ်ခဲ့



ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၆
တီယန်ကောင်း အာကာသ စခန်းသို့ရောက်ရှိနေသည့် မင်တီယန် အာကာသ သုတေသနခန်း ပင်မကိုယ်ထည်သည် ဆိုက်ရောက်ပြီး မကြာမီမှာပင် အမြဲတမ်း ဆိုက်ကပ်ထားမည့်နေရာသို့ နေရာပြောင်းဆိုက်ကပ်မှု ပြုလုပ်ခဲ့

ကြောင်း Space.com သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ရေးသားတင်ပြထားသည်။
တရုတ်နိုင်ငံသည် တီယန်ကောင်း အာကာသစခန်း၏ နောက်ဆုံးပင်မကိုယ်ထည်ဖြစ်သော မင်တီယန် သုတေသနခန်းကို အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်တွင် လွှတ်တင်ခဲ့ရာ

လွှတ်တင်ပြီး ၁၃ နာရီအကြာတွင် တီယန်ကောင်း အာကာသစခန်း၏ ရှေ့ဘက်ပိုင်း၌ ဆိုက်ကပ်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် မင်တီယန်ပင်မကိုယ်ထည် အမြဲတမ်းဆိုက်ကပ်ထားမည့်နေရာ ဖြစ်သော တီယန်ကောင်းအာကာသ စခန်း ဘယ်ဘက်ခြမ်းသို့ ပြောင်း

ရွှေဆိုက်ကပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်တီယန်သုတေသနခန်းပင်မ ကိုယ်ထည် နေရာပြောင်းရွှေ့ဆိုက် ကပ်ခဲ့ပြီးနောက် တီယန်ကောင်း အာကာသစခန်း အခြေခံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းလည်း အပြီး သတ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
တီယန်ကောင်းအာကာသစခန်း ၏ ဒုတိယမြောက် ပင်မကိုယ်ထည် ဖြစ်သော ဝန်တီယန်သုတေသန ခန်း ပင်မကိုယ်ထည်သည်လည်း ပြီးခဲ့သည့်စက်တင်ဘာလက အမြဲ တမ်း ဆိုက်ကပ်ထားရမည်နေရာဖြစ် သော အာကာသစခန်းညာဘက်ခြမ်း သို့ နေရာပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ တရုတ်အမျိုးသား အာကာသ အေဂျင်စီအနေဖြင့် အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ "တီ"ပုံသဏ္ဍာန်ရှိ သော တီယန်ကောင်းအာကာသ စခန်းတည်ဆောက်မှုကို အပြီးသတ် နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း တရုတ်သံပုံ ပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။
KKO

HEALTH

ပဟိုအာရုံနာ့ဝဲဆဲလ်စနစ်ရောဂါရှိ အလွန်သူများ၌ ရောဂါလက္ခဏာများ ဆိုးရွားနိုင်ခြေမြင့်မားနိုင်

ဘာလင် နိုဝင်ဘာ ၆
ပဟိုအာရုံနာ့ဝဲဆဲလ်စနစ်ပြိုကွဲ ပျက်စီးမှုရောဂါ (MS) ရှိနေသော အလွန်သူများတွင် MS ရောဂါ လက္ခဏာများ ဆိုးရွားနိုင်ခြေ မြင့်မားနေနိုင်ကြောင်း သုတေသန ပညာရှင်များ၏ အဆိုကို ကိုးကား၍ Health Day News ဆေးပညာ သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ရေးသားတင်ပြထားသည်။
ဂျာမနီ သုတေသနပညာရှင် များသည် MS ရောဂါ အလွန် လူနာပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်တို့ကို လေ့လာစောင့်ကြည့်ခဲ့ကြသည်။ လေ့လာချက် ရလဒ်များအရ MS ရောဂါရှိသူ အလွန်လူနာ များ၌ MS ရောဂါလက္ခဏာများ လျင်မြန်စွာပိုဆိုးလာနိုင်ခြေ မြင့် မားနေနိုင်ကြောင်း သုတေသန ပညာရှင်များက ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိ

ခဲ့ကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကိုယ်အလေးချိန် လျော့ချမှုသည် MS ရောဂါရှိသူ အလွန်သူများအနေဖြင့် ရောဂါ လက္ခဏာများကို လျော့ချရာတွင် အထောက်အကူ ပေးနိုင်ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များက သုံးသပ် ထားကြောင်း သိရသည်။
သို့ရာတွင် အလွန်မှုနှင့် MS ရောဂါလက္ခဏာများ ပြင်းထန်နိုင် ခြေတို့ကြား မည်သို့ဆက်စပ်နေ သည်ကို သုတေသနပညာရှင်များက ရှင်းပြနိုင်မှုမရှိသေးကြောင်း၊ အလွန်မှုသည် နှလုံးရောဂါများဖြစ်နိုင် ခြေ၊ ပုံစံ-၂ ဆီးချိုရောဂါဖြစ်နိုင် ခြေတို့အပြင် ဦးနှောက်စွမ်းဆောင် ရည်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရောဂါ ဖြစ်နိုင် ခြေနှင့်လည်း ဆက်စပ်နေကြောင်း သိရသည်။
KKO

ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း တွန်ဂါရေအောက်မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုက မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ဖူးသမျှ အမြင့်ဆုံးမီးတောင်ပြာမှုန်တန်းကို မှုတ်ထုတ်ခဲ့

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၆
ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော တွန်ဂါရေအောက် မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုသည်မှတ်တမ်း တင်ခဲ့ဖူးသမျှ အမြင့်ဆုံးမီးတောင် ပြာမှုန်တန်းကို မှုတ်ထုတ်ခဲ့ကြောင်း သိပ္ပံပညာရှင်များ၏ အဆိုကို ကိုးကား၍ The Daily Mail သတင်းစာက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ရေးသားတင်ပြထားသည်။
တောင်ပစိဖိတ်ဒေသ၌တည်ရှိ သော တွန်ဂါ-တန်ဂါဟာအာပီ အမည်ရှိ အဆိုပါ ရေအောက် မီးတောင်သည် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်က ပေါက်ကွဲခဲ့ ချိန်တွင် မီးတောင်ပြာမှုန်တန်း တစ်ခုကို အမြင့် ၃၅ မိုင်ထိ မှုတ်ထုတ် ခဲ့သည်ဟု ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောက်စပို့ဒ်

တက္ကသိုလ်မှ သိပ္ပံ ပညာရှင်များက တွက်ချက်ထားကြောင်း သိရသည်။ တွန်ဂါ ရေအောက်မီးတောင် ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ထွက်ပေါ်လာ သော ပြာမှုန်တန်းသည် ကမ္ဘာ့ လေထုလွှာ၏ တတိယအလွှာဖြစ် သည့် မီဆိုစဖီးယားလေထုလွှာ အတွင်း ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်ခဲ့ သော ပထမဆုံးမီးတောင်ပြာမှုန် တန်းဖြစ်ကြောင်း သိပ္ပံပညာရှင်

များက အတည်ပြုထားသည်။ မီဆိုစဖီးယားလေထုလွှာသည် ကမ္ဘာမြေပြင်အထက် အမြင့်ပေ ၁၆၀၀၀၀ ခန့်တွင်တည်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ လေထုလွှာအတွင်း ဝင်ရောက်လာ သည့် ဥက္ကာခဲများ စတင်လောင် ကျွမ်းပြိုပျက်၍ ကြယ်ကြွေများ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ရာနေရာဖြစ်သည်။
ယခင်ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံးမီးတောင် ပြာမှုန်တန်းကို ထုတ်လွှတ်ခဲ့သော မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုအဖြစ် သတ်မှတ်ခံထားရသောဖြစ်စဉ်မှာ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ပီနာတူဟိုမီးတောင်ပေါက် ကွဲမှုဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုစဉ်ကာလက ပီနာတူဟိုမီးတောင်သည် မီးတောင် ပြာမှုန်တန်းကို အမြင့် ၂၅ မိုင်ထိမှုတ် ထုတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ KKO



SLS ခုံးပျံနှင့် အိုရီယွန်အာကာသယာဉ်တို့ ကနေဒီအာကာသစခန်းပစ်လွှတ်နယ်မြေသို့ ရောက်ရှိ

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၆
အားတီးမစ်-၁ မစ်ရှင်လွှတ် တင်ရေးအတွက် အမေရိကန်အစိုးရ အမျိုးသားလေကြောင်းနှင့်အာကာသ စီမံခန့်ခွဲရေးအေဂျင်စီ(နာဆာ)က အသုံးပြုမည့် SLS ခုံးပျံနှင့်အိုရီယွန် အာကာသယာဉ်တို့သည် ကနေဒီ အာကာသစခန်း ပစ်လွှတ်နယ်မြေ သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီဖြစ် ကြောင်း Space.com သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်

က ရေးသားတင်ပြထားသည်။ SLS ခုံးပျံနှင့်အိုရီယွန်အာကာ သယာဉ်တို့သည် ကနေဒီအာကာသ စခန်းခုံးပျံယာဉ် တပ်ဆင်ရေးရုံမှ ပစ်ခတ်အမှတ်(၃၉)ဘီသို့ ရောက်ရှိ ရေးအတွက် လေ့မိုင်ကွာဝေးသည် ခရီးစဉ်ကို နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်က ကိုးနာရီခန့်ကြာ အချိန်ယူသွား ရောက်ခဲ့ရသည်။
နာဆာအဖွဲ့သည် အားတီးမစ်- ၁ မစ်ရှင်ကို လာမည့်နိုဝင်ဘာ ၁၄

ရက်တွင် လွှတ်တင်ရန်စီစဉ်ထား ကြောင်း သိရသည်။ နာဆာအဖွဲ့သည် အားတီးမစ်- ၁ မစ်ရှင်ကို လွှတ်တင်ရန်ပြီးခဲ့ သည့်လအတွင်း နှစ်ကြိမ်ကြိုးစားခဲ့ သော်လည်း လောင်စာဆီယိုစိမ့်မှု ပြဿနာ၊ ရာသီဥတုပြဿနာတို့ ကြောင့် အစီအစဉ်များဖျက်သိမ်း ခဲ့ရသည်။
နာဆာအနေဖြင့် အားတီးမစ်- ၁ မစ်ရှင်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်

တွင် လွှတ်တင်ရေးအတွက် စီစဉ် ထားသော်လည်း တာရစ်ဘီယံ ပင်လယ်ဒေသရှိ လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းတစ်ခုကို စောင့်ကြည့်နေရ ဆဲဖြစ်သည်။
နာဆာအဖွဲ့သည် လကမ္ဘာပေါ် သို့ လူသားများပြန်လည်စေလွှတ် ရေးစီစဉ်ထားရာ အားတီးမစ်-၁ မစ်ရှင်သည် နာဆာ၏ရည်မှန်းချက် အတွက် ပထမဆုံးခြေလှမ်းဖြစ်သည်။
KKO

ညနေပိုင်းတွင်ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်မှုက

ကိုယ်အလေးချိန်ကို ထိရောက်စွာလျှော့ချနိုင်

အမ်စတာဒမ် နိုဝင်ဘာ ၆
ကိုယ်အလေးချိန်လျှော့ချရေး အတွက် ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်း ပြုလုပ်မည်ဆိုပါက ညနေပိုင်း ပြုလုပ်မှုသည် နံနက်ပိုင်းပြုလုပ် ခြင်းထက် ပိုထိရောက်မှုရှိကြောင်း ပုံစံတို့ကို လေ့လာခဲ့ကြသည်။
လေ့လာချက် ရလဒ်များအရ နေ့လယ်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့၌ ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်သူ များ၏ အင်ဆူလင်ဟော်မုန်းတုံ့ပြန် နှုန်းနှင့် ကျဆင်းမှုနှုန်းမှာ နံနက် ပိုင်းကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ် သူများထက် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးပိုမိုနည်းပါး ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များ က ပြောကြားသည်။
ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းများ ကို အသင့်လျော်ဆုံးအချိန်များတွင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်အလေးချိန်ကို ထိရောက်စွာလျှော့ချနိုင်သလို ပုံစံ- ၂ ဆီးချိုရောဂါဖြစ်ပွားနိုင်ခြေကို လည်း လျော့ချပေးနိုင်သည်ဟု သုတေသနပညာရှင်များက သုံးသပ် ထားကြောင်း သိရသည်။
နယ်သာလန် သုတေသနပညာ

ရှင်များသည် အသက် ၄၅ နှစ် နှင့် ၆၅ နှစ်ကြား လူပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော်တို့၏ ဘဝနေထိုင်မှုပုံစံနှင့် ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်မှု ပုံစံတို့ကို လေ့လာခဲ့ကြသည်။ လေ့လာချက် ရလဒ်များအရ နေ့လယ်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့၌ ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်သူ များ၏ အင်ဆူလင်ဟော်မုန်းတုံ့ပြန် နှုန်းနှင့် ကျဆင်းမှုနှုန်းမှာ နံနက် ပိုင်းကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ် သူများထက် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးပိုမိုနည်းပါး ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များ က ပြောကြားသည်။
ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းများ ကို အသင့်လျော်ဆုံးအချိန်များတွင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်အလေးချိန်ကို ထိရောက်စွာလျှော့ချနိုင်သလို ပုံစံ- ၂ ဆီးချိုရောဂါဖြစ်ပွားနိုင်ခြေကို လည်း လျော့ချပေးနိုင်သည်ဟု သုတေသနပညာရှင်များက သုံးသပ် ထားကြောင်း သိရသည်။
KKO



မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၂)တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း အနိုင်ရရှိ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၆

မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၂) အဖြစ် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏ အားကစားကွင်းတွင် GFA အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း တို့ကစားခဲ့ရာ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းက နှစ်ဂိုး ရှုံးမရှိဖြင့် အနိုင် ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၂) ကို မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်း၏ နိုင်ငံတကာပွဲစဉ်များ ကြောင့် ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရသည့်အတွက် ယနေ့မှသာ ပြန်ကန်ပွဲစဉ်အဖြစ် ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက တစ်ဂိုး ရှုံးမရှိဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယပိုင်းပြန်လည် စတင်ချိန်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းက ခြေစွမ်းပိုင်းအသာ ရှိ ပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှုအသာစီးဖြင့် ဆက်လက်ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့ပြီး

GFA အသင်းအနေဖြင့် ရှမ်းယူနိုက် တက်အသင်း၏ဖိအားပေးမှုများကို သာ ခက်ခက်ခဲခဲထိန်းချုပ်ခဲ့ရကာ ပွဲချိန် ၇၃ မိနစ်တွင် GFA အသင်း ကစားသမားများ ဖျက်ထုတ်ပုံ ကြမ်းတမ်းမှုကြောင့်ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်း ပင်နယ်တီကန်သွင်းခွင့်

ရရှိခဲ့ရာ စည်သူအောင်က အမှား အယွင်းမရှိ ကန်သွင်းပြီး ဒုတိယ ဦးဆောင်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် အတွက် ပွဲပြီးဆုံးချိန်တွင် ရှမ်း ယူနိုက်တက်အသင်းက GFA အသင်း ကို နှစ်ဂိုးရှုံးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ STA

WBA စူပါလိုက်ဟဲပီးစိတ်တန်း လက်ရှိချန်ပီယံဆုကို ဘီလီယို ကာကွယ်နိုင်ခဲ့



ဒုတိယ နိုဝင်ဘာ ၆

WBA စူပါလိုက်ဟဲပီးစိတ်တန်း ချန်ပီယံ ကာကွယ်ပွဲစဉ်အဖြစ် လက်ရှိချန်ပီယံ ဘီလီယိုနှင့် စိန်ခေါ် သူ ရာမီရက်စ်တို့ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် တွင် ယူအေအီးနိုင်ငံ ဒူဘိုင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့ရာ ဘီလီယိုက ဒိုင်အမှတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ

လက်ရှိချန်ပီယံဆုကို ကာကွယ်သွား နိုင်ခဲ့ကြောင်း Boxing Scene သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြ ခဲ့သည်။ ရုရှားလက်ဝှေ့သမား ဘီလီယို သည် မက္ကဆီကိုလက်ဝှေ့သမား ရာမီရက်စ်ကို အနိုင်ထိုးသတ်နိုင်ခဲ့ ပြီးနောက် WBA စူပါလိုက်ဟဲပီး

စိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုကို ကိုးကြိမ်တိုင်တိုင် အောင်မြင်စွာ ကာကွယ်နိုင်ခဲ့သည့် လက်ဝှေ့သမား အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်။ ဘီလီယိုအနေဖြင့် WBA စူပါ လိုက်ဟဲပီးစိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် မှ စတင်၍ ဆွတ်ခူးခဲ့သူဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံခါးပတ်ကို ငါးနှစ် တိုင်တိုင် အောင်မြင်စွာ ထိန်းသိမ်း နိုင်ခဲ့သည့် လက်ဝှေ့သမားအဖြစ် လည်း မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့သည်။ ဘီလီယိုသည် ရာမီရက်စ်အား အနိုင်ရခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် အမှတ် ပေးဒိုင်သုံးဦးရှိသည့်အနက် အမှတ် (၁) ဒိုင်က (၁၁၈-၁၁၀) ရမှတ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အမှတ် (၂) ဒိုင် နှင့် အမှတ် (၃) ဒိုင်တို့က (၁၁၇- ၁၁၁) ရမှတ်ဖြင့် ဘီလီယိုအား အနိုင်ပေးခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။ ဘီလီယိုက “ရာမီရက်စ်ကို အနိုင်ထိုးသတ်နိုင်ခဲ့လို့ ဝမ်းသာ

ရုဏ်ယူပါတယ်။ ရာမီရက်စ်ဟာ လက်ဝှေ့လောကမှာ စိန်ခေါ်ပွဲပေါင်း ၄၄ ပွဲထိ ထိုးသတ်ထားပြီး ရှုံးပွဲ မရှိသေးတဲ့ လက်ဝှေ့သမား တစ်ယောက်ပါ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ သူ့ကို ပထမဦးဆုံး အနိုင်ရခဲ့တဲ့ လက်ဝှေ့သမား ဖြစ်ခွင့်ရတာကိုလဲ ဂုဏ်ယူပါတယ်။ ရာမီရက်စ်နဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ ၃ နှစ်လောက်ကတည်းက ထိုးသတ်ချင်ခဲ့တာပါ။ ဒါပေမဲ့လဲ အခွင့်အရေးမရခဲ့လို့ ထိုးသတ်ခွင့် မရခဲ့ဘူး။ အခု အခွင့်အရေးရလာ တော့ ကျွန်တော့်ရဲ့စွမ်းဆောင်ရည် တွေကို ပြသခွင့်ရခဲ့တယ်။ ကြီးကျယ်ခမ်းနားတဲ့ လက်ဝှေ့ သမားတစ်ယောက်ကို အနိုင်ယူနိုင် ခဲ့တာဟာ ကျွန်တော့်ရဲ့ စွမ်းဆောင် ရည်တွေ တိုးတက်လာခြင်းရဲ့ သက်သေပါပဲ။ ဒီထက်ပိုပြီးတော့ စွမ်းဆောင်ရည်တွေ တိုးတက်လာ အောင်ကြိုးစားသွားမယ်” ဟု ပြော ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ AZL

နော်တင်ဟမ်အသင်းကို အရေးယူပေးရန် ဘရန့်ဖိုဒ်အသင်းနည်းပြ သောမတ်ဖရန့်တောင်းဆို

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၆

ဘရန့်ဖိုဒ်အသင်း နည်းပြ သောမတ်ဖရန့်သည် နော်တင်ဟမ် အသင်းနှင့် ဘရန့်ဖိုဒ်အသင်းတို့ ကစားခဲ့သည့် ပွဲစဉ်တွင်နော်တင်ဟမ် အသင်းကွင်းဝန်ထမ်းနှင့် ၎င်းတို့ အသင်းမှ ဂိုးနည်းပြတို့အချင်းများ ခွဲပြီး ဂိုးနည်းပြ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် အတွက် နော်တင်ဟမ်အသင်းကို အရေးယူပေးရန် တောင်းဆိုမှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု Sky Sports သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြ ခဲ့သည်။

စဉ် ဘရန့်ဖိုဒ်အသင်းဂိုးနည်းပြနှင့် ဂိုးသမားများကို ဂိုးရေယာအတွင်း မှ ခေတ္တထွက်ခွာပေးရန်အတွက် တောင်းဆိုခဲ့သော်လည်း ဂိုးနည်းပြ ကလည်း ထွက်ခွာခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ ကွင်းဝန်ထမ်းကို တွန်းထုတ်ခဲ့ပြီး နောက် ၎င်းတို့နှစ်ဦး အချင်းများ ခွဲပြီးနောက် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘရန့်ဖိုဒ်အသင်း နည်းပြ သောမတ်ဖရန့်က “အဲဒီဖြစ်ရပ် အတွက် ကျွန်တော်တို့မှာ ခိုင်လုံတဲ့ သက်သေ ဓာတ်ပုံတွေကအစရှိပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဂိုးနည်းပြက ကွင်းဝန်ထမ်းကို တွန်းထုတ်လိုက် တော့ သူတို့ပြန်လို့ ကျွန်တော်တို့ ဂိုးနည်းပြ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအဖြစ်အပျက်ကို ဝီဒီယို မှတ်တမ်းတွေမှာလဲရှိမယ်လို့ မျှော် လင့်ပါတယ်” ဟု စွပ်စွဲခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ဘရန့်ဖိုဒ် အသင်းဂိုးနည်းပြနှင့် အရန်ဂိုး သမားများ ပွဲမစတင်မီ ကွင်းအတွင်း သွေးပူလေ့ကျင့်ခန်း ပြုလုပ်နေချိန် တွင် နော်တင်ဟမ်အသင်းကွင်း ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် ဘရန့်ဖိုဒ် ဂိုးနည်းပြတို့အချင်းများခွဲ ပြီးနောက် နော်တင်ဟမ်အသင်း ကွင်းဝန်ထမ်း၏တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဂိုးနည်းပြ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု နည်းပြသောမတ်ဖရန့်က စွပ်စွဲ မှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အရေးယူပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါဖြစ်ရပ်တွင် နော်တင်ဟမ် အသင်း ကွင်းဝန်ထမ်းတစ်ဦးက ပွဲမစတင်မီ ကွင်းမျက်နှာပြင် ညှိနေ

နော်တင်ဟမ်အသင်းကလည်း အဆိုပါဖြစ်ရပ်အတွက် စုံစမ်း စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာတွင် ဂိုးရေယာအတွင်း သွေးပူလေ့ကျင့် ခန်းပြုလုပ်နေခြင်းမှာ စည်းမျဉ်းများ နှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိဟု ပြန်လည် တုံ့ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။ STA

ဂူမာရေစ်အသင်း ခံစစ်ကစားသမား ဘမ်ဘာကိုခေါ်ယူရန် အာဆင်နယ်အသင်းပြင်ဆင်

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၆

အာဆင်နယ် အသင်းသည် ဇန်နဝါရီ အပြောင်းအရွှေ့ကာလ တွင် ခံစစ်ကစားသမားခေါ်ယူရန် အတွက် ပေါ်တူဂီကလပ် ဂူမာရေစ် အသင်း ကစားသမား ဘမ်ဘာကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး စတာလင်ပေါင် ၂၆ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း The Mirror သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြ ခဲ့သည်။

ခေါ်ယူနိုင်ရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် လူငယ်ကစားသမား အနေဖြင့် ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ ကာလတွင် အသင်းမှ ထွက်ခွာရန် ဆန္ဒမရှိသေးသော်လည်း ကလပ် အသင်းအနေဖြင့် ဘဏ္ဍာရေး အခက်အခဲကြောင့် ငွေကြေး အမြောက်အမြားသုံးစွဲ၍ ခေါ်ယူပါ က လက်လွတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အာဆင်နယ်အသင်း နည်းပြ အာတီတာသည် ယခုနှစ်ပရီးမီးယား လိဂ်ချန်ပီယံဆုကို ခေါ်ယူနိုင်ရန် အတွက် အသင်းမှ လူငယ်ကစား သမားများဖြစ်သည့် အန်ကေတီယာ၊ ဆာကာ၊ မာတင်နယ်လီတို့ကို သက်တမ်းတိုးရန် ပြင်ဆင်နေသည့် အပြင် လာမည့်ဇန်နဝါရီအပြောင်း အရွှေ့ကာလတွင် ခံစစ်ကစား နေသော်လည်း ပရီးမီးယားလိဂ် ကလပ် အာဆင်နယ်အသင်းက

အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပြီး နောက် ဂန္ထဝင်ကစားသမားကြီး ပူယိုးနှင့်အတူတွဲဖက်ပြီးဘာစီလိုနာ အသင်းပဟိုခံစစ်ပိုင်းတွင် ကာလ ရှည် အဓိက ကစားသမားအဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့ပြီး အသင်းနှင့်အတူ အောင်မြင်မှုများစွာ ရယူနိုင်ခဲ့သော် လည်း ယခုအခါ အံ့အားသင့်ဖွယ် ကစားသမားဘဝမှအနားယူကြောင်း ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ STA

အာဆင်နယ်အသင်းက ခိုးနက် ကွင်းလယ်ကစားသမား လာမည့်ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ ကစားသမား ခေါ်ယူမည့်စာရင်း တွင် ထည့်သွင်းခဲ့ပြီး စတာလင် ပေါင် ၂၆ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် များပြုလုပ်နေသည်။ ML

ဘာစီလိုနာကစားသမား ပီကေးက ပရော်ပက်ရှင်နယ်ကစားသမားဘဝ နှုတ်သက်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

မက်ဒရစ် နိုဝင်ဘာ ၆

ဘာစီလိုနာအသင်းဝါရင့်ခံစစ် ကစားသမား ပီကေးသည် ပရော် ဖက်ရှင်နယ် ကစားသမားဘဝ နောက်ဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကစားခဲ့သည့် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့်အယ်မာရီယာ အသင်းတို့ကစားခဲ့သည့် ပွဲစဉ်တွင် ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီးနောက် ၎င်း၏ ပရော်ဖက်ရှင်နယ် ကစားသမား ဘဝနှုတ်သက်ပွဲ အခမ်းအနားကို

ကျင်းပခဲ့ကြောင်း The Athletic သတင်းဌာနက ယနေ့တွင် ဖော်ပြ ခဲ့သည်။ အသက် ၃၅ နှစ်ရှိ ပီကေးသည် ဘာစီလိုနာအသင်း အကယ်ဒမီ ဖြစ်သည့် မာလာစီယာအကယ်ဒမီ ထွက်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သော် လည်း ပရော်ဖက်ရှင်နယ် ကစား သမားဘဝကို ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၀၄ ခုနှစ်က မန်ယူအသင်းနှင့်စာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီး စတင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

မန်ယူအသင်းကို ဂန္ထဝင်နည်းပြ ကြီးဖာဂူဆန် တာဝန်ယူကိုင်တွယ် ခဲ့စဉ်က ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မန်ယူအသင်းနှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆို တာ ကစားသမားဘဝစတင်ခဲ့ သော်လည်း ပွဲစဉ်အနည်းငယ်သာ ကစားခဲ့ရသည့်အတွက် ၂၀၀၈ခုနှစ် က မန်ယူအသင်းမှ အလွတ်ပြောင်း ရွှေ့ကြေးဖြင့် ဘာစီလိုနာအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့သူဖြစ်သည်။ ပီကေးသည် ဘာစီလိုနာ

အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပြီး နောက် ဂန္ထဝင်ကစားသမားကြီး ပူယိုးနှင့်အတူတွဲဖက်ပြီးဘာစီလိုနာ အသင်းပဟိုခံစစ်ပိုင်းတွင် ကာလ ရှည် အဓိက ကစားသမားအဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့ပြီး အသင်းနှင့်အတူ အောင်မြင်မှုများစွာ ရယူနိုင်ခဲ့သော် လည်း ယခုအခါ အံ့အားသင့်ဖွယ် ကစားသမားဘဝမှအနားယူကြောင်း ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ STA

ပရီးမီးယားလိဂ် ပွဲစဉ် (၁၅) ရလဒ်			
ချဲလ်ဆီး	၀	-	၁ အာဆင်နယ်
အေပီလာ	၃	-	၁ မန်ယူ
ဆောက်သစ်တန်	၁	-	၄ နယူးကာဆယ်
ဝက်စ်ဟမ်း	၁	-	၂ ပဲလ့စ် (၀၄၀)

ပြင်သစ်လီဂူး ပွဲစဉ် (၁၄) ရလဒ်			
လီဂီယန်	၁	-	၂ ပီအက်စ်ဂျီ
နီက	၁	-	၀ ဘရက်
ရီမ	၁	-	၀ နန့်တတ်
တူးလော့	၀	-	၂ မိုနာကို (၀၄၀)

ဖြူးလေပြည်ဖျန်းစ ချမ်းစလေ ခဲပွင့်ချိန် နတ်နိုးချိန်ဝယ်

ခိုင် (မိတ္ထီလာ)

“လဲဝင်းပြာဖြူ၊ ဟန်လှလှမိန်းနဲ့၊ စဝဲပွင့်တုန်း၊ တန်ဆောင်မုန်း” ဟူသော စာဆိုဦးယာ၏ အဖွဲ့အစပ်ကို ပြိစ္ဆာရာသီ တန်ဆောင်မုန်းလဘွဲ့လူးတားတွင် တွေ့ရှိရသည်။ တန်ဆောင်မုန်းလသည် “မြောက်လေငယ် သွင်းပါလို့၊ မြူးရှင်းငယ်ခိုခို မြင်တိုင်းငယ် ယိုသည်” ဟု မဟာအတုလမ်းကြီးဆိုရလောက်အောင် လွမ်းဖွယ်ရာသီစာပန်းချီဖြစ်ပါသည်။ ကြည့်လေတိုင်း ကြည့်လေတိုင်း သာမောဖွယ်ကောင်းပုံကိုလည်း “ရဂိုမြိုင်မျှ၊ ထုံလှိုင်ညွှာနဲ့၊ ပန်းစဝဲနှင့် စဝဲရွှေခိုင်၊ ရာသီပိုင်လို့၊ ဂရိုင်ညွှတ်စေ၊ ဆုတ်မူးဝေမျှ ကြည့်ရေ တောတောင်” အဖွဲ့အစည်းသည် မဟာယာစဖူး အလွန်သာယာ လှပါသည်ဟု လူဦးမင်းက လေးချိုးကြီးအသွင် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့လေသည်။

စာဆိုနဝဒေးကြီး၏ ပိုဒ်စုံရတုတွင် “စဝဲရွှေရောင်၊ တန်ဆောင်မုန်းရက်၊ လက်ကားမြိစ္ဆာ၊ ကြတ္တိကာ နှင့်၊ ရောင်ဝါလျှိုး၊ ဆီမီးမြင်းမိုရ်” ဟု မှတ်သားရဖူးသည်။ “တန်ဆောင်မုန်းလ၊ မြိစ္ဆာရာသီ၊ ကြတ္တိကာ နက္ခတ်” အမှတ်အသားလည်း ရှိထားပေသည်။ တန်ဆောင်မုန်းလ၏နက္ခတ်မှာ ကြတ္တိကာနက္ခတ်နှင့် ရောဟဏီနက္ခတ်တို့ဖြစ်ပြီး ကြတ္တိကာနက္ခတ်မှာ လပြည့်စန်းယှဉ်နက္ခတ် ဖြစ်၏။ တန်ဆောင်မုန်းလ၏ ရာသီရုပ်ပုံသည် ကင်းမြီးကောက်ဖြစ်သည်။ တန်ဆောင်မုန်းလကို ရှေးက တန်ဆောင်မုန်းဟု ရေးသားကြသည်။ မီးရှူးမီးတိုင် ထွန်းလင်းတောက်ပသည်ကို အကြောင်းပြု၍ ရေးသားကြသည်ဟု ရှေးလူကြီးများ ဆိုပါသည်။ တန်ဆောင်မုန်း မီးရှူးမီးတိုင်တို့မှပေးသော အလင်းရောင်၊ မှုန်းကား ထွန်းလင်းတောက်ပစေသည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ရကြောင်း ဆရာကြီးဦးဖိုးလတ် ဖွင့်ဆိုပါသည်။

တန်ဆောင်မုန်းလသည် သရဒရာသီဖြစ်သည်။ “ဥတုခြောက်ပါးတွင် တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်မှ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ထိ နှစ်လရှိသောဥတု၊ တန်ဆောင်မုန်းလ” ဟု ပါဠိသက်ဝေါဟာရအဘိဓာန် တွင် သရဒ၏အဓိပ္ပာယ်ကို ဖွင့်ဆိုထားသည်။ “မိဗန်း ဖျားဆောင်း၊ တန်ဆောင်မုန်းလမာသာ၊ သရဒအခါ တွင်” ဟု ဦးသတ္တပြုစုသော ဦးပညာဇေဒင်ဟောတေးထပ် အဖြေကျမ်းတွင် ပါရှိသည်။ တန်ဆောင်မုန်းလကား မိုးလေကင်းလွတ်ပြီဖြစ်၍ ခြေခင်းလက်ခင်းသာယာ လှရကား စာဆိုဦးကြော့က “သာထက်သာ သာတဲလ ပေမို့သရဒရာသီ” အစချီကာ ရေးဖွဲ့ခဲ့ပေသည်။ “ဤလ သည် သရဒရာသီဖြစ်၍ ဆီးနင်း၊ မြူတမ်း၊ မီးခိုး စသည်မယုတ်မလိမ်ပေ၊ ထိုကြောင့်ပင် ရှေးစေတီ မြန်မာတို့သည် ဤလပြည့်နေ့ည၌ ကြယ်တာရာများကို အထူးအရံခိုက်ကြည့်ခဲ့ကြပေသည်” ဟူ၍ ဆယ့်နှစ်လ ရာသီပြကြယ်တာရာပုံများစာအုပ်လာ နီဝင်ဘာည အာကာသကဏ္ဍတွင်လည်း သိမှတ်ဖွယ်ဖော်ပြ ထားပေသည်။

ဤလတွင် နေမင်းသည် ပြိစ္ဆာရာသီနယ်ပယ်ကို နောက်ခံထား၍ မျက်မြင်အားဖြင့် အရှေ့မှ အနောက် သို့ တရွေ့ရွေ့ယွန်းနေသည်။ ဤသို့လျှင် နေမင်းရပ် တည်ရာ ရာသီအမည်အားဖြင့် ဤတန်ဆောင်မုန်းလ သည် ပြိစ္ဆာရာသီဟု အမည်တွင်ကြောင်းလည်း သိရှိ ရပေသည်။ နီဝင်ဘာ ၁ ရက်နေ့ နေ့မွန်းတည့်ချိန်တွင် နေသည် အီကွေတာမှ တောင်ဘက် ၁၄ အံသာခွဲ ခန့် တိမ်းစောင်းနေသည်။ ထိုသို့ နေသည်တောင်ဘက် တဟိလမ်းသို့ မြန်းလေပြီဖြစ်သောကြောင့် မြောက် လေပြန်စပြုလာသည်။ “မြောက်လေသွင်းရုံ၊ ရာသီ မြိစ္ဆာ၊ လမာတန်ဆောင်၊ မြူးမှောင်မသန်း၊ သော်တာ ဆန်း” စသောလူးတားအရ ဦးယာ၏ ဩကာသ လောကသရုပ် ဖွင့်ထုတ်သီကုံးပုံမှာလည်း နှစ်သက် ခြင်းရသကဲ့ ပေးစွမ်းနေပေသည်။

မြန်မာ့ရိုးရာအလိုက် ကထိန်ခင်းမြ၊ ခဲပွင့်လည်း ဝင်းဝါနေအောင် ပွင့်မြလမှာ တန်ဆောင်မုန်းလဖြစ် သည်။ “ကြယ်ကြတ္တိကာ၊ မြိစ္ဆာစေမြ၊ ကင်းလက်မဲရင့် စဝဲလှိုင်လှိုင်၊ မသိုးသက်နိုး၊ လျှာဒါန်းတန်ဆောင်တိုင်” ဟူသော အဖွဲ့ကို ကင်းဝန်မင်းကြီး၏ ဆယ့်နှစ်ရာသီတွဲ

တွင် လေလာနိုင်ပေသည်။

“တောချုံတို့တွင် တလွန်လွန်နွယ်တက်နေသော ခဲပွင့်ပင်အဆစ်တို့မှာ ဝါခနဲ၊ ဝင်းခနဲ၊ ထိန်ခနဲ၊ လင်းခနဲနှင့် နံနက်နေရောင်ခြည်တွင် ပွင့်လန်းနေကြ သော ခဲပွင့်တို့ကို မြန်မာကဗျာဆရာတို့ လွန်စွာ သတိပြုခဲ့ကြပုံရသည်။ ခဲပွင့်၏ ကြူလင်းသောရနံ့ကို လည်း လွန်စွာအာရုံပြုခဲ့ကြပုံရသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ပန်းအများရှိသည့်အနက် ခဲပွင့်ကိုသာလျှင် ရွေးချယ် ကာ တန်ဆောင်မုန်းလ၏ရာသီပန်းအဖြစ် တင်မြှောက် ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပေရသည်” ဟူသော ဖိုးသူတော်ဦးမင်း၏ သဘာဝပြက္ခဒိန်နှင့် အခြားစာများစာအုပ်ပြုစုသူ ဆရာမင်းသူဝင်၏ကောက်ချက်သည် ပညာရဖွယ် သာတည်း။ ရှင်ထွေးညိုသည် ပြည်စုနိမိတ်ကွန်းတွင် “ရွှေဝဲ၊ ပွင့်ကျင်မြသား၊ နင်းဖွဲဖျန်းနိုး၊ သန်မြီးကြူမှု၊ ဆောင်းသိုလှ၍၊ ရတသဘာဝ၊ တန်ဆောင်မုန်းဟု”

❖ ရှေးသုတေသီတို့က ဗုဒ္ဓသာသနာမထွန်းကားမီ၌ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲသည် မီးနတ်ပူဇော်ပွဲမျှသာ ဖြစ်သည်ဟုဆိုကြသည်။ ကြတ္တိကာ နက္ခတ်သည် တန်ဆောင်မုန်းလ၏ စန်းယှဉ်နက္ခတ်ဖြစ်ကြောင်းဆိုခဲ့ပြီး လေပြီ။ နွားရုပ်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိသော ပြိဿရာသီကြယ်စုတွင် နွားရုပ်၏ပခုံး တစ်နေရာ၌ ကြတ္တိကာရှိသည်။ အင်္ဂလိပ်စကားတွင် THE PLEI-ADES ဟု ခေါ်သည်။ သာမန်မျက်စိဖြင့်ကြည့်လျှင် ကြယ်ခုနစ်လုံးကို ရကောက်သဏ္ဍာန် ကွေးကွေးကောက်ကောက်မြင်ရသည်။ မြန်မာစကား တွင် ဤကြတ္တိကာနက္ခတ်ကို ဖျောက်ဆိပ်ကြယ်ဟုခေါ်ကြသည်။ ❖

ဟူသော ခဲပွင့်နှင့် တန်ဆောင်မုန်းလကို ဖက်တွဲ ဖွဲ့ဆိုချက်လည်းရှိပေသည်။ ရှင်မဟာသီလဝံသသည် သို့သျှားကန်ဖွဲ့မော်ကွန်းတွင် အလားတူ ဖက်တွဲဖွဲ့ဆို သကဲ့သို့ ရှင်မဟာရဋ္ဌသာရကလည်း စာဖွဲ့အပ်သော ပန်းအဖြစ် ဘူရိဒတ်လင်္ကာကြီးတွင် ခဲပွင့်အလှကို စာသခဲ့ပေသည်။ ဆေးပညာရပ်အနေဖြင့် ဥတု တောနေသင်္ဂဟကျမ်း၌ “ခဲပွင့်သို့ချိုခါးရသရှိ၏။ ဖျား ဤ ကိုယ်ရောင်သောအာမဝါတနာ၊ ဝမ်းမီးနွံခြင်းတို့ကို ပြုတတ်၏” စသည်ဖြင့် ယောမင်းကြီး ဦးဘိုးလှိုင် ရေးသားခဲ့သေးသည်။

ရှေးသုတေသီတို့က ဗုဒ္ဓသာသနာမထွန်းကားမီ၌ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲသည် မီးနတ်ပူဇော်ပွဲမျှသာ ဖြစ်သည်ဟု ဆိုကြသည်။ ကြတ္တိကာနက္ခတ်သည် တန် ဆောင်မုန်းလ၏ စန်းယှဉ်နက္ခတ်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့ပြီး လေပြီ။ နွားရုပ်ပုံသဏ္ဍာန်ရှိသော ပြိဿရာသီကြယ်စု တွင် နွားရုပ်၏ပခုံးတစ်နေရာ၌ ကြတ္တိကာရှိသည်။ အင်္ဂလိပ်စကားတွင် THE PLEIADES ဟု ခေါ် သည်။ သာမန်မျက်စိဖြင့်ကြည့်လျှင် ကြယ်ခုနစ်လုံးကို ရကောက်သဏ္ဍာန် ကွေးကွေးကောက်ကောက်မြင်ရ သည်။ မြန်မာစကားတွင် ဤကြတ္တိကာနက္ခတ်ကို ဖျောက်ဆိပ်ကြယ်ဟုခေါ်ကြသည်။ တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်သန်းခေါင်အချိန်တွင် ကြတ္တိကာကြယ်သည် လပြည့်ဝန်းနှင့်ယှဉ်တွဲ၍ ကောင်းကင်လယ်၌ တောက်ပသည်ကို သတိထားကြည့်ရှုသင့်ပေသည်။ စိတ်ကြည်နူးဖွယ်ရာဖြစ်သော နက္ခတ်အပေါင်းသည် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ဝယ် မီးနတ်ပူဇော်ပွဲနှင့် နတ်မင်းကြီးပူဇော်ပွဲများကို ကျင်းပကြသည်ဟု အဆို ရှိသည်။ နတ်မင်းကြီးဆိုသည်မှာ ဝိဿနိုးဟူ၍လည်း ခေါ်သော မဟာဝိနာယကနတ်မင်းကြီးဖြစ်သည်။ ထို နတ်မင်းကြီးသည် ဝါဆိုလဆန်း ၁၂ ရက်နေ့မှစ၍ အိပ်ရာ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၂ ရက်နေ့မှစသည်။ ထို့ကြောင့် တန်ဆောင်မုန်းလကို နတ်နိုးလဟူ၍လည်း ခေါ်ကြသည်။

တန်ဆောင်မုန်းလသည် ဆေးပေါင်းခသောလ လည်းဖြစ်၍ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ည၌ မဲလီဖူး သုပ်စားသည့်အလေ့ရှိသည်။ ရောဂါဘယကင်းသည် ဟု မြန်မာတို့ယူဆကြသည်။ ဝေါဟာရလိနက္ခဒကျမ်းတွင် “တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ပုဏ္ဏတိထီတွင် ဆေးပင် အပေါင်းတို့ကို စောင့်သောနတ်တို့သည် မဲလီပင် စောင့်နတ်မင်းအား ခစားညီမူလာကြောင်း၊ ထိုအခါ မဲလီဖူးကို စားသုံးရသဖြင့် အန္တရာယ်အမျိုး ၉၆ ပါး ကင်း၍ ဘုန်းကြီးသက်ရှည်ရှိကြောင်းများကို ဆိုသော ကြောင့် ထိုမဲလီဖူးကို စားသုံးကြသောထုံးဖြစ်လေ သည်” ဟုလည်း မှတ်သားရပါသည်။

တန်ဆောင်မုန်းလ၏ မီးနတ်ပူဇော်ပွဲနှင့်အတူ ကျီးမန်းပွဲဆိုသည်ကိုလည်း ကျင်းပကြသည်။ ကျီးမန်း ပွဲသည် အပျော်သက်သက်အချင်းချင်းကျီစယ်သော ပွဲပါပေ။ လပြည့်နေ့သန်းခေါင်အချိန်၌ လူတို့အိပ်မော

အဓိဋ္ဌာန်တင်ထားသောသင်္ကန်းကို သွားလေရာရာ မယူဘဲ ပေါ့ပေါ့ပါးပါး သွားလာနေတိုင်ခြင်းကြောင့် အာပတ်မသင့်ခြင်း စသည်တို့ပါဝင်သည်။

ဤလရာသီတွင် ကထိန်ခင်းခြင်းနှင့် တစ်ဆက် တည်း မသိုးသက်နိုးရက်သောပွဲလည်းရှိသည်။ ည တွင်းချင်းတွင် သက်နိုးတော်အလျှာ ပိတ်တော်ကို လတ်လတ်ဆတ်ဆတ် အပြီးအစီးရက်လုပ်ရသော ကြောင့် မသိုးသက်နိုးဟုခေါ်တွင်ခြင်းဖြစ်သည်။ မသိုး သက်နိုးရက်လုပ်ခြင်းသည် မိမိဆန္ဒအလျောက်လုပ်ကြ ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘာသာရေးအရပြုလုပ်ကြသောအစီအစဉ် များထဲတွင် အရေးတကြီးထည့်သွင်းထားခြင်းမရှိဟူ သော သုံးသပ်ချက်များလည်းရှိပါသည်။ ညောင်ရမ်း ခေတ်နှင့် ကုန်းဘောင်ခေတ်ထီးနန်းစလေကို ဖော်ပြ ပေးသော ရှေးမြန်မာဘုရင်တို့၏ အခမ်းအနား အဆောင်အယောင်များကို ရေးသားထားသော လောကဗျူဟာအင်ရုံစာတမ်းတွင်မူ ကထိန်တော်ပွဲ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် “တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၄ ရက်နေ့ နံနက် ၄ ချက်တီးကို သွေးသောက်စုမြင်းတော်သည် ရွှေပန်းပန်တို့ကို အကြပ်ခန့်၍ ကျောင်းမှာချုပ်သည် သက်နိုးကိုယူ၍ ရွှေစည်းခုံတောင်တော်ဦးစရပ်တွင် ထားရသည်” စသည်ပါရှိ၏။

ပျော်ရွှင်ဖွယ်ပွဲများသည် တန်ဆောင်မုန်းတွင် စုဝေးနေသည်ဟု ဆိုရလောက်အောင် မီးထွန်းပွဲ၊ သျှင် မာလဲပွဲ၊ ကြာသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲ စသည်ပွဲများ အပြင် ပုံသကဲ့ပွဲကလည်း ကြည့်နူးရိပ်ဆင်လျက်ရှိသည်။ သာယာသောညချမ်းတွင် ပုံသကဲ့ရာသီက ရင်ခုန် စိတ်လှုပ်ရှားနေသလို ရသူယူစေဟူသော သဘောဖြင့် သစ်ပင်ရိပ်များ၊ ခြံဝင်းတိုင်များကြား ဝှက်ထားသော ပုံသကဲ့ပွဲစည်းထုပ်များသည်လည်း လိုအပ်သူတို့ အတွက် တန်ဖိုးထိုက်လှပေသည်။ တန်ဆောင်မုန်းတွင် ပျော်ပွဲဖွယ်များသည်နှင့်အမျှ အလွမ်းလတ်ခင်းရသူ လည်း မရှားပါပြီ။

“တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် ညအခါဝယ် မီးရှူးမီးလျှံ များ ထိန်ထိန်ညီးညီးဖြင့် မြို့လုံးကျွတ်မျှ ပွဲသဘင်ခံနေ သော်လည်း နန်းတော်ခန်းမဆောင်၌ မပျော်နိုင်သူ တစ်ဦးကား ထက်စွာသောစားသွားလုံများ၌ ညည်းနား နေရသည်နှင့် မခြားပါပေ။ ခမည်းတော်ကို သတ်စေ ခဲ့သော ဘုရင်အလာတသတ်မင်းမှာ မင်းစည်းစိမ်တို့ အလယ်၌ ချမ်းသာရာရာမရခဲ့ပါတကား။ “သင်သည် အဖကိုသတ်၍ မင်းဖြစ်လော့၊ ငါသည် မြတ်စွာဘုရား ကိုသတ်၍ ဘုရားဖြစ်အံ့” ဟု ရှင်ဒေဝဒတ် ပြောဆိုခဲ့ သည်။ မဟာပထဝီမြေကြီးသည် သင်ကဲ့သို့သော သူယုတ်သူပျက် ငါ့အထက်၌နေသည်ကို ငါမခံလိုပြီဟု ဆိုသကဲ့သို့ ကြောက်မက်ဖွယ်အသံပြုလျက် ဒေဝဒတ် နင်းရာအရပ်မှကျ၍ မီးလျှံများက အဝီစိငရဲသို့ ဝါးမျို လိုက်လေသည်။ ၎င်းသတင်းစကား အလာတသတ် မင်းကြားလျှင် ဤမြေကြီးသည် ငါ့ကိုလည်း မျိုလိမ့် မည်လား၊ အထင်ရောက်လျက် အတိုင်းထက်အလွန် ထိတ်လန့်တော်မူလေသည်။ နောက်ဆုံးတွင် ဆရာ ဇီဝက၏အကူအညီဖြင့် သရက်ဥယျာဉ်ကျောင်းတိုက် ၌ သီတင်းသုံးနေသော မြတ်စွာဘုရားထံရောက်၏။ “ဘုန်းတော်ကြီးသောမြတ်စွာဘုရား ရဟန်းပြုရခြင်း၏ အကျိုးသည် အဘယ်နည်း” ဟု မေးလျှောက်၏။ မြတ်စွာဘုရားသည် အလာတသတ်မင်းအား သာမည ဖလသုတ်ဒေသနာတော်ကို ဟောကြားတော်မူသည်။ အလာတသတ်မင်းသည် လွန်စွာနှစ်သက်၍ ဝမ်းမြောက် ဝမ်းသာဖြင့် နေရာမှထကာ မြတ်စွာဘုရားအားရှိခိုး၍ အရိအသေပြုပြီးလျှင် ဖယ်ခွာသွားလေတော့သည်။ ဤမည်သောအလွမ်းလတ်ကို ဂျူနီယာဝင်း မြန်မာပြန် သော ဆယ့်နှစ်ရာသီပန်းများနှင့် ပွဲတော်များစာအုပ် တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

သို့နှင့် ဖြူးလေပြည်ဖျန်းစ ချမ်းစတန်ဆောင်လ ကား လောကီထုပွတ်လူတို့လက်ကို ဆင်ခြင်ဖွယ်ညွှန်ပြ သကဲ့သို့ လောကုတ္တရာအရေး ကုသိုလ်ရေးတွင်လည်း လက်မနေရန် မီးမောင်းထိုးပြသနေသော လက်ခုံကြီး ဖြစ်မှန်းမသိ ဖြစ်နေပါဘိတော့သည်။

ပဟန်းမြို့နယ်ရှိ KZL Art Studio & Gallery တွင် ပန်းချီဆရာကိုးဦး၏ အွန်လိုင်းပန်းချီပြပွဲ ပြသမည်



ရန်ကုန် ခိုင်ဘာ ၆ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပဟန်းမြို့နယ်ရှိ KZL Art Studio & Gallery တွင် ပန်းချီဆရာကိုးဦး၏ အွန်လိုင်းပန်းချီပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်ထိ ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း KZL Art Studio & Gallery မှ တာဝန်ခံ ပန်းချီဆရာအောင်၊ ပန်းချီမင်းလော်အောင်၊ ပန်းချီအောင်သွင်သိရသည်။

အဆိုပါ အွန်လိုင်းပန်းချီပြပွဲတွင် နာမည်ရ ပန်းချီဆရာများဖြစ်သည့် ပန်းချီ စိုးအောင်(မန္တလေး)၊ ပန်းချီ စောစတီးဖ၊ ပန်းချီမွန်သက်၊ ပန်းချီအောင်အောင်၊ ပန်းချီအောင်သွင်ဦး၊ ပန်းချီစောထွန်းလင်း၊ ပန်းချီခင်မောင်လော်၊ ပန်းချီ မိုးညိုတို့၏ ရေဆေး၊ ဆီဆေး၊ အခရိုင်လစ်စသည့် လက်ရာပန်းချီကား ၄၅ ကားကို ပြသပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“နာမည်ရှိပြီးသား၊ ဈေးကွက်ရှိပြီးသား ပန်းချီဆရာတွေရဲ့လက်ရာ စုံပန်းချီကား ၄၅ ကားကို ပြသမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပန်းချီကားတွေက တော့ မကြာသေးခင်ကမှ ရေးဆွဲထားတဲ့ ဘယ်ပန်းချီပန်းမှ မတင်ဘူးသေးတဲ့ လက်ရာသစ်တွေကိုပဲ စုစည်းပြသပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု KZL Art Studio & Gallery မှ တာဝန်ခံ ပန်းချီဆရာအောင် ပြောပြသည်။

အဆိုပါပန်းချီပြပွဲတွင် ပြသပေးမည့် ပန်းချီကားများ၏ အရွယ်အစားများမှာ (၃၆x၂၄) လက်မ၊ (၂၄ x ၂၄) လက်မ၊ (၁၈x၂၄) လက်မ၊ (၁၈x၁၈) လက်မ စသည့် အရွယ်အစားအစုံ ပန်းချီကားများ ပါဝင်ပြီး ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်းမှ ငွေကျပ်သိန်း ၄၀ ထိရှိကြောင်း သိရသည်။

ASH

The Fall Guy ဇာတ်ကား၌ မင်းသား ဝင်စတန်ဒု ပါဝင်လာ

နယူးယောက် ခိုင်ဘာ ၆ ဖြစ်ပြီး ဝင်စတန်ဒုက ရိုင်ယန်ဂိုး ယူနီတယ်ယူရင်ကုမ္ပဏီ၏ The Fall Guy ဇာတ်ကား၌ မင်းသား ဝင်စတန်ဒု ပါဝင်လာကြောင်း Hollywood Reporter သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ရေးသားတင်ပြထားသည်။

The Fall Guy ဇာတ်ကားတွင် ဝင်စတန်ဒုသည် မင်းသား ရိုင်ယန်ဂိုးစလင်း၊ မင်းသမီး အမ်မီလီ ဘလက်တို့နှင့်အတူ သရုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဇာတ်ကားတွင် မင်းသား ရိုင်ယန်ဂိုးစလင်းက ကြေးစားစတန့်သမား လူစွန့်စား တစ်ဦးအဖြစ် သရုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝင်စတန်ဒုက ရိုင်ယန်ဂိုးစလင်း၏ အခင်ဆုံးသူငယ်ချင်းအဖြစ် သရုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိတွင် The Fall Guy ဇာတ်ကား၏ ဇာတ်လမ်းဇာတ်အိမ်အသေးစိတ်ကို ယူနီတယ်ယူရင်ကုမ္ပဏီက လျှို့ဝှက်ထားခဲ့သည်။

The Fall Guy ဇာတ်ကားကို Bullet Train ဒါရိုက်တာ ဒေးဗစ်လိုက်က တာဝန်ယူရိုက်ကူးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

The Fall Guy ဇာတ်ကား ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်မှုကို ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၌ စတင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

KKO



မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၏ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်နှင့် ဆွမ်းလောင်းလှူပွဲ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ကလေးဝတောရတနာသင်တိုက်တွင် ကျင်းပ

ရန်ကုန် ခိုင်ဘာ ၆ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၏ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်နှင့် ဆွမ်းလောင်းလှူပွဲကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ ကလေးဝတောရတနာသင်တိုက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဥတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကြူလေးက ပြောပြ၍ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၏ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်နှင့် သံဃာတော်အပါး ၅၀၀ တို့အား ဆွမ်းလောင်းလှူပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ ကထိန်အလှူပွဲသို့ ရုပ်ရှင်အနုပညာ

ရှင်များစွာ ပါဝင်ကုသိုလ်ယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

“နှစ်စဉ် ခင်းနေကြဖြစ်တဲ့ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်ကို ကလေးဝတောရတနာသင်တိုက်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ သံဃာတော်အပါး ၅၀၀ ကိုလဲ ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်းလျာတွေ လောင်းလှူခဲ့ပြီးတော့ နေ့ဆွမ်းလဲ ဆက်ကပ်ခဲ့ပါတယ်။ အနုပညာရှင်တွေ၊ စေတနာရှင်တွေ လှူဒါန်းထားတဲ့ လှူဖွယ်ပစ္စည်းအစုစုနဲ့ ပဒေသာပင် ၄၃ ပင် လှူဒါန်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်”ဟု ဦးအေးကြူလေးက ပြောပြသည်။



မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၏ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်အလှူသည် (၁၈) ကြိမ်မြောက် ကထိန်အလှူဖြစ်ပြီး ကထိန်အလှူဆွမ်းအလှူနှင့် ပဒေသာပင်အလှူစုစုပေါင်းမှာ တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ASH

Verona Spies ဇာတ်ကားတွင် မင်းသမီး အမ်မာရောဘတ် ပါဝင်မည်

နယူးယောက် ခိုင်ဘာ ၆ Verona Spies ဇာတ်ကားတွင် မင်းသမီးအမ်မာရောဘတ်သည် အဓိကအမျိုးသမီးဇာတ်ကောင်ဖြစ်သော ဝီရီနာအဖြစ် သရုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားတွင် မင်းသား ဂျော့ဇရော့ရက်လည်း အမ်မာရောဘတ်နှင့်အတူ သရုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။

Verona Spies ဇာတ်ကားကို ဒါရိုက်တာ ဖရင့်ကိုရာစီက တာဝန်ယူရိုက်ကူးမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် အဆိုပါဇာတ်ကား ရိုက်ကူးမည်ရက်နှင့် ရုံတင်ပြသမည်ရက်တို့ကို ထုတ်လုပ်သူများက ကြေညာခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

KKO



ပြည်ပရှိ မြန်မာအမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များက ယွန်းဆွမ်းအုပ်များမှာယူနေ

ရန်ကုန် ခိုင်ဘာ ၆ ပြည်ပရှိ မြန်မာအမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များက ယွန်းဆွမ်းအုပ်များ

မှာယူနေကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ရှိ မြန်မာမဏ္ဍိုင်အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းစင်တာ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးမောင်မောင်အေးက ပြောပြ၍ သိရသည်။

ပြည်ပတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် မြန်မာအမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များမှာ မှာယူခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုလအတွင်း ယွန်းဆွမ်းအုပ်များကို ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ တစ်ဆင့် တင်ပို့ပေးသွားရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“သူတို့ ဒီလအတွက်မှာတာကတော့ ယွန်းဆွမ်းအုပ်ကလေးတွေပါ။ အရွယ်အစားကတော့ ခြောက်လက်မ၊ ရှစ်လက်မ အစားစားပါ။ ဒီလမကုန်ခင် ယွန်းဆွမ်းအုပ်အရေအတွက် ၂၀၀ တင်ပို့ရမှာ

ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းရောင်းချရေးကတော့ ယွန်းဆွမ်းအုပ်တစ်ခုကို အရွယ်အစားအလိုက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ ကနေ ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ထိကျသင့်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဦးမောင်မောင်အေးက ပြောပြသည်။

မြန်မာအမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းရှိ အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များသာမက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် နိုင်ငံများရှိ နယ်စပ်မြို့များတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် မြန်မာအမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များသို့လည်း တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ASH



Chairman of State Administration Council Prime Minister Senior General Min Aung Hlaing attends Deepavali Celebration, one of the most sublime Hindu traditional festivals



Senior General Min Aung Hlaing delivers address at the Deepavali Celebration.

Nay Pyi Taw November 6
Chairman of State Administration Council Prime Minister Senior General Min Aung Hlaing attended the Deepavali Celebration, one of the most sublime Hindu traditional festivals, at Shri Maha Laxmi Temple in Yankin Township, Yangon, this evening.

Present were SAC Joint Secretary Lt-Gen Ye Win Oo, SAC member Jeng Phang Naw Taung, Union ministers, Yangon Region Chief Minister U Soe Thein, Ambassador of India to Myanmar H.E. Mr. Vinay Kumar and wife, Ambassador of Russian Federation to Myanmar H.E. Mr. Listopadov Nikolai Alexandrovich, senior military officers from the Office of the Commander-in-Chief, Yangon Command Com-

mander Maj-Gen Nyunt Win Swe and officials, Chairman of Interfaith Friendship Organization (Central) U Sein Than and officials, YMBA Chairman U Ye Tun and members, Secretary of All Myanmar Hindu Central Council Vice Chairman of Interfaith Friendship Organization (Central) U Zaw Zaw Naing and officials, officials of Myanmar-India International Entrepreneurs Federation and traders, Hindus of various races, Hindu traditional cultural troupes and invited guests.

The Senior General and party were welcomed by Chairman of Deepavali Celebration Organizing Committee U Zaw Zaw Naing and officials. The Senior General and party offered flowers, water and lights to the Bud-

dha Image under the Bo Tree in the temple compound. They made offerings to the Statue of Shri Maha Laxmi in accord with the Hindu tradition.

Afterwards, respects were paid in accord with the Hindu tradition. U Zaw Zaw Naing honoured the Senior General, the ambassadors of India and Russia with garlands and silk cloths in accord with Hindu tradition.

The Senior General, the Indian Ambassador to Myanmar and wife, the Russian Federation Ambassador, Chairman of organizing committee U Zaw Zaw Naing lit the oil light to mark the Deepavali festival and posed for documentary photo. Then, the chairman explained the purpose of holding the festival.

Speaking on the occasion, the Senior General explained the purpose of his attendance to the festival, saying that Deepavali festival is set on the moonless day

defeated Ravana called Dasasagiri and returned to the Ayuddhaya Palace. From then on, the king was welcomed by oil lights on the moonless night of Thadingyut to start the Deepavali festival.

It can be seen that the lighting festivals of Myanmar Buddhists and Hindus are different in backgrounds but holding of lighting festival is the same.

Section 362 in Chapter VIII of the 2008 Constitution of the Republic of the Union of Myanmar stipulates **the Union also recognizes Christianity, Islam, Hinduism and Animism as the religions existing in the Union** at the day of the coming into operation of this Constitu-

the government has been assisting in all major religions including Hinduism as much as it can, all people in relevant faiths can celebrate the religious ceremonies with essence.

Likeminded people of four major religions in Myanmar were brought together and the Interfaith Friendship Organization was established as a core on 31 January 2008.

It is learnt that for ensuring interfaith unity, four basic principles were adopted such as to reside together with mutual respect, peace and unity among people of different faiths, to help those troubled by religious and social conflicts and to seek coordination and negotiation in accord with the law if



Senior General Min Aung Hlaing takes part in the Deepavali Celebration.



Young women entertain the audience with a traditional dance.

of Thadingyut in Myanmar tradition. Deepavali festival is the noblest festival of Hindus and it is a religious festival as well as a national festival. The festival means the victory of "Kalyana" over "Kahna" to flourish the wisdom "Vijja" by discarding the naughty "Avijja" and the victory of "Dhamma" over "Addhamma".

The word Deepavali is combined with "Dipa" and "Avali" in Pali. It means paying homage with lightings of oil lights. In the background history, King Rama

tion, and Section 363 mentions **the Union may assist and protect the religions it recognizes to its utmost.**

As such, the Senior General continued to say that the government provides necessary assistance for holding the religious ceremonies of four major religions in the nation whereas the Head of State and Union ministers join the relevant ceremonies. The Republic of the Union of Myanmar allows all the people to have relevant faiths in an independence manner. It is a good tradition that as

any loss surfaces in relation to religion. Hindus are also urged to continue to help and cooperate with efforts for interfaith friendship in accord with these basic principles.

May all the people living in the Republic of the Union of Myanmar regardless of race or religion continue to serve the national interests by upholding the four cardinal virtues such as metta, karuna, mudita and uppekha and following the teachings of their own religions.



U/Zaw/Zaw Naing speaks at the Deepavali Celebration.

FromPage 12

Based on this auspicious occasion, may they spreadlights of Dhamma out of humanity, compassion and tolerance. May they with a sense of duty promote their efforts for building up a modern, developed country, serving the interests of Myanmar and achieving national prosperity.

The Indian ambassador expressed special thanks to the SAC Chairman Prime Minister and other State level dignitaries for their presence at the event and to all organizers of the event. He said Myanmar and India share borders as well as basically similar religions, cultures and faiths. The two governments and peoples have good relations that must be maintained and strengthened. The Russian

ambassador for his part said the Deepavali festival is a crucial event for Hindus, expressing his thanks for being invited to attend it. He expressed his wish for peace and tranquility of people of all faiths in Myanmar and India. He then spoke in Myanmar language reciting a saying "Let the amity last long and the hate die down" and wishing for mental and physical wellbeing of those in attendance. Then, missionary Sayadaw Dr Hla Tun explained facts about Hinduism and expressed greetings.

Later, the Senior General and those in attendance were presented traditional Hindu dances. After the performance, the Senior General presented a flower basket to the cultural troupe.

100

Regional development tasks undertaken in more than 100 villages to contribute to Myeik district tourism industry

Myeik November 6 The Ministry of Cooperatives and Rural Development stated that more than 100 development projects are being implemented in over 100 villages so as to improve tourism industry in Myeik District in open season. Myeik District Rural Development Department spent K2,030.731 million on 118 rural development tasks in 115 villages of four townships in Myeik District. The development undertakings cover 115 villages in Myeik, Kyunsu, Palaw and Taninthayi townships of Myeik District as of the first week of September this year. In so doing, K1,432.832 million was spent on development tasks in 58 villages

and K597.9 million in 57 villages, totalling amounting to K2,030.732 million for 115 villages. In this regard, 39 water supply tasks, five agriculture and rural manufacturing roads, one bridge and 58 box culverts were undertaken in 58 villages. In 57 villages, 42 inter-village roads, one bridge, nine rural water supply tasks, one power supply task, one school fencing, one school roofing, one KG school construction, two infrastructure buildings and other tasks, totalling 60. Local people contributed K27.9 million and budget totaled K570 million, totaled K697.9 million for the projects.

336



An aerial view of Myeik District.

Four sugar mills under construction for increasing export volume of sugar



Bags of sugar stored in a warehouse.

Nay Pyi Taw November 6 Four sugar mills are being built with the aim of increasing export volume of sugar to foreign countries, according to the Sugar and Sugarcane Products Entrepreneurs Association.

The Chinese General Trading Co from China offered to purchase 30,000 to 50,000 tons of sugar, molasses, white sugar and brown sugar per year from Myanmar and some 3,000 tons of these products on a monthly basis.

More than 400,000 acres of land are placed under sugarcane plantations in Myanmar to produce 400,000 to 500,000 tons of sugar per year. If sugar can be produced with the increased volume at home, import volume will be re-

duced. During the three-year period from 2023 to 2025, a plan is underway to produce 1 million tons of sugar will be produced. As such, efforts are being made to build more sugar mills so as to increase the export volume. Currently, there are 23 modern sugar mills, 129 medium and small scale sugar mills, 63 distillery factories using sugar as raw materials, 56 soft drink, biscuit and other snack factories in Myanmar. Hence, more sugar mills are being built in Sagaing Region and northern Shan State. Two new sugar mills are being built in Sagaing Region and two more in Shan State (North).

336

Mann Yadanabon Airlines to launch Yangon-Mandalay-Myitkyina-Mandalay-Yangon flight as of 1 November

Mandalay November 6 Mann Yadanabon Airlines will launch the Yangon-Mandalay-Myitkyina-Mandalay-Yangon flight as of 1 November, according to the press release issued by the airlines on 29 October 2022. The airlines will run the flight three times a week, on Tuesday, Thursday and Sunday. The flight schedules

will be released. Flight tickets are available at travels and tour agents and call center 09-404460006 and 09-404460007 from 9 am to 5.30 pm. Moreover, passengers may buy the tickets online MYP Chatbot m.me/MannYadanabonAirlines and www.airmyp.com through

MPU, VISA, Master and 2C2payment. Passengers need to show the vaccination certificates within 14 days approved by the Ministry of Health. Those who have not received vaccinations need to take RDT test from hospitals, laboratory and clinics within 48 hours and Covid-19 vaccination certificates

at the check-in counter. The airlines runs its flights to Yangon, Heho, Mandalay, Sittway, Thandwe, Dawei, Tachilek and Lashio on a daily basis. Mann Yadanabon Airline and Air Thanlwin airlines run the flight for Yangon-Dawei on Tuesday and Saturday on a weekly basis.

336

နိုင်ငံတကာစစ်မှုရေးရာအပြာပြာ

ရုရှားထုတ် Lancet Kamikaze ဒရုန်းများက နောက်ဆုံးပေါ်လေ့လာနက်များကို ခုခံနိုင်စွမ်းရှိ



ရုရှားနိုင်ငံထုတ် Lancet Kamikaze ဒရုန်းများသည် ၎င်း၏ လေဆာဆန့်ကျင် ကာကွယ်နိုင်မှုကြောင့် နောက်ဆုံးပေါ် လေ့လာနက်များကို ခုခံနိုင်စွမ်းရှိကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ Rostec ပြည်နယ် အဆင့်မြင့် နည်းပညာကော်ပိုရေးရှင်းက ၎င်း၏ Telegram ချန်နယ်တွင် ရေးသားခဲ့သည်။

Lancet ကိုကြားဖြတ်ပြီး ချေမှုန်းရန် သို့မဟုတ် ပစ်ချဖျက်ဆီးရန် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ ဒရုန်းများကို တန်ပြန်ကာကွယ်နိုင်

ရန် ဒီဇိုင်းထုတ်ထားကာ နောက်ဆုံးပေါ် လေ့လာနက်များပင်လျှင် ၎င်း၏ Anti-Laser Protection စနစ်ကြောင့် ဤ UAV အပေါ် ထိရောက်မှုမရှိ နိုင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ရေးသားထားသည်။

Lancet သည် ဂြိုဟ်တုလမ်းကြောင်း ကိုအသုံးမပြုဘဲ ပစ်မှတ်များကို လွတ်လပ် စွာထောက်လှမ်းခြင်းနှင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းများ ကိုလုပ်ဆောင်နိုင်သည်ဟု နိုင်ငံပိုင်ကော်ပို

ရေးရှင်း Rostec မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

Lancet တွင် ကင်းထောက်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ လမ်းကြောင်းပြခြင်းနှင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းဆိုင်ရာ စနစ်အစိတ်အပိုင်း များပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည်။ Zala Aero ကထုတ်လုပ်ပြီး IDEX 2019 တွင် ပြသခဲ့ သည့် Kub-UAV ဒရုန်းများနှင့် နှိုင်းယှဉ် ပါက တိုက်ခိုက်ရေးဒရုန်းအသစ်သည် ပိုမို လေးလံသောဝန်အား Payload သယ် ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ Lancet သည်

သမားရိုးကျလက်နက်စနစ်များထက် ပိုမို ထိရောက်ပြီး ဈေးနှုန်းလည်း သိသိသာသာ သက်သာသည်ဟု ထုတ်လုပ်သူက ပြော ကြားခဲ့သည်။

Kalashnikov ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဗလာဒီမာဒီမီထရီယက်၏အဆိုအရ Lancet ကို ယုံသန်းသည့် Terminal Stage အဆင့်တွင်ပင် အော်ပရေတာမှ ခဲယမ်းများကို ထိန်းချုပ်နိုင်သည့် TV လမ်းညွှန်ထိန်းချုပ်ရေးစနစ် တပ်ဆင် အသုံးပြုထားသည်။ ဒရုန်းအသစ်တွင် Optical-Electronic Guidance Unit ထိန်းချုပ်ရေးစနစ် အသုံးပြုထားပြီး မယုံသန်းမီ ကြိုတင်၍ လမ်းကြောင်းသတ် မှတ်ပေးနိုင်သည်။ ZALA Aero ၏အဆို အရ Lancet ဒရုန်းသည် အများဆုံး ယုံသန်းနိုင်သည့် အလေးချိန် (MTOW) သည် ၁၂ ကီလိုဂရမ်ထိရှိပြီး တိုက်ခိုက်ရေး အကာအဝေး ၄၀ ကီလိုမီတာ (၂၅မိုင်) ထိစစ်ဆင်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ ယာဉ်တွင် Proximity Fuse တပ်ဆင်ထားသည်။ Lancet Loitering Munition တိုက်ခိုက် ရေးဒရုန်းများကို သေးငယ်သော Rotor အသေးတစ်ခုပါရှိသည့် လျှပ်စစ်ဖြင့်မောင်း နှင်နိုင်သည့် တွန်းအင်ဂျင်ဖြင့် ယုံသန်း မောင်းနှင်နိုင်သည်။

အမှန်စင်စစ် Lancet တိုက်ခိုက်ရေး

ဒရုန်း တစ်နည်းအားဖြင့် Loitering Mu- nition များသည် စနစ်နှစ်မျိုးဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသည်။ အရွယ်အစားပိုကြီးသော Lancet-3 နှင့် အရွယ်အစားသေးငယ် သော Lancet-1 တို့ဖြစ်သည်။ Lancet-3 သည် အလေးချိန် ၁၂ ကီလိုဂရမ်ရှိပြီး ၃ ကီလိုဂရမ်အလေးချိန်ရှိသော Payload ကိုသယ်ဆောင်ကာ အမြန်နှုန်း ကီလို မီတာ ၈၀၊ ကီလိုမီတာ ၁၁၀၊ နာရီဖြင့် မိနစ် ၄၀ ကြာယုံသန်းစစ်ဆင်နိုင်သည်။ Lancet-1 သည် တူညီသောအမြန်နှုန်းနှင့် အများဆုံးယုံတက်နိုင်သည့် အလေးချိန် MTOW ၅ ကီလိုဂရမ်၊ ဝန်အား ၁ ကီလိုဂရမ်နှင့် လေထဲတွင်ယုံသန်းနေနိုင် ချိန် မိနစ် ၃၀ ဖြစ်သည်။ Lancet Loiter- ing Munition များကို ဖြန့်ကြက်အသုံးပြု နိုင်ရန် နောက်ထပ် အခြေခံအဆောက် အအုံများ မလိုအပ်ပါချေ။

တိုက်ပွဲဝင် ဖွဲ့စည်းပုံတွင် Lancets များကို ပေါက်ကွဲမှုမြင့်မားသော (HE) သို့မဟုတ် HE-Fragmentation ထိပ်ဖူး များဖြင့်တပ်ဆင်၍ အသုံးပြုလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

Rostec claims laser weapons cannot destroy Russian Lancet kamikaze drones ကို ဘာသာ ဖြန့်ဆိုပါသည်။

တူရကီထုတ် Akinci မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်ဆိုင်ရာလေ့ကျင့်မှုများ ပါကစ္စတန်လေတပ်ပြီးစီး

ပါကစ္စတန်လေတပ် (PAF) သည် ၎င်း၏တူရကီထုတ် Akinci မောင်းသူမဲ့ လေယာဉ်များ ကိုင်တွယ်ထိန်းချုပ်ရေး၊ မောင်းနှင်ရေးဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်မှုများ အောင်မြင်စွာ ပြီးဆုံးသွားခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ဂရိစီးတီးတိုင်းမိစ်၏အဆိုအရ သိရသည်။

၎င်းသည် ပါကစ္စတန်လေတပ်၌ UAV ကို တပ်ဖြန့်အသုံးပြုနိုင်မည့် အစီအစဉ်ကို အချိန်လေးအတိုင်း တွက်တိလုပ်ဆောင် နိုင်မည်ကို ညွှန်ပြလျက်ရှိသည်ဟု အဆိုပါ သတင်းရင်းမြစ်က သုံးသပ် ဖော်ပြထားသည်။

ပါကစ္စတန်၊ အလာဘိုင်ဂျန်၊ တူရကီ တို့အပါအဝင် နိုင်ငံသုံးနိုင်ငံမှ လေယာဉ် များနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁၀ တို့ Akinci မောင်း သူမဲ့လေယာဉ် ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် လေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ်တွင် တက်ရောက် ခဲ့ကြကြောင်း မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်ထုတ် လုပ်သူ Baykar က အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့်ကြေညာချက် တစ်ခုအရ သိရသည်။ Baykar က ပါကစ္စတန်နိုင်ငံမှ သင်တန်းပြီးမြောက်သူ သင်တန်းသားအရေအတွက်ကို သီးသန့် မဖော်ပြထားသော်လည်း James က ထုတ် ပြန်ထားသည့် ဓာတ်ပုံများအပေါ် ခွဲခြမ်း စိတ်ဖြာမှုအရ ပါကစ္စတန်လေတပ် (PAF) အရာရှိ ၄၄ ဦး တက်ရောက်အောင်မြင်ခဲ့

ကြောင်း ဂရိစီးတီးတိုင်းမိစ်က ရေးသား ဖော်ပြခဲ့သည်။ လေယာဉ်မှူးများ၊ ဝန်တင် (Payload) အော်ပရေတာများ၊ စက်ပြင် နှင့် အင်ဂျင်နည်းပညာရှင်များ၊ အီလက် ထရွန်နစ်နှင့် မြေပြင်ထိန်းချုပ်ရေးစခန်း များ၏ အော်ပရေတာများနှင့် လက်နက် တပ်ဆင်ရေးအော်ပရေတာများ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဩဂုတ်လအစောပိုင်းတွင် 'Pakistan Defense Blog' ဟုအမည်ပေးထားသည့် ပါကစ္စတန်အွန်လိုင်းသတင်းရင်းမြစ်တစ်ခု က ပါကစ္စတန်လေတပ် (PAF) တပ်ဖွဲ့များ သည် တူရကီရှိ တည်နေရာဖော်ပြထားခြင်း မရှိသောနေရာတစ်ခုတွင် Akinci မောင်း သူမဲ့လေယာဉ်ကို လက်တွေ့ကွင်းဆင်း လေ့ကျင့်မှုစတင်ခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ ခဲ့ကြသည်။ မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်များသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ပါကစ္စတန်လေတပ် (PAF) ၌ တပ်တော်ဝင်အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ် ပြီး အစ္စလာမ်ဘာဘတ်သည် ဒရုန်းအတွက် စာချုပ်များအမြောက်အမြား သဘောတူ ချုပ်ဆိုထားကြောင်း ဂရိစီးတီးတိုင်းမိစ်က ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။

Baykar သည် လွန်ခဲ့သောနှစ် ၂၀ ခန့်ကတည်းက မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်များကို တီထွင်ထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် တူရကီနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးကုမ္ပဏီဖြစ်သည်။ ထိုအချိန်မှစ၍

ပို့ကုန်မှ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ကိုရရှိခဲ့သည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် Turkey Exporters' Assembly မှ ကာကွယ်ရေး နှင့် အာကာသကဏ္ဍတွင် ပို့ကုန်ခေါင်း ဆောင်အဖြစ် စာရင်းသွင်းခဲ့ရသည့် ဘိုင်ကာ (Baykar) သည်၂၀၂၂ ခုနှစ် တွင် ပို့ကုန်များမှ ဝင်ငွေ၏ ၉၈ ရာခိုင် နှုန်းကို ရရှိခဲ့သည်။

တူရကီစစ်ဘက်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ များတွင် စတင်အသုံးပြုခဲ့သည့်နေ့မှစ၍

စစ်ဆင်ရေးများတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုနေခဲ့သည့် Bayraktar Akinci သည် ယနေ့ထိ နိုင်ငံလေးနိုင်ငံနှင့် တင်ပို့ရောင်းချရန် စာချုပ်များချုပ်ဆိုထား ပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် တိုက်ခိုက်ရေးဒရုန်း ကိုစိတ်ဝင်စားသည့် ပြည်ပနိုင်ငံအများ အပြားနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ် လျက်ရှိသည်။ တူရကီက ထုတ်လုပ်ထား သော ခဲယမ်းအားလုံးကို အသုံးပြုနိုင်သည့် Akinci မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်သည် တိုက်

ခိုက်ရေးဒရုန်းအဖြစ် မတူညီသောခဲယမ်း များ ပေါင်းစပ်အသုံးပြုနိုင်စေရန် လေ့လာမှု များကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

Pakistan Air Force completes training on Turkish Baykar Akinci attack drones ကို ဘာသာ ဖြန့်ဆိုပါသည်။



ပင်းပျိုး

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးတွင် နွေစပါးစိုက်ပျိုးရာသီ၌ စပါးနှင့်ငါးကေ ၃၀၀၀ တွဲပက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူမည်



ယခင်နှစ်က စပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

တယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ ရုတ်တရက် ရေခန်းခြောက်တတ်တယ်။ ရေပြတ်သွားရင် စပါးက ချက်ချင်းမသေတတ်ပေမဲ့ ငါးတွေက သေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုစပါးနဲ့ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူတဲ့အတွက် စပါးမှာ ဝင်ငွေရရှိသလို ငါးမှာလဲ ဝင်ငွေရရှိတဲ့အတွက် တောင်သူတွေက မွေးမြူဖို့ စိတ်အားထက်သန်နေပါတယ်” ဟု ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း မွေးမြူရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်လှလှက ပြောပြသည်။

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးတွင် စပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူခြင်းလုပ်ငန်းကို ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်၊ မအူပင်မြို့နယ်၊ ပန်းတနော်မြို့နယ်၊ ဖျာပုံမြို့နယ်၊ ငပုတောမြို့နယ် စသည်မြို့နယ်များတွင် မွေးမြူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွေစပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရာတွင် ငါးနူးမကြီး၊ တီလားဗီးယား၊ ရွှေဝါငါးကြင်း စသည် ငါးအမျိုးအစားများကို အများဆုံးမွေးမြူကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်ကျော်လင်း**

ပုသိမ် နိုဝင်ဘာ ၆
ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးတွင် လာမည့် နွေစပါးစိုက်ပျိုးရာသီ၌ စပါးကေ ၃၀၀၀ အတွင်း ငါးထည့်ပြီး စပါးနှင့်ငါးတွဲပက်မွေးမြူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း မွေးမြူရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်လှလှက ပြောပြသည်။
ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးတွင် လာမည့် ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်

ဝါရီလတွင် နွေစပါးနှင့်ငါး တွဲပက်ပြီး စပါးကေ ၃၀၀၀ အတွင်း ငါးထည့်တွဲပက်မွေးမြူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ နွေစပါးစိုက်ပျိုးရာသီတွင် စပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးရာသီ စပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးရာသီ စပါးနှင့်ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးရာသီ မွေးမြူရသည်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့

စနစ်တကျပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။
“ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မှာ စပါးနဲ့ငါး တွဲပက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူတဲ့လုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ မိုးစပါး စိုက်ပျိုးတဲ့ရာသီမှာလဲ တွဲပက်မွေးမြူနေသလို နွေစပါး စိုက်တဲ့ရာသီမှာလဲ တွဲပက်မွေးမြူတာရှိတယ်။ နွေစပါး စိုက်တဲ့ရာသီမှာ မွေးရင်တော့ မိုးစပါးတာလထက် ပိုမိုရစိုက်ရ

မိုင်းလားမြို့နယ် ကျေးရွာနှစ်ရွာ၌ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်းများဖောက်လုပ်နေမှု စစ်ဆေး

မိုင်းလား နိုဝင်ဘာ ၆
ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းလားခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၊ မိုင်းလားမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေများဖြင့် ပန်ဟုတ်(ထက်)ကျေးရွာနှင့် ပန်ယောင်းကျေးရွာတို့တွင် ကျေးလက် ကုန်ထုတ်လမ်းနှင့်ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မိုင်းလားခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခေတ္တခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသက်ညီညီနှင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများ

သည် ပန်ဟုတ်(ထက်)ကျေးရွာတွင် အရှည်တစ်မိုင်၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့် ခြောက်လက်မရှိ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်း၊ ပန်ယောင်းကျေးရွာတွင် အရှည်တစ်မိုင်၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့် ခြောက်

လက်မရှိ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်းနှင့်ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ခရိုင်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ချိန်ညွှန်နှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးရေး အလေးထား

ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။
ပန်ဟုတ်(ထက်) ကျေးရွာနှင့် ပန်ယောင်းကျေးရွာတို့တွင် အဆိုပါ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများကို ပြည်ထောင်စု ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၈ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် အရှေ့ပိုင်းချယ်ရီမြေကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက အဆိုပါကျေးရွာနှစ်ရွာရှိ အိမ်ခြေ ၅၂ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၈၀ တို့၏ စိုက်ပျိုးမြေဧကများမှ ထွက်ရှိသော လယ်ယာထုတ်ကုန်စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာစွာဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ချိုသန်းညွန့်**



သဲကုန်းမြို့နယ် တံခွန်တိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်ရေရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

သဲကုန်း နိုဝင်ဘာ ၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းခရိုင် သဲကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက တံခွန်တိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်ရေရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ပထမအကြိမ်မြောက် ထုတ်ချေးပေးခြင်းကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရွေးဦးစွာ နတ်တလင်းခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးလွင်စိုး

က မြစ်ရေရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဆင်းရဲမှုလျော့ကျစေရန်နှင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် အခြားမိသားစုဝင်ငွေတိုးစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ထုတ်ချေးပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ချေးယူသူများ လက်ဝယ်သို့ရောက်ရှိစေရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆက်လက်၍ သဲကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်စန္ဒာ

အေးက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေပါ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လိုက်နာရမည့်တာဝန်များ၊ ရပိုင်ခွင့်များ၊ ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့နောက် နတ်တလင်းခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးလွင်စိုးနှင့် သဲကုန်းမြို့နယ် ဦးစီးမှူးတို့က ကျေးရွာမြစ်ရေရောင်စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ထံ ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၀ သန်းကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာမြစ်ရေရောင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့

များက စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၂၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၇ ဒသမ ၆ သန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ခြောက်ဦးကို ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၂၅ သန်း၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ လေးဦးကို ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၁၆ သန်း၊ စုစုပေါင်းအသင်းသား ၃၄ ဦးကို စီမံကိန်းအရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၀ ဒသမ ၀၁ သန်းကို ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း နတ်တလင်းခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ **သုတ**

လျှပ်စစ်မီးကို ချွေတာသုံးစွဲပါ

နိုင်ငံခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိကအဖော်မွန်ဖြစ်သော လျှပ်စစ်မီးကို

- ဝန်နှင့်အား မျှတအောင် သုံးစွဲပါ။
- လေလွင့်ပျောက်ဆုံးမှုမရှိအောင် ဂရုစိုက်ပါ။
- အန္တရာယ်မဖြစ်အောင် သတိပြုပါ။
- နေ့စဉ် အကျိုးရှိစွာ ချွေတာသုံးစွဲပါ။

မန္တလေးမြို့ ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများ

၆-၁၁-၂၀၂၂

ရွှေ	၁၆ပဲရည် (တစ်ကျပ်သား)	ကျပ်	၂၅၁၀၀၀၀
	၁၅ပဲရည် (တစ်ကျပ်သား)	ကျပ်	၂၄၀၈၀၀၀
(ခွဲထက်ရွှေဆိုင်၏ ဈေးနှုန်းများသာဖြစ်ပါသည်။)			
ဆန်	ရွှေဘိုဘေးကျား (ပေါ်ဆန်း)	ကျပ်	၈၂၀၀၀/၈၅၀၀၀ (တစ်အိတ်)
	ပုသိမ်(ပေါ်ဆန်းမွေး)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၇၂၀၀၀/၇၅၀၀၀
	ဖျာပုံ(ပေါ်ဆန်းမွေး) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၇၀၀၀၀/၇၃၀၀၀
	မကျမ်းတော(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၅၃၀၀၀/၅၆၀၀၀
	မနောသုခ(အသစ်)(ပုသိမ်)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၄၂၀၀၀/၄၅၀၀၀
	နွေဝီယာ(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၄၁၀၀၀/၄၅၀၀၀
	မနောသုခ(အသစ်)(မတ္တရာ)(တစ်အိတ်)	ကျပ်	၃၅၀၀၀/၃၉၀၀၀
စားဆီ	ပဲဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၉၀၀၀/၁၀၀၀၀
	နှမ်းဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၉၀၀၀/၁၀၀၀၀
	နေကြာဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၁၂၀၀၀/၁၃၀၀၀
	စားအုန်းဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ်	၆၆၀၀/၆၈၀၀
စက်သုံးဆီ	ဒီဇယ်(ရိုးရိုး) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၆၉၅
	ဒီဇယ်(ပရီမီယံ) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၇၇၀
	ဓာတ်ဆီ(တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၀၀၀
	အောက်တိုန်း(၉၂) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၁၆၀
	အောက်တိုန်း(၉၅) (တစ်လီတာ)	ကျပ်	၂၂၇၅
(သာ စက်သုံးဆီဆိုင်၏ ဈေးနှုန်းများသာဖြစ်ပါသည်။)			
အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ			
ဘိလပ်မြေ	အယ်ဖာအမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၂၀
	AAA အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၀၀
	Apache အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
	Crown အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၂၀၀
	ကြုံနှစ်ကောင်အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
သံချောင်း	တစ်မတ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၇၀၀၀၀၀
	ငါးမူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၄၀၀၀၀၀
	သုံးမူးလုံး(တစ်တန်)	ကျပ်	၁၃၁၀၀၀၀
	ခြောက်မူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၂၉၀၆၀၀
	ကျပ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၉၉၈၀၀၀
အိမ်မိုးသွပ်	(၆၇၈)ပေ ဆိုင်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၁၀၀
	(၉၁၀)ပေ ဆိုင်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၂၅၀
	(၁၁၁၂)ပေ ဆိုင်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၄၀၀
(၁၈၅)			

ပိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော် တိုးချဲ့ဓမ္မရင်ပြင်တော်ကြီး၌ (၃၈)ကြိမ်မြောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ယှဉ်ပြိုင်ရက်ခတ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် ၆ နိုဝင်ဘာ ၆
ပိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော် တိုးချဲ့ဓမ္မရင်ပြင်တော်ကြီး၌ (၃၈)ကြိမ်မြောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ယှဉ်ပြိုင်ရက်ခတ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပြုလုပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တက်ရောက်လာကြသူများက နမောတသသုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ဖွင့်လှစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကာ ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော် အလှည့်ကျ သဘာပတိက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော် တိုးချဲ့ဓမ္မရင်ပြင်တော်ကြီး၌ (၃၈)ကြိမ်မြောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ယှဉ်ပြိုင်ရက်ခတ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်၍ (၃၈)ကြိမ်မြောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ရက်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက (၃၈)ကြိမ်မြောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ယှဉ်ပြိုင်ရက်ခတ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

ကျိုင်းတုံမြို့နယ်ပညာရေးမှူးပလား အသက် ၁၄ နှစ် အောက်နှင့် အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ကျောင်းပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲ ပြုလုပ်



တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆုရရှိသောအသင်းကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နေပြည်တော် ၆ နိုဝင်ဘာ ၆
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့ မြို့နယ် အားကစားကွင်း၌ ပြုလုပ်သည့် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပညာရေးမှူးပလား အသက် ၁၄ နှစ်အောက်နှင့် အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ကျောင်းပေါင်းစုံ အမျိုးသား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းကပြုလုပ်ရာ ကြိုဒေသတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ဦးစွာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျောင်းအသင်းသီးမှ ဖြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပိုလ်လှပွဲတွင် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းအသင်းက အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအသင်းကို နှစ်ပို တစ်ပိုဖြင့် အနိုင်ရရှိသွားသည်။ ထို့နောက် ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပိုလ်လှပွဲတွင် တံခွန်စိုက်ဖလားရရှိသွားသော အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအသင်း၊ အတန်းလိုက်ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆုရရှိသွားသောအသင်းများ၊ အသင်းလိုက်အကောင်းဆုံးအားကစားသမားများနှင့် ဦးစွာအဖွဲ့ဝင်များအတွက် ဖလားဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများကို တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသီးသီးပေးအပ်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ပိုလ်လှပွဲ ဖွင့်ပွဲများဖြစ်သည့် အသက် ၁၆ နှစ်အောက် အထက်တန်းအဆင့် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အဆိုပါ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပညာရေးမှူးပလား အသက် ၁၄ နှစ်အောက်နှင့် အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ကျောင်းပေါင်းစုံ အမျိုးသား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်မှ ယနေ့ထိ အသက် ၁၄ နှစ်အောက် ၁၆ သင်းနှင့် အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ၁၅ သင်းတို့ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ (၃၄)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ

မန္တလေး ၆ နိုဝင်ဘာ ၆
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ (၃၄)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးသို့ထပ်ဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သည် ပြည်သူနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ကာ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်ဌာနဖြစ်ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြားဦးစီးဌာနများနှင့်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးရမည့် ဌာနလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းနှင့်ဆက်သွယ်သည့် အုပ်ချုပ်မှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဗဟုသုတရရှိမည့် စာအုပ်စာပေများကို လေ့လာမှတ်သားနေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် ပြည်သူအတွက် ဝန်ထမ်းကောင်းများဖြစ်အောင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ စေတနာ၊ အနစ်နာ၊ ဝါသနာတို့ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ကြိုးစားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားပြီး

အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန သမိုင်းကြောင်းဖြစ်စဉ်ကို Video Clip ဖြင့်ပြသသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်) တွင်ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းများတွင် ထူးချွန်ဆုများရရှိခဲ့သည့် ရုံးအဆင့်ဆင့်မှ ဝန်ထမ်းများကို ဂုဏ်ပြုငွေနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ဝန်ထမ်းများအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၃၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ ဆုမဲများကို ကံစမ်းမဲဖောက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ (၃၄)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ မုဆက်
တိုးမြှင့် ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဖြင့် ဆန္ဒပြုဆုမွန်ကောင်းစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် ရုရှား ဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့က အမှတ်တရစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက ယခုကဲ့သို့ ဟိန္ဒူရိုးရာ ဒီပလိုမာတီပွဲတော်သို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အပါအဝင် နိုင်ငံတော်အဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များကိုယ်တိုင် လာရောက်ချီးမြှင့်ပေးသည့်အတွက် အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သည် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်လျက်ရှိပြီး ဘာသာတရား၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုးကွယ်မှုများ အခြေခံအားဖြင့် တူညီမှုရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများအချင်းချင်း ကောင်းမွန်သည်ဆက်ဆံရေးများရှိကြကာ ပိုမိုတိုးမြှင့်ခိုင်မာစေရေး ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရုရှား ဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ဒီပလိုမာတီပွဲတော်သည် ဟိန္ဒူလူမျိုးများအတွက် အရေးကြီးသည့်ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ယခု

ကဲ့သို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့ရှိ ဘာသာဝင်များအားလုံး ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းရှိကြရန် မေတ္တာပို့သပါကြောင်း၊ ပွဲတော်အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုသည့်စကားအနေဖြင့် **“ရူးစကို ရည်ဝေ၊ မုန်းစကိုတို့ဝေ”** ဟု ပြောကြားလိုကြောင်းနှင့် ကြွရောက်လာကြသူများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာရွှင်လန်းကြပါစေကြောင်း ဖြင့်လည်းကောင်း မြန်မာဘာသာစကားဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီမှ သန္နာဒဓမ္မပုလိသအဖွဲ့ချုပ် သာသနာပြုဆရာတော် ဒေါက်တာလှထွန်းက ဟိန္ဒူဘာသာရေးဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဘာသာပေါင်းစုံ အချင်းချင်းစည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် နေထိုင်ကြကာ အားလုံးကျန်းမာချမ်းသာကြစေရန် ဆုမွန်ကောင်းစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများကို ဟိန္ဒူရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကပဒေသာများဖြင့် သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြသည်။ ဖျော်ဖြေမှုအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဟိန္ဒူရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များကို အမှတ်တရဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲများပြုလုပ်



ဆရာတော်ထံ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းရံလှူဒါန်းပွဲအတွင်း ကထိန်သင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များနှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ (၁၇)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အောင်ငြိမ်း အေးခန်းမ၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ မဟာ

သန္တရံသီစေတီတော်မြတ်ကြီး မွှာရုံ၌ လည်းကောင်း၊ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ (၃၁)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ရေဝတီခန်းမ တို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ဆရာတော်ကြီးများ အမှူးပြုသော သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့မှူးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြား

ထားသူများ အသီးသီးတက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တိုင်းမှူးများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ဆရာတော်များထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး သံဃာတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူသော ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြည်ညိုကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက သံဃာတော်များကို ကထိန်လျှာသင်္ကန်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ဆရာတော်များထံမှ ကထိန်အနုမောဒနာတရားများ နာကြားကြကာ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များကို နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များနှင့် တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့ များမှ ပဒေသာပင်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် အသီးသီး လှူလှည့်ပို့ဆောင် လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

လားရှိုးမြို့ တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

လားရှိုး နိုဝင်ဘာ ၆ လားရှိုးမြို့ တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို လားရှိုးမြို့ အဝင် ရန်တိုင်းအောင် ဆုတောင်းပြည့် မြို့ဦးစေတီတော် ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ မီးပုံးပျံပွဲတွင် ယနေ့ညနေ ၆ နာရီက ကျင်းပရာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ဝ၊ ကိုးကန့်၊ လားဟူ၊ လီဆူ၊ မြောင်ဒီး၊ မုံဝန်း(ဗမာ)စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့မှ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများ၊ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း ပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီမှ သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့မှ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက ရိုးရာဝတ်စုံများ၊ ရိုးရာအတီးအမှုတ်များဖြင့် မီးပုံးပျံပွဲအတွင်း ဝင်ရောက်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသီးသီးနေရာယူကြသည်။ ထို့နောက် လားရှိုးမြို့ပေါ်ရှိ စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက

တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး ပွဲတော်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက စိန်နပန်းမီးပုံးပျံများ၊ ဆင်ရုပ်၊ ခိုဖြူရုပ် အစရှိသည့် တိရစ္ဆာန်အရုပ်မီးပုံးပျံများ၊ ရိုးရာအလှူမီးပုံးများကို တပျော်တပါး လွှတ်တင်ခြင်း၊ ရောင်စုံမီးရှူးမီးပန်းများကို ဖန်ဖောက်လွှတ်တင်ခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက လူမျိုးစုအလိုက် ရိုးရာအကအလှအပများ စုပေါင်းကပြခြင်းတို့ကို မီးပုံးပျံပွဲအတွင်း ပြုလုပ်ကြသည်။ ယနေ့ပြုလုပ်သည့် တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံပွဲတော်သည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်ထိ ညမီးကြီး၊ စိန်နပန်း၊ အရုပ်မီးပုံးများကို လွှတ်တင်ခြင်း၊ တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုအလိုက် ရိုးရာအကအလှများ ဖျော်ဖြေခြင်းတို့ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ကျော်စောဦး(မောရမ်းမြေ)



တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အပိတ်နေ့)တွင် ရဋ္ဌနန္ဒက ဆင်ဖြူတော်လေးအပါအဝင် အခြားဆင်ဖြူတော်များနှင့် အဖော်ဆင်များကို အစာလာရောက်ကျွေးမွေးကြသူများဖြင့် စည်ကားများပြားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစေခဲ့



တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အပိတ်နေ့)တွင် ရဋ္ဌနန္ဒကဆင်ဖြူတော်လေးအပါအဝင် အခြားဆင်ဖြူတော်များနှင့် အဖော်ဆင်များကို အစာလာရောက်ကျွေးမွေးကြသူများဖြင့် စည်ကားများပြားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစေခဲ့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့နှင့် မြန်မာတို့၏စိတ်ရင်းကို ဖော်ညွှန်းပြသနေသည့် မြန်မာ့ဆယ်နှစ်လရာသီ ပွဲတော်များအနက် တန်ဆောင်မုန်းပွဲတော်တွင် မြန်မာတို့၏ အလှူသဒ္ဓါတရားထက်သန်မှု၊ ဘာသာတရားကိုးရှိုင်းမှုတို့ကို အထင်အရှားမြင်တွေ့ရသည့် ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ထိုသို့ အနှစ်သာရပြည့်ဝစွာ ဆင်ယင်ကျင်းပသော ရာသီပွဲတော်ဖြစ်သည်

တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အပိတ်နေ့) ယနေ့တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများတွင် ကုသိုလ်ပြုကြသူများ၊ အလှူဒါနပြုကြသူများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိသည့်အပြင် နေပြည်တော် ဥပ္ပါတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးရှိ ဆင်ဖြူတော်ဆောင်တွင် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်က ဘွဲ့နာမံတော် အမည်ပေးကပ်ပွန်းတပ်နှင့် အဆောင်တော်တက်မင်္ဂလာပြုလုပ်ထားသည့် ရဋ္ဌနန္ဒက (ရဋ္ဌ=တိုင်းပြည်၊

နိုဝင်ဘာ ၆ ရက် ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၄၅ ဦးတွေ့ရှိ

ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေ

ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ စုစုပေါင်း	၆၃၂၂၇၄ ဦး
သေဆုံးသူ	၁၉၄၈၅ ဦး
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	၆၀၆၄၈၅ ဦး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆ ခဲ့ရာ ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် ည ၈ နာရီ မှ အတည်ပြုလူနာသစ် ၄၅ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ ယနေ့ည ၈ နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲ နမူနာ ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ စုစုပေါင်း ၇၈၃၁ ခုကို စစ်ဆေးပြီးစီး သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော် (၃၃)ကြိမ်မြောက် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်လှူဒါန်းပူဇော်ခြင်း ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၆ (၃၃)ကြိမ်မြောက် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ် ကို မဟာမုနိဘုရားကြီးရင်ပြင်တော် မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော် လှူဒါန်းပူဇော်ခြင်းပွင့်ပွဲ အခမ်းအနား မိုးကောင်းဓမ္မာရုံ မဏ္ဍပ်တွင်ကျင်းပရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်ကိုဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့ သည် မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်ကို ဖူးမြော် ကြည်ညိုကာ ရင်ပြင်တော်တွင် ကျင်းပ သည့် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်လှူဒါန်း ပူဇော်ခြင်းကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မသိုးသင်္ကန်းအတွက် ဝိုင်းဝင်ဝါဖတ်မှ စ၍ရက်ကန်းစင်တော်များဖြင့် အဆင့်ဆင့် ရက်လုပ်လှူဒါန်းပူဇော်နေမှုတို့ကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုအားပေးကာ ရက်ကန်းပညာရှင်၊ စက်ချုပ်ပညာရှင်၊ လုပ်အားဒါနပြုအဖွဲ့ တို့ကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။

ပူဇော်ခြင်းကို ရေကြည်ပေါက်ကျေးရွာ၊ အုန်းတောကျေးရွာ၊ အင်းလေးဒေသ၊ ကိုးလုံးတကာစသည့် ရက်ကန်းပညာရှင် အဖွဲ့နှင့် ကိုးလုံးတကာ စက်ချုပ်ပညာရှင် အဖွဲ့တို့က လုပ်အားဒါနပြုကာ ညတွင်းချင်း ရက်လုပ်၍ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်ကို ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်သည်။

၎င်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများသည် မဟာမုနိဘုရားကြီး ပိဋကတ်တော်ပြတိုက် အဆင့်မြင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ဘုရားကြီးဝေါပက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလင်းက အဆောက်အအုံ ပြင်ဆင်ပြီးစီးမှု လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြသရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် နှင့်တိုင်းမှူးတို့က လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

မျိုးကျော်

(၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလေတပ်ဦးစီးချုပ်များအစည်းအဝေး (19th ASEAN Air Chiefs Conference-19th AACC) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆

လာအိုနိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလေတပ်ဦးစီး ချုပ်များအစည်းအဝေး (19th ASEAN Air Chiefs Conference-19th AACC) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သော ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(လေ) ဝိုင်းချုပ်ကြီးထွန်းအောင် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို တပ်မတော် အရာရှိကြီးများက လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

(၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လေတပ်ဦးစီးချုပ်များ အစည်းအဝေး (19th ASEAN Air Chiefs Conference- 19th AACC) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဝိုင်းချုပ်ကြီးထွန်းအောင် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့



တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆

တပ်မတော်ပင်လယ်သွား ဆေးရုံ ရေယာဉ်(သံလွင်)သည် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်နှင့် ပါလီပါ လုံကျွန်း၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းအပါအဝင် ရော ဝတီမြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရောက်ရှိနေသည့် နယ်လှည့်အထူးကုဆေးအဖွဲ့များ ပါဝင် သည့် တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံ ရေယာဉ်(သံလွင်)သည် ယနေ့တွင် ကိုကိုးကျွန်းရှိ ဒေသခံပြည်သူ ၂၂၉ ဦးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကု သမှုဆိုင်ရာရောဂါ ၇၁ ဦး၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၂၉ ဦး၊ သားဖွား၊ မီးယပ်ရောဂါ ၃၃ ဦး၊ ကလေးရောဂါ ၂၄ ဦး၊ အရိုးရောဂါ ၁၆



တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်) ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးကို ခွဲစိတ်ကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

ဦး၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ တို့ကို လိုအပ်သည်ဆေးဝါးကုသမှုများ ၁၁ ဦး၊ မျက်စိရောဂါ ၃၂ ဦးနှင့် သွားနှင့် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့ပြင် ဓာတ်မှန် ခံတွင်းရောဂါ ၁၃ ဦး စုစုပေါင်း ၂၂၉ ဦး ရရှိလူနာ ၁၁ ဦး၊ အာထရာဆောင်းဖြင့်



တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုကိုးကျွန်း မြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့

စမ်းသပ်စစ်ဆေး လူနာဦးရေ ၂၀၊ ECG ရောဂါရှာဖွေ စမ်းသပ်ကုသပေးခြင်းများ ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ်လူနာ ၃၉ ဦးနှင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သတင်း ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်လူနာ ၂၂ ဦးတို့ကို ရရှိသည်။



မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိဘုရားကြီး၌ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အဖိတ်နေ့)တွင် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားများပြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကျောပုံးမှအဆက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များရှိ ဘုရားကျောင်းကန်အသီးသီးနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင်လည်း သာမညဖလအခါ တော်နေ့အကြို အလှူဒါနပြုကြသူများ၊ ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာကုသိုလ်ပြုကြသူများ၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များဖြင့် ရွတ်ဆိုပူဇော်လျက်ရှိကြပြီး ရွှေတံဂုံစေတီတော်၊ ဆူးလေစေတီတော်၊ ဝိဇယစေတီတော်၊ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော်၊ လောကချမ်းသာအဘယလောဘမုနိရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၊ မဟာဝိဇယစေတီတော်နှင့် စွယ်တော်မြတ်

စေတီတော်စသည်တို့တွင် မနက်အရက် တက်ချိန်မှစပြီး ပန်း၊ ရေချမ်း၊ သစ်သီး၊ ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ကုသိုလ်ပြုလျက်ရှိကြသည်။ ထို့ပြင် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် ချောင်းသာကမ်းခြေ၊ ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ် ငပလီကမ်းခြေတို့၌လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် တောင်သမန်အင်းကျေးရွာအုပ်စု ဦးပိန်တံတား၊ တံတားဦးမြို့နယ် အင်းဝရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ နန်းမတော်မယ်နုအုတ်ကျောင်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ပွဲကောက်ရေတံခွန်နှင့် အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်၌လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး

နှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ အထင်ကရ ပန်းခြံများနှင့် အပန်းဖြေဥယျာဉ်များ၌ လည်းကောင်း လာရောက်အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် အထူးစည်ကားများပြားလျက်ရှိသည်။ ထိုအတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)ဝင်းအတွင်း၌လည်း လမ်း၊ အဆောက်အအုံများ၊ ပန်းအလှသစ်ပင်များတွင် ရောင်စုံမီးအလှများဖြင့် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း အဖိတ်နေ့အဖြစ် မီးထွန်းပွဲတော်ကိုပြုလုပ်ခဲ့ရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) ရေ၊ လေ) မိသားစုများက စိတ်နှလုံးအေးချမ်းစွာဖြင့် ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



နေပြည်တော်ရှိ ရေပန်းဥယျာဉ်၌ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားများပြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပုသိမ်မြို့ရှိ ရောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ငွေဆောင်ကမ်းခြေတို့၌ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားများပြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ (၆၇)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကရင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုခွဲအကပြိုင်ပွဲ ကြည့်ရှုအားပေး



ဘားအံ နိုင်ငံဘာ ၆ (၆၇)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ကရင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုခွဲအကပြိုင်ပွဲကို ယမန်နေ့ညပိုင်းတွင် ဘားအံမြို့ ခုံးယိမ်းတွင်း၌ စတင်ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ အကပြိုင်ပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြသည့် မန်းမြိမ်းမောင်နှင့် စောဒန်နိယယ်၊



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ ဦးမြင့်ကြိုင်၊ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ဦးမင်းသိန်းဝေ၊ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊

ကောင်စီဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက ပြိုင်ပွဲဝင်ခွဲအဖွဲ့ ၂၀ အတွက် တစ်ဖွဲ့လျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းစီဖြင့် ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကိုလည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ (၆၇) နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ခွဲအကပြိုင်ပွဲသို့ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ကိုယ်စားပြုခွဲအဖွဲ့များ၊ တိုက်နယ်ကျေးရွာကိုယ်စားပြုခွဲအဖွဲ့များ စုစုပေါင်း ခွဲအဖွဲ့ ၂၀ က နိုင်ငံဘာ ၅ ရက်မှ ၉ ရက်ထိ တစ်ညလျှင် ၁၀ ခွဲနှုန်းခန့်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကပြ ဖျော်ဖြေကြမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံဘာ ၁၀ ရက်တွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် လားရှိုးမြို့၌ ပြည်သူ့ဥယျာဉ်တော်ကြီး ဖွင့်ပွဲကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် နိုင်ငံဘာ ၆ (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့ ရန်တိုင်းအောင်ဆုတောင်းပြည့် မြို့ဦးစေတီတော်ကြီး၏ ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ ပြည်သူ့ဥယျာဉ်တော်ကြီးဖွင့်ပွဲကို နိုင်ငံဘာ ၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် အဆိုပါ စေတီတော်ကြီး၏ ပရိဝုဏ်၌ပြုလုပ်ရာ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုလ်ချုပ်နိုင်နိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် ပိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းမှူးက အမှာစကားပြော

ကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့်အတူ ရန်တိုင်းအောင်ပြည်သူ့ဥယျာဉ်တော်ကြီး မူဒ်ဦးအား ဖဲကြီးမြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး၍ ကမ္ဘာ့ကျောက်စာတိုင်အား အမွှေးနံ့သာရည်များဖြင့် ပက်ဖျန်းခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးက ပန်းပွားအကအဖွဲ့များနှင့် ဘင်ခရာအဖွဲ့တို့ကို ဂုဏ်ပြုဆုတော်ငွေများ ချီးမြှင့်၍ အဆိုပါဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ရွှေခင်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများမှ စုပေါင်းပြုလုပ်သော စတုဂံသမဏ္ဍပ်များနှင့် ဖျော်ဖြေပွဲများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုလ်ချုပ်နိုင်နိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များ၊ မြို့မိမြို့ဖများက ရန်တိုင်းအောင်ပြည်သူ့ဥယျာဉ်တော်ကြီး မူဒ်ဦးကို ဖဲကြီးမြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။



မန္တလေးမြို့ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(၁) ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ အကြိမ်(၃၀)မြောက်စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန် ကျင်းပ



မန္တလေး၊ နိုဝင်ဘာ ၆
မန္တလေးမြို့ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(၁) ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ဘဏ်နှင့် မိဘပြည်သူများ၏ နှောင့်စွာ ခရိုင်မန်နေဂျာနှင့် ဘဏ်ဝန်ထမ်းများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များကို

အကြိမ်(၃၀) မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန် အလှူတော်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉နာရီခွဲက အဆိုပါဘဏ်၌ကျင်းပ ရာ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရွှေကျင်ရေကျေးရွာ ရှိ သုန္ဒရီရာမကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဏီက အရှင်သူမြတ်အမှုပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ခရိုင်မန်နေဂျာ ဦးခင်မောင်ထွန်းနှင့် ဝန်းဒေါ်မင်းမင်းမော်၊ လက်ထောက်မန်နေဂျာများ၊ ကြီးကြပ် ဝန်ထမ်းများ၊ ငွေကြေးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ ဘဏ်ဝန်ထမ်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန် အလှူတော်မင်္ဂလာ ရေစက်ချအခမ်းအနား ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဧည့်ပရိသတ်တို့က ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဏီက အရှင်သူမြတ် ထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်သော ပရိတ်တရားတော်များ ကို နာယူကြည့်ကြည့်ကြသည်။

ဘဏ်ဝန်ထမ်းများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များအား ကထိန်လှာသင်္ကန်း နှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းတို့ကို ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြပြီး လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဏီက အရှင်သူမြတ် ထံမှ ကထိန်အနုမောဒနာတရား နာယူကြ ကာ ရေစက်သွန်းချ အမျှအတိုင်းကြသည်။ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသော အကြိမ်(၃၀)မြောက် စုပေါင်းမဟာ ဘုံကထိန် အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား တွင် ကထိန်လှာသင်္ကန်း၊ ကျောင်းအဝင် မှခံဦးအတွက် နဝကမ္မ အလှူတော် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀ အပါအဝင် ငွေကျပ် သိန်း ၉၀ ကျော် လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (၀၃၉)

KIA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားပူးပေါင်းအဖွဲ့က ပန်းမော်မြို့အတွင်း ၁၀၇ မမ ရှောင်တိုက်ခန်းများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆
ကချင်ပြည်နယ် ပန်းမော်မြို့အတွင်းသို့ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် ညနေပိုင်းတွင် KIA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်း ဖက်သမားပူးပေါင်းအဖွဲ့က ၁၀၇ မမ ရှောင်တိုက်ခန်းများဖြင့် ရမ်းသမ်းပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမား တံခါးများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသို့ ၁၀၇ မမ ရှောင်တိုက်ခန်းများဖြင့် ရမ်းသမ်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် အမှတ် (၂၃၇)အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း အတွင်းသို့ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး စာသင်ကျောင်းခေါင်းမိုးနှင့် ပြတင်း

တံခါးများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသို့ ၁၀၇ မမ ရှောင်တိုက်ခန်းများဖြင့် ရမ်းသမ်းပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည် အကြမ်း ဖက်အဖွဲ့များ၏ နေရာတစ်ဝိုက်ကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



ပန်းမော်မြို့အတွင်း KIA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ရှောင်တိုက်ခန်းများဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အမှတ်(၂၃၇) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းအတွင်း ပျက်စီးနေမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်

၁။ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်းပုံစံ-၆၆/၆ (အထစ)နှင့်ပတ်သက်၍ အခက်အခဲများ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်လဝက ရုံးများသို့ သွားရောက် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ၁၉-၉-၂၀၂၂ ရက်မှစတင်၍ အသိပေး ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်၏အပိုဒ်(၁) (င)နှင့် (၂) (ဃ)တွင် အောက် ဖော်ပြပါ အတိုင်းအသိပေးကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်-

အပိုဒ်(၁) (င)

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် တစ်ခုထက်ပို၍ လက်ဝယ်ကိုင် ဆောင်ထားရှိခြင်းမပြုရ။ ကိုင် ဆောင်ထားခြင်းရှိပါက သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် လဝကရုံးများတွင် အမြန်သွားရောက်အပ်နှံရမည်။ ၁-၁၁-၂၀၂၂ ရက်ထိ ကတ်အပိုများအပ်နှံခြင်း

မပြုပါက နောက်ဆုံးထုတ်ယူသော နိုင်ငံသားကတ် ကိုသာအတည်ပြု၍ ယခင်ကတ်အပိုများကို ပယ်ဖျက်စာရင်းသွင်းပါမည်။

အပိုဒ်(၂)(ဃ) ပုံစံ၆၆/၆ (အထစ)

တစ်ခုထက်ပို၍ လက်ဝယ်ကိုင်ဆောင်ထားသူ များသည် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်လဝကရုံးများသို့ အမြန်သွားရောက်သတင်းပို့ ဖြေရှင်းရမည်။ (ဥပမာ-ပုသိမ်တွင် အထစပြုလုပ်ထားသော်လည်း ရန်ကုန်တွင် အထစထပ်မံပြုလုပ်ထားရှိခြင်း)၊ ၁-၁၁-၂၀၂၂ ရက်ထိ ပုံစံ၆၆/၆(အထစ) အပိုများအပ်နှံခြင်းမပြုပါက နောက်ဆုံးထုတ်ယူ ထားသော ပုံစံ၆၆/၆(အထစ)ကိုသာ အတည်ပြု၍ ယခင်ပုံစံ ၆၆/၆ (အထစ)များကို ပယ်ဖျက်စာရင်း သွင်းပါမည်။

၃။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ e-ID Biographic Registration Software နည်းပညာဖြင့် နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူနှင့် အခြားအသိအမှတ်ပြုကတ်

တစ်မျိုးမျိုးကိုင်ဆောင်သူ ၅၂ သန်းကျော်ကို စာရင်းသွင်းပြီးဖြစ်သဖြင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်နှင့် အခြားအသိ အမှတ်ပြုကတ်များ၊ ပုံစံ ၆၆/၆အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းများကွဲလွဲ ခြင်း၊ အပိုကိုင်ဆောင်ခြင်းများကို နီးစပ်ရာမြို့နယ်လဝကရုံးများသို့ သွားရောက်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် သတ်မှတ်ကာလကျော်လွန် ပါက ဥပဒေနှင့်အညီဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၄။ အဆိုပါအသိပေးထုတ်ပြန်ချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ၁-၁၁-၂၀၂၂ ရက်ထိ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာထားသော်လည်း ပြည်သူများ၏ ပညာရေးအောင်လက်မှတ်၊ ဘွဲ့လက်မှတ်များ၊ ဘဏ်ငွေစာရင်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ အိမ်၊ မြေ ပိုင်ဆိုင်မှုများ၊ တယ်လီဖုန်း စသည်ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် သက်ဆိုင်နေသဖြင့် ပိုမိုသိရှိ လာရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ရက်သတ္တနှစ်ပတ်တိုး၍ ၁၅-၁၁-၂၀၂၂ ရက်ထိ လာရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ထပ်မံအသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH, NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာ ထားသော CRPH, NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့ နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့်ပြည်သူ လူထုကိုအကြောက်တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများဖျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ် လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြှမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက် ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိ

နားမလည်၍ ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက် ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေ ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့လျှင် ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့် အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်း နိုင်ငံသားပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး

ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင် ရွားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာ အဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သော်လည်း ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်း မြို့နယ် ဟိုပင်မြို့ မြသီတာရပ်ကွက်နေ တင်မမစိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Tin Ma Ma Soe" Facebook အကောင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီ မြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်နေ သိန်းထိုက် စိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Thein Htike Soe" Facebook အကောင့်၊ မန္တလေး

တိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ရပ်ကွက်ကြီး(၅)နေ ရဲသူရ(ခ) ရဲကြီး(ခ) ရဲသူသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Ye Thura" Facebook အကောင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်နေ နန်းဒန်း(ခ) ပြုံးရီသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Nann Dann" Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ် ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော် ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင် ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH, NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း များပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့် သူများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘ ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရေး အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

O W K W @

မီးသင့်အိုး

ဝိုင်းဝိုင်း



NM 22

(၁)

“ဒေါ်... ဒေါ်... ဒေါ်... တွေ့တယ်နော် အစ်မ။ ဒေါ်ဒေါ်မြည်မှ အိုး။ အက်သံမရှိဘူး။ ကဲ... ရေစမ်းပြမယ်”

လက်ဆစ်ဖြင့်ခေါက်ပြာ၊ လှပသောရေအိုးလေးကို သေချာလှည့်ပတ်ပြုပြီး ရေတစ်ခွက်ထည်ကာ အိုးပတ်ပတ်လည်ကို ရေစမ်းပြလိုက်သည်။

“စိမ့်ခြင်း၊ ယိုခြင်းမရှိဘူးနော် အစ်မ။ ဈေးကလဲ အနည်းဆုံးပါ။ အစ်မမိတ်ဆွေတွေကိုလဲ ကျွန်မဆိုင်ကို ညွှန်ပေးနေရဲ့။ ကျေးဇူးပါ အစ်မ”

သွက်သွက်လက်လက်နှင့် ရွန်းရွန်းဝေအောင် ပြောနေသောကျွန်မကို ရေအိုးလာဝယ်သောအစ်မက သဘောကျစွာပြောသည်။

“အေးပါကွယ်။ အနာအဆာမရှိတဲ့ ရေအိုးတွေသာ ရောင်းတဲ့ညီမဆိုင်ကို အစ်မအသိတွေကို ညွှန်ပေးပါမယ်”

ကျွန်မ၏ရေအိုးလေးကို သဘောကျစွာဝယ်သွားသော မြို့ထဲက ကျောင်းဆရာမအဖို့ကြီးကို ငေးမောကြည့်ရင်း အားကျမိသည်။ ကျွန်မဆိုသည်အေးကြည်သာမှာ ငယ်စဉ်ကတည်းက အေးမြခြင်း၊ ကြည်သာခြင်း မရှိခဲ့ရလေသောဘဝ။ ကြီးစားရုန်းကန်ခြင်းများစွာဖြင့် ယခုလို ရေအိုးဆိုင်လေးဖွင့်နိုင်ခဲ့ရသည်။ ကျွန်မတို့ စစ်ကိုင်းမြို့တွင် အသင်္ခယာစောယွမ်းအပိုင်ပတ်အလွန်တွင် အိုးဘိုရပ်ကွက် ရှိသည်။ ယခင် အသင်္ခယာစောယွမ်းမင်းရုပ်တုမတည်မီက ထိုနေရာတွင် ရေအိုးအကြီးကြီးတည်ထားခဲ့သည်။ အိုးဘိုသူ ကျွန်မက ငယ်စဉ်ကတည်းက အိုးလုပ်ငန်းနှင့် ကျွမ်းဝင်ခဲ့သည်။ အမေဒေါ်အေးခင်က အိုးလုပ်ရန် မြေစေးအနီ၊ အနက်များကို နွားလှည်းဖြင့်လာလာ ရောင်းသော စစ်ကိုင်းနှင့် ခုနစ်မိုင်ခန့်ဝေးသည့် စာရေးရွာမှ အဖေဦးကြည်သာနှင့် အကြောင်းပါခဲ့သည်။ ကျွန်မ နှစ်နှစ်သမီးအရွယ်တွင် အဖေ ရုတ်တရက် ဆုံးပါးခဲ့သည်။ သမီးနှစ်ယောက်နှင့် အမေက အားကိုးရာအဖြစ် အိုးဘိုသားမိတ်ဆွေရင်း ဦးသန်းအောင်ကို လက်ထပ်ခဲ့သည်။ မမကြီး အဖို့ဖော်ဝင်စတွင် ဦးသန်းအောင်က မမကြီးကို မရိုးမသားလုပ်၍ ပြဿနာများဖြစ်ကာ အမေ အိမ်ထောင်ကွဲလိုက်သည်။ မမကြီးက အနေအေးကာ ထုံထိုင်းသည်။ ဘာသင်သင် မတတ်မြောက်နိုင်ပါ။ မိရိုးဖလာအလုပ်ဖြစ်သော

အိုးပုံသွင်း၊ အိုးရိုက်ကုပ်ပင် အဆင်ပြေအောင် မလုပ်တတ်ပါ။ သောက်ရေအိုးတစ်လုံးရရန် အဆင့်ဆင့်ပြုလုပ်ရသည်။ မြေစေးအနီ၊ အနက်ကို သမအောင်မွှေ၊ မှန်ညက်နေအောင်ထုထောင်း၊ ခဲသေးသေးမျှပင်မပါအောင် ဆန်ခါဖြင့်စစ် ရေဖြင့်တစ်ညနှပ်ထားရသည်။ မြေစေးရွှံ့ဖြစ်လာမှ သောက်ရေအိုးတစ်လုံးစာ အရွယ်တော် ပုံဆောင်ခဲလေးများလုပ်ရသည်။ နောက်ပြီးတော့ သစ်သားပြားအပိုင်းတွင် ဘေးနှစ်ဖက် လက်တန်းပါသော အိုးလက်လှည့်ပေါ်တွင် မြေစေးပုံဆောင်ခဲကိုတင်ကာ တစ်ဦးက အရိုက်ဖြင့်လှည့်ပေး၊ တစ်ဦးက လက်ကိုရေဆွတ်ကာ ပုံဆောင်ခဲကို အပေါ်မှနှိုက်၍ ရေအိုးကြမ်းပုံဖော်ရသည်။ ရေအိုးကြမ်းများကို ခပ်ထန်ထန်ဖြစ်စေရန် နေရိုပ်တွင်ထားရသေးသည်။ ထို့နောက် အပေါ်ပိုင်းထိပ်ပိုင်းဖုနှင့် အောက်ပိုင်းတွင် လက်တစ်ကိုင်စာပါသော လက်ခုတုံးဖြင့် ရေအိုးကြမ်းကိုယ်ထဲ လက်ဖြင့်ထိန်းဖိကာ အပေါ်မှ သစ်သားလက်ရိုက်တုတ်ဖြင့် ညီညာလှပသော ရေအိုးဖြစ်စေရန် ထုရိုက်ပေးရသည်။ ရေအိုးနှုတ်ခမ်းကို အတွန်း၊ အပိုင်းဖြစ်စေရန်ကိုတော့ အိုးကြမ်းလှည့်စဉ်ကပင် ပုံဖော်ခဲ့သည်။ လက်ခုတုံးမှာ မြစ်သဲဖြူဖြူလေးများ တို့ကာ သောက်ရေအေးစေရန်ရည်ရွယ်၍ ဖိရိုက်ကြသေးသည်။

(၂)

“အေးကြည် ညည်း ကလေးကိုဆက်ဆံတာတင်းမာလွန်းတယ်။ ငါ့တူမလေး သနားစရာအေး”
“မမကြီး အသာနေ။ ငါ့ သမီး ငါ့လိုမဖြစ်အောင်

အုပ်ထိန်းရမှာပဲ။ နင် ရှေ့က ဝင်ဝင်ပါတာ ငါ မကြိုက်ဘူးနော်”
မျက်မှောင်ကြွတ်ပြောလိုက်သည့် ကျွန်မစကားကို မမကြီးက မကျေနပ်သောပုံစံဖြင့် အိမ်နောက်ထဲ ဝင်သွားသည်။ ဘဝအထိနာခဲ့သောကျွန်မ၊ သမီးကို တော့ ဘာတစ်ခုမှ အထိမနာစေချင်ပါ။ ကျောင်းဆရာမ ဖြစ်ချင်ခဲ့သောကျွန်မသည် ဆယ်တန်းနှစ်မှာပင် အချစ်ကို အရေးအမူးဖက်တွယ်မိသည်။ ယုံကြည်စွာပုံအပ် မိကာမှ ကျွန်မကိုယ်ဝန်ရတော့ သူက တာဝန်မယူပါ။ ကိုယ့်ချစ်ခြင်းကို ကိုယ်လေးစားသည့်ကျွန်မ အများ အမြင်တွင် အဖေမပေါ်ဘဲ သမီးလေးကို သတ္တိရှိစွာ မွေးဖွားခဲ့သည်။ အမေနှင့် ဆွေမျိုးများက ကလေးအဖေ ဘယ်သူလဲ အကြိမ်ကြိမ်မေးခြင်းကို ကျွန်မ မဖြေခဲ့ပါ။ ဘော်ဒါဆောင်မှာ Guide လုပ်နေသော သူပုရိပ်ကို မကျဆင်းစေချင်သည့်ကျွန်မ၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာများသာ။ သမီးကိုတော့ ကျွန်မလိုဖြစ်မှာ အလွန်စိုးရိမ်သည်။ ငယ်စဉ်ကတည်းက ယောက်ျားလေးသူငယ်ချင်း မထားရ၊ အပြင်ထွက်မလည်ရ ကျွန်မမျက်စိအောက်က အပျောက်မခံခဲ့ပါ။ ယခု ဆယ်တန်းနှစ်ကို သမီးက ဘော်ဒါတက်ချင်သည်။ ကျွန်မက သမီးကို ကျောင်းသာ တက်စေ၍ ညဉ့် အိမ်တွင် သမီးတစ်ဦးတည်းသာ Guide ဆရာမလေးများခေါ်ယူ၍ သင်စေသည်။
“ချိုချို မေမေက သမီးကို မချစ်ဘူး။ ဘာနေနေ မေမေသဘောပဲ။ သမီးလဲ သူငယ်ချင်းတွေနဲ့လျှောက် လည်ချင်တာပေါ့။ ချိုချိုပြောပေးနော်။ သမီးဖုန်းလဲ လိုချင်တယ်”
“အေးပါ သာသာရယ်။ ချိုချို ပြောပေးပါမယ်”
သမီးလေး ပွန်မြတ်သာက မမကြီးချိုကြည်သာကို ချိုချိုဟုသာခေါ်သည်။ အဖို့ကြီးဖြစ်သူ မမကြီးက သမီးကို တုန်နေအောင်ချစ်သည်။ ကျွန်မသိပါသည်။ သမီးဆယ်တန်းအောင်မှ ဖုန်းဝယ်ပေးမည်ပြောထား၍ ဝယ်ပေးရမည်။ သမီးလေးက သူ့အဒေါ်ကို ကပ်ချွဲနေခြင်းကို ကျွန်မ TV ကြည့်ကာ မသိချင်ယောင်ဆောင်နေခဲ့သည်။ သမီးခဏခဏမေးသော သူ့အဖေဆိုသည်ကိုလည်း နောက်မမေးရန် တင်းမာစွာ ပြောထားခဲ့ပါသည်။
“အေးကြည် မကြည်ဝင်းသမီးမင်္ဂလာဆောင်မှာ သာသာကို ပန်းကြဲပေးဖို့ လာပြောနေတယ်။ ငါ့တူမ

လေး လှကလေး ပန်းကြဲပါစေအောင်အေး”
“မရဘူး မမကြီး။ ငါ့သမီးလှကလေးက လူတွေပိုင်းကြည့်ဖို့ မဟုတ်ဘူး။ ငါ့လက်မခံဘူး။ ဘယ်မင်္ဂလာဆောင်မှ ငါ့ကော သမီးလေးပါမသွားတာ နင်အသိနော်။ မကြည်ဝင်းက တို့အမျိုးဆီလဲ ငါ့ခွင့်မပြုနိုင်ဘူး။ အဲဒီမင်္ဂလာဆောင် နင်ပဲသွားလိုက်။ သူများတွေထက် လက်ဖွဲ့ပို့ဖို့လိုက်”
“ညည်းနဲ့တော့ ခက်နေပြီ။ ငါ့တူမလေး လူတော့ မတိုးတော့ဘူး။ ကလေးက သနားစရာဖြစ်နေပြီ။ တက္ကသိုလ်တက်ဖို့လဲ ကျောင်းကားနဲ့မထည့်ဘူး ညည်းပဲလိုက်ပို့မယ်ဆိုတုတ်လား။ သူ့ဘာသာ သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ ကျောင်းကားနဲ့သာ သွားပါစေအေး”
“မမကြီး ငါ့သမီးအရေးကို နင်မရွံ့နဲ့။ ငါ ရုန်းကန်နေတာ သမီးအတွက်ပဲ။ ငါ့သမီးကို အပေါင်းအသင်းလဲမမှားစေချင်ဘူး။ ဘယ်လိုယောက်ျားမျိုးနဲ့မှ မတွေ့စေချင်ဘူး။ ငါ ရအောင်အုပ်ထားမှာပဲ”
ထိုအခါမမကြီးကို ငယ်ကတည်းက ကျွန်မအနိုင်ယူတတ်သည်။ အမေဆုံးပြီးနောက် မမကြီး၏အားကိုးရာက ကျွန်မသာ။ သွက်လက်ထက်မြက်သော ကျွန်မက လောကကြီးကိုမကြောက်။ လူတွေကို ဂရုမစိုက်။ အိုးကြမ်းများ ကြိုပေးဝယ်ကာ မီးဖုတ်ပြန်ရောင်း။ ရပ်ကွက်တွင်းငွေတိုးပေး။ အဝတ်အထည်များ လှည့်ရောင်းနှင့် ငွေကို ကြိုးစားရှာဖွေခဲ့ပြီး ယခု ကားလမ်းဘေးတွင် မြေဝယ်ကာ ရေအိုးဆိုင်လေး ဖွင့်နိုင်ခဲ့ခြင်းပင်။ ကဲ့ရဲ့တတ်သော အမျိုးမျိုးနှင့်ပင် ခပ်ကင်းကင်းနေခဲ့သည်။ စီးပွားရေးသာ အဓိကထားခဲ့သော ကျွန်မသည် ချဉ်းကပ်လာသော ယောက်ျားများကို လှည့်ပင်မကြည့်တတ်ခဲ့ပါ။

(၃)

“ညည်းအေ ငါ့တူမလေးက အခုဆို တက္ကသိုလ်နောက်ဆုံးနှစ်ရောက်နေပါပြီ။ သူ့ဘာသာသူငယ်ချင်း လေးထားပြီး ကျောင်းသွားတက်ပါစေတော့။ ဘွဲ့ရပြီး ရင်လဲ သူလုပ်ချင်တဲ့ အလုပ်လေးလုပ်ပါစေအေး”
“မမကြီးရယ် ငါ အတ္တကြီးနေတာ သိပါတယ်။ ငါ့သမီးလေးကို စိတ်မချတာအေး။ ဘွဲ့ရပြီးလဲ သမီးကို အလုပ်မလုပ်စေချင်ပါဘူး။ ဒီဆိုင်လေးနဲ့ ငါ ငွေရင်းပွားပေးထားတာတွေနဲ့ သမီးကို အိမ်ထဲမှာပဲ အလှူကြည့်ထားချင်တာ”
“ညည်း အစွန်းရောက်လွန်းနေပြီအေး။ ကလေးက အရှုပ်မဟုတ်ဘူး။ စိတ်ထွက်ပေါက်ရှာသွားရင် တို့ပဲ ရင်ကျိုးရမှာ။ ဒီနှစ်တော့ သူ့သဘောလေးအတိုင်း နေပါစေ။ ညည်း ကလေးနောက်မလိုက်ပါတော့နဲ့အေး”
မမကြီး၏စကားကို ကျွန်မနားမဝင်ပါ။ သမီးကို ကျောင်းပို့၊ ကျောင်းကြိုကို ဝါယမစိုက်ခဲ့သည်။ ဘယ်လို ယောက်ျားမျိုးကိုမှအထင်မကြီး။ မပတ်သက်ရန်သာ သမီးကို ထိန်းချုပ်ခဲ့သည်။ ပိုးမွှေးသလိုမွှေးထားသော ကျွန်မ သမီးလေးကို ချစ်မဝ၊ ရှုမဝ။ သမီးလေးကတော့ ချုပ်ချယ်လွန်းသည့်ကျွန်မကို ကြောက်ရွံ့သည်။ သမီး၏ဖုန်းကို ရှောင်တခင်စစ်ဆေးခြင်းကလည်း ကျွန်မ အလုပ်ကြီးတစ်ခုပင်။ Facebook တွင်လည်း ယောက်ျားလေး Friend မရှိစေရ။
“ဟင် သာသာ လာစမ်း ဒီမေရီဆိုတဲ့အကောင် က ဘာစာတွေပို့ထားတာလဲ။ အမယ်လေး လေး မိန်းကလေးချင်းများ ချစ်တာ။ လွမ်းတာတွေနဲ့ အသည်းတွေက ပေးထားသေးဟဲ့”
“ဟာ မေမေကလဲ မိန်းကလေးချင်း ချစ်ခင်မှုပိုတာပါ။ သမီးက အဲဒီလောက်လေးတောင်မှ စိတ်ပျော်ချင်လွတ်လပ်ခွင့်မရှိရဘူးလား။ မေမေရဲ့စိတ်ဒဏ်ရာက သမီးအတွက် စိတ်ကောလူပါ အကျဉ်းကျနေဖို့လား”
ခဲမပြောဖူးဘဲ ပြန်ပြောလိုက်သည့်သမီး၏စကားက ကျွန်မကို မှင်တက်မိသွားစေသည်။ အင်းလေး၊ မိန်းကလေးသူငယ်ချင်းတော့ ရှိပေမပေါ့လို့ ကျွန်မ စိတ်လျှော့လိုက်သည်။ ညည သမီးဖုန်းသုံးနေရင် အကဲခတ်ရတာ အလုပ်တစ်ခုပင်။ သမီးစာမေးပွဲဖြေသည့်နောက်ဆုံးရက်တွင် ကျောင်းပေါက်ဝတွင်စောင့်နေသော ကျွန်မထံ သမီးရောက်မလာပါ။ မြစ်ချင်တော့ သမီးကိုသွားကြိုချိန်လမ်းတွင် ဆိုင်ကယ်ဘီးပေါက်၍ ပြင်နေရသဖြင့် ကျွန်မ နောက်ကျမှ

ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ ပူးဘုရားစေတီတော်မြတ်ကြီးကို ရွှေထီးတော်နှင့် လုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းပြန်လည်ကပ်လှူပူဇော်မည်



ညောင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၆ ၏ သတင်းများအရ သိရသည်။ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ် မြေရှိ ပူးဘုရားစေတီတော်မြတ်ကြီးကို ရွှေထီးတော်နှင့် လုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းပြန်လည်ကပ်လှူပူဇော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပူးဘုရားစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်

တင်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး မျက်ပါးရွှေ နှစ်လက်မပတ်လည် ရွှေဆိုင်းအရေအတွက် ၅၂၀ ကို ချိတ်ပိတ်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူ ကာ ကပ်လှူပူဇော်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ရွှေမိုက်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် မျက်ပါးရွှေ နှစ်လက်မပတ်လည်ရွှေဆိုင်းဝယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ပုဂံလိကလုပ်ငန်းရှင်များက လေလံဆွဲဝယ်ယူတင်သွင်း နိုင်ကြောင်း၊ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံများကို ပူးဘုရားဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ရှုံးတွင် ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၁၉ ရက်ထိ ဝယ်ယူကာ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် နောက်ဆုံးထားပြန်လည်တင်သွင်း ကြရမည်ဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် တင်ဒါဖွင့် လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရမ်းချမ်း

တူယုဉ် နွဲပျော် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ပွဲတော်

- ကရင်လူမျိုးတို့ နေထိုင်ရာ ကရင်ပြည်နယ်မှာ၊ နိုဝင်ဘာလ ခုနှစ်ရက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့မှတ်။
- ဂုဏ်ယူလေးမြတ် ကျင်းပနေရာ ခြံပုံသဲ စည်ကားပျော်၊ ပြန်ဆုံကြသော် ညီနောင်ဖွား သွေးချင်းမောင်နှမများ။
- ဘာသာစကား ဝတ်စားဆင် ရှေးမွေ ထုံးတမ်းစဉ်၊ ကကြီးစုံလင် ဝမ်းသာလှ ဖားစည်သံ ချိုမြ။
- ဇွဲကပင်မြေက ဖိတ်ခေါ်ကြို စေတနာ သဒ္ဓါပို၊ ဧည့်ဝတ်ကျေလို တည့်ခံခင်း ကရင်တာလပေါ့ ဟင်း။
- ရှုမျှော်ခင်းတို့ လှသွေးကြွယ် ဇွဲကပင်တောင်ဝယ်၊ ကြာအင်းတောင်ရယ် ကန်သာယာတံတား သဘာဝ ပန်းချီကား။
- တိုင်းရင်းသားတို့ ပေါင်းစုနေ ချစ်သော ဖားစည်မြေ၊ စည်းလုံးညီပေ ပျော်ရွှင်နွဲ့ ချစ်ကြည်ရေးခိုင်မြဲ ကရင်ပြည်နယ်နေ့ပွဲ။ ။ (၆၇)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အား ဂုဏ်ပြုရေးဖွဲ့ အပ်ပါသည်။

စင်မင်းစိုး(ဗိုလ်ကလေး)

ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် ဒင်းပုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

ဆင်ပေါင်ဝဲ နိုဝင်ဘာ ၆ ရန်ပုံငွေများထုတ်ချေးပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ဒင်းပုန်းကျေးရွာတွင် မြစ်မီးရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ အငွေအကြိမ် ထုတ်ချေးပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါကျေးရွာ ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော် မင်းဦးက ကျေးလက်နေပြည်သူများ ၏ဝင်ငွေလျော့နည်းလာမှုနှင့် လူမှု စီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းအရင်းမပျောက်လည်ပတ်

သန်းလွင်(မကျေး)

ညောင်ရွှေမြို့တွင် VDP စီမံကိန်းရေးဆွဲနည်းနှင့် AVIP သင်တန်းဆင်း

ညောင်ရွှေ နိုဝင်ဘာ ၆ ပြုလုပ်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလေးခရိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကလေးခရိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၂ ရွာမှ ကော်မတီဝင် များကို ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း(VDP)ရေးဆွဲ နည်းနှင့် AVIP သင်တန်းဆင်းပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါဦးစီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ

ရွှေဦးစွာ ကလေးခရိုင် ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်လော် လင်းက သင်တန်းဆင်းအမှာစကား ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကိုကို နိုင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် သင်တန်း သားများကို ကျေးရွာများ၌

ဆောင်ရွက်မည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များကို စီမံကိန်းကာလအတွင်း အရည်အသွေးပြည့်မီစွာ ပြီးစီး အောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ ရွာကြီးရွာ၊ ကျောင်းနားရွာ၊ သပုထိုရွာ၊ သရက် ပင်ရွာ၊ မန်ကျည်းပင်ရွာ၊ သာယာ ကုန်းရွာ၊ ဖာရပ်ရွာ၊ လီးမီးရွာ၊ ကုန်း ပြားရွာ၊ ဟိုနားရွာ၊ နောင်ပိုရွာနှင့် စံကားရွာတို့မှ ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် သင်တန်းသားနှစ်ဦး စုစုပေါင်း

သင်တန်းသား ၂၄ ဦးတက်ရောက် ကြပြီး သင်တန်းတွင် ကျေးရွာသယံ ဇာတပြမြေပုံရေးဆွဲနည်း၊ ရာသီဥင် ပြတွာဒီနိုရေးဆွဲနည်း၊ အိမ်ထောင်စု စာရင်းကောက်ယူနည်း၊ ၄၈ ဇယား ဖြည့်သွင်းနည်း၊ နှစ်စဉ်ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေသုံးစွဲနည်း အစီ အစဉ် AVIP သင်ခန်းစာများကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ဖြင့် ငါးရက်ကြာ အခမဲ့ သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းထက်စိုး(မလှိုင်)

► စာမျက်နှာ ၂၄မှအဆက်

ကျောင်းပေါက်ဝသို့ရောက်သွားသည်။ သမီးဖုန်းကိုခေါ်တော့ စက်ပိတ် ထားသည်။ ကျွန်မရင်ထဲ အတိုင်းမသိလှလောက်နော်။ ကျွန်မလာကြို တာ နောက်ကျ၍ အိမ်သို့ သူသူငယ်ချင်းက လိုက်ပို့လေသလားထွေးမိကာ အိမ်သို့ အမြန်ပြန်လာခဲ့သည်။

“မမကြီး သာသာရောက်ပြီလား”

“ဟင် ညည်းသွားကြိုတာပဲလေ”

“ကျောင်းတံခါးပိတ်တဲ့ထိစောင့်နေတာ ဖုန်းကလဲစက်ပိတ်ထားတယ်”

“ဟယ် ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲ”

ကျွန်မပူထူနေသည်။ ဆောက်တည်ရာမရစိတ်နှင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းကာ သမီးသူငယ်ချင်းရှိရာ နန်းစုရပ်သို့ သွားမေးမိသည်။

“သာသာမှာ ရည်းစားတော့ရှိတယ် အန်တီ။ သာသာက လျှို့ဝှက်တယ်။ အန်တီကို ပြန်တိုင်မှာကြောက်လို့ သမီးတို့ကို လူလူအကြောင်းပြောမပြဘူး။ မေရီအကောင်နဲ့ လူဆိုတာတော့ သမီးသိတယ်။ သူအိမ်မှာမနေချင် တော့ဘူးတဲ့၊ သူဘဝက ငယ်ကတည်းက လွတ်လပ်ပျော်ရွှင်မှုမရှိဘူးလို့ လဲပြောတယ်”

ကျွန်မ ဘာဆက်လုပ်ရမည်မသိ။ အမျိုးထွေကိုလည်းမပြောရဲ့။ မမကြီး ငိုနေသည်ကို လူမသိစေရန် ဟန့်ထားရသည်။ တစ်ညလုံး သမီးဖုန်းကိုသာ ခေါ်နေမိသည်။ ထမင်းမစား၊ ရေမသောက် ငုတ်တုတ်ထိုင်ကာ ကျွန်မ ရင်ထဲ လောင်မြိုက်လှပါဘိ။ မနက်တွင် ဆိုင်ကို ဟန့်မပျက်ဖွင့်လိုက်သည်။

“ဟဲ့ ဒီတိုင်းနေလို့မဖြစ်ဘူး။ ဘာလုပ်မလဲ လူပျောက်တိုင်းမလား။ ညည်း ချုပ်ချယ်လွန်းလို့ ငါ့တူမလေး ဟင့် ဟင့် ဟီး”

ကျွန်မ မမကြီးကို ဘာမှပြန်မပြောနိုင်သေးပါ။ ကျွန်မ ဖုန်းမြည်လာ သည်။ သမီးဖုန်းနံပါတ်။

“ဟယ်လို သမီး ဘယ်မှာလဲ”

“မေမေ သမီးကို လာခေါ်ပါ။ ကျောက်ဆည်နားက ရွာပုလဲမှာ။ မေမေ အခု လာပါ”

ကျွန်မ ဆိုင်ကိုပိတ်၊ မမကြီးကိုခေါ်၊ တားငှားကာ သမီးပြောသော နေရာသို့ ချက်ချင်းလိုက်ရပါတော့သည်။

“သမီး သမီးလေး”

“သမီးကို ခွင့်လွှတ်ပါမေမေ။ သူ သူလေ သမီးကို ညာတယ်။ သူမှာ အိမ်ထောင်ရှိတယ်တဲ့ မေမေရဲ့ အဟင့် ဟင့်”

“ဘာ နင်က ငါ့သမီးကို ပန်းကောင်းအညွန့်ချိုးတာပေါ့။ ဝဲ... မြန်း မြန်း”

“နေကြပါအုံးဗျာ စိတ်လျှော့ပါ။ ညီညီနှိုင်းနှိုင်းလုပ်ရအောင်ပါ”

သမီးကောင်လေးကို စိတ်မထိန်းနိုင်ဘဲ ပါးရိုက်လိုက်သည့်ကျွန်မကို ကောင်လေးအဖေဖြစ်ဟန်တူသူက ဖျောင်းဖျသည်။

“ကျွန်တော့်သားက သူ့ဝန်းနဲ့ စိတ်အခန့်မသင့်လို့ ရန်ကုန်ကနေ ရွာကိုပြန်လာတာ ငါ့လရိုပါပြီ။ ကလေးရွှေ့ရေးတွေ့ပြီး ကျွန်တော် တို့မိဘတွေက ပြန်ပေါင်းခိုင်းနေတာပါ။ မနေ့ညက ရုတ်တရက် ဒီကလေးမလေးကို ခိုးလာတာဗျာ။ မလုပ်သင့်တာလုပ်တဲ့ကောင်ဗျာ။ အိမ်ကို ခိုးလာလို့သာတော်သေးတာပေါ့။ ကလေးမလေးမဲ့တစ်ပေါက်မစွန်း ပါဘူး။ ကျွန်တော်စောင့်ရှောက်ထားတာပါ။ ကျွန်တော်က ကလေးမလေးကို လိုက်ပို့ရင် ငါ့ညီမတို့ပတ်ဝန်းကျင်ကသိမှာစိုးလို့ ဖုန်းဆက်ပြီး လာခေါ်ခိုင်း ရတာပါ”

သည်နေရာတွင် တစ်စက္ကန့်ပင် ကျွန်မမနေလိုတော့။ တောင်းပန်စကား များကိုလည်း မကြားချင်တော့။ သမီးကိုခေါ်ကာ ပြန်လာခဲ့ကြသည်။ တားပေါ်တွင် ကျွန်မရင်ခွင်၌မျက်နှာအပ်ကာ ငိုနေသော သမီးလေးကို စိတ်ဓာတ်ခွန်အားပေးရပါမည်။ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူတွေအကြောင်း အကဲခတ်တတ်အောင် သမီးကို ကျွန်မအတ္တများနှင့် ပိတ်လှောင်ထားခဲ့ မိခြင်းကို နောင်တရမိသည်။ သမီးကို ကြုံရသည်များအပေါ် သင်ခန်းစာ ယူကာ သူဘဝကို လွတ်လပ်စွာရှင်သန်ခွင့် ကျွန်မ ခွင့်ပြုပါတော့မည်။ တံကောင်းထောက်မစွာဖြင့် ကျွန်မသမီးလေး မီးသင့်အိုးလို့ ကွဲအက် မသွားသော်လည်း စိတ်အစဉ်မှာတော့ အက်ကြောင်းထင်နေပေလိမ့်မည်။

ဆေးဖက်ဝင် မဲလီဖူးသုပ်

ပေါက်ပေါက်

မဲလီဖူးသုပ်အကြောင်းမပြောခင် မဲလီပင်ရဲ့ ကျန်းမာရေးအကျိုးကျေးဇူးတွေကို ဦးစွာပထမ ပြောပြချင်ပါတယ်။

မဲလီပင်ဟာ ရုက္ခဝေဒအမည်အရ Cassia siamea Linn မျိုးရင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆေးသိပ္ပံနည်းအရ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ကြည့်တဲ့အခါ ၁၀၀ ဂရမ်အလေးချိန် ရှိတဲ့ မဲလီဖူးနဲ့ အရွက်တို့ထဲမှာ ကယ်လိုရီ ၁၀၀၊ ပရိုတင်း ၇ ဒဿမ ၁ ဂရမ်၊ အဆီဓာတ် တစ်ဂရမ်၊ ကစီဓာတ် ၁၇ ဒဿမ ၉ ဂရမ်၊ ထုံးဓာတ် ၄၄ ဒဿမ ၁ မီလီဂရမ်၊ သံဓာတ် ၁၇ မီလီဂရမ်၊ ဝီတာမင် အေအိုင်ယူ ၁၄၅၀၀၊ ဝီတာမင်ဘီဝမ်း သူည ၃၁၀၀ ၄ မီလီဂရမ်၊ ဝီတာမင်ဘီတူး သူည ၃၁၀၀ ၆၉ မီလီ ဂရမ်၊ နိုင်ယာစင် ၁ ဒဿမ ၃ မီလီဂရမ်၊ ဝီတာမင်စီ ၁၀၀ မီလီဂရမ်တို့ အသီးသီးပါရှိကြပါတယ်။ ဒါ့ပြင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များမှာ ရွှားရွှားပါးပါးတွေ့ရသော ဆေးဖက်ဝင် Glycosides, Terpenoids, Tannins, Saponins, Flavonoids နှင့် Steroids တွေလဲပါ ရှိကြပါသေးတယ်။

လူသားတို့ကျန်းမာရေးအတွက် မဲလီပင်ရဲ့ဆေး စွမ်းထက်မြက်မှုကတော့ အံ့မခန်းပါပဲ။ အောက်ပါ အတိုင်း လေ့လာကြည့်လိုက်ရအောင်။

- ချို၊ ဆိမ့်၊ ဖန်အရသာသုံးမျိုးရောပြွမ်း၍ ခါးသက် သက်အရသာလွန်းမိုးသော မဲလီပင်မှာ အာပေါဓာတ်ကြီးစိုး၍ ဝါယောဓာတ်ပူးတွဲပါရှိ နေတာကြောင့် ရှေးတိုင်းရင်းသမားတော်ကြီးများ က မြန်မာ့ရိုးရာဆေးပြီးတို့အဖြစ် အိပ်မပျော် ခြင်း၊ သွေးတက်ခြင်း၊ ရုပ်ရည်ခန်းခြောက်ခြင်း၊ အသက်ရှူပြန်ချောင်းရောင်ခြင်း၊ ချောင်းခြောက် ဆိုးခြင်း စတဲ့ရောဂါများအတွက် ကုသပေးခဲ့ ကြပါတယ်။
- အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာတော့ ကာလသားရောဂါကို မဲလီရွက်ဖြင့် ကုသလေ့ရှိပါတယ်။
- သမ်းဝေပြီး အိပ်မပျော်ခြင်းအတွက် မဲလီဖူးကို သုပ်၍စားပါက နှစ်နှစ်ခြိုက်ခြိုက်အိပ်ပျော်စေ နိုင်ပါတယ်။
- ပါးစပ်အတွင်း အပူထွက်ခြင်း၊ သွားဖုံးရောင်ခြင်း တို့အတွက် မဲလီရွက်နှင့် အပွင့်တို့ကို ခပ်ကျကျ ပြုတ်၍ ငုံ့ပေးပါက သက်သာပျောက်ကင်း နိုင်ပါတယ်။
- မျက်စိနာခြင်းအတွက် မဲလီမြစ်ကိုသွေး၍ မျက်စိတစ်ဝိုက်ကွင်းပေးပါ။
- ဝမ်းသွားလွန်ခြင်းအတွက် မဲလီမြစ်ကို ထန်း လျက်နှင့်ပြုတ်၍ သောက်ပေးခြင်းဖြင့် ဝမ်း ရပ်တန့်ပါလိမ့်မယ်။

- ချောင်းဆိုး၊ ရင်ကျပ်၊ လည်ချောင်းနာခြင်းတို့ အတွက် မဲလီရွက်နှင့် မုရားကြီးရွက်တို့ကို ဆတူရော၍ သုံးခွက်တစ်ခွက်တင်ကျိုပြီးနောက် ငုံ့ပေးခြင်းဖြင့် သက်သာပျောက်ကင်းနိုင်ပါတယ်။
- ကလေးများ သန်ကောင်ထပ်ပါက မဲလီရွက် လတ်လတ်ဆတ်ဆတ်ထောင်းရည်(သတ္တရည်) နှင့် သံပရာရည် ရောစပ်တိုက်ပေးခြင်းဖြင့် သန်ကျစေနိုင်ပါတယ်။
- ဝမ်းချုပ်ပြီး စမြင်းခံခြင်းအတွက် မဲလီဖူးကို



- ပြုတ်၍ တို့စရာအဖြစ်စားပေးပါက ဝမ်းမှန်၍ လေသက်စေနိုင်ပါတယ်။
- ကင်း၊ ပုရွက်ဆိတ် စတဲ့အဆိပ်ရှိသတ္တဝါတွေ အကိုက်ခံရပါက မဲလီရွက်ကို ကြိတ်၍ ဒဏ်ရာပေါ် အံ့ပေးပါက အဆိပ်ပြေစေပါတယ်။
- နှင်းခူအစိုအတွက် မဲလီရွက်ကို သံပရာရည်နှင့် ကြိတ်၍ နှင်းခူပေါ် အံ့ခြင်း၊ မဲလီရွက်ပြုတ်ရည် ဖြင့် ဖန်ရည်ဆေးပေးခြင်းတို့ပြုလုပ်ပေးပါ။
- အမျိုးသမီးများ မျက်နှာပေါ်တွင် မီးယပ်ကွက် ထွက်ခြင်းအတွက် မဲလီပွင့် သို့မဟုတ် အရွက် ကို အခြောက်လှန်းအမှုန့်ကြိတ်၍ ရေဖြင့်ဖျော်ပြီး လိမ်းပေးပါ။
- မဲလီရွက်ပြုတ်ရည်ဖြစ်စေ၊ အရွက်ကိုအခြောက် လှန်း အမှုန့်ကြိတ်၍ ဖြစ်စေ ပျားရည်နှင့်ရောစပ် စားပေးပါက သွေးသားသန့်စင်၍ အားအင် ပြည့်ဖြိုးစေပါတယ်။
- မဲလီဖူးထဲတွင်ပါရှိသော သဘာဝအခါဓာတ်က အသည်းအားကောင်းစေပါတယ်။
- အစာခြေစနစ်ကို ကောင်းမွန်စေရုံသာမက

- ပျို့အန်ခြင်း၊ အက်စစ်ဆန်တက်၍ လေချဉ် တက်ခြင်း၊ ရင်ပူခြင်းတို့ကို သက်သာစေပါတယ်။
- ခန္ဓာကိုယ်အတွက် လိုအပ်သော ပရိုတင်းဓာတ်ကို ဖြည့်တင်းပေးပြီး ကိုယ်ခန္ဓာကြီးထွားမှုကို ကောင်းစွာအထောက်အပံ့ပေးပါတယ်။
- အူမကြီးကို ကောင်းစွာအလုပ်လုပ်စေ၍ ဝမ်း ပျော့ပျော့သွားစေပါတယ်။ ထို့ပြင် အူမကြီးနှင့် အူသိမ်၊ အူမထဲရှိ တုတ်ကောင်၊ သန်ကောင် စတဲ့ ကပ်ပါးကောင်များကို ဖယ်ရှားပေးလို့

- အူကို သန့်စင်စေပါတယ်။
- ကစီဓာတ်ကြွယ်ဝစွာပါရှိခြင်းကြောင့် ခန္ဓာကိုယ် တွင်းဇီဝဖြစ်စဉ်ကို ကောင်းကျိုးပြုပါတယ်။
- သရက်ရွက်ထဲရှိ ကောင်းသောဆဲလ်အသစ် များကို တိုးပွားစေတာကြောင့် သရက်ရွက်ကို ကျန်းမာစေပါတယ်။
- မဲလီဖူးထဲတွင်ပါရှိသော သဘာဝအဆီဓာတ်က ခန္ဓာကိုယ်ထဲရှိ မကောင်းသောဓာတ်များကို လောင်ကျွမ်းစေပါတယ်။
- အစွမ်းထက် ဓာတ်တိုးဆန့်ကျင်ပစ္စည်းများ အပြင် ဝီလီစီနာဓာတ်များပါရှိသဖြင့် ခန္ဓာ ကိုယ်အတွက် မလိုလားအပ်သော ဖရီးရယ်ဒီ ကယ်များကို သုတ်သင်ဖယ်ရှားပေးတာကြောင့် အူမကြီးကင်ဆာ၊ အစာအိမ်ကင်ဆာရောဂါများ မဖြစ်စေနိုင်ပါ။
- မဲလီဖူးထဲတွင်ပါရှိသော သတ္တဓာတ်ပေါင်းစု များက သူငယ်နာအရိုးပျော့ရောဂါကို ကာကွယ် ပေးတာကြောင့် မွေးဖွားလာသော ကလေးများ တွင် ပိုလီယိုရောဂါမဖြစ်စေရန် ကြိုတင်ကာကွယ်

သည့်အနေဖြင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ မဲလီဖူးကို မဖြစ်မနေစားသုံးသင့်ပါတယ်။

- ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ချက်များအရ မဲလီဖူး၊ အရွက်၊ အပွင့်ထဲတွင်ပါရှိသော အာဟာရဓာတ်များက ဟင်းနုနယ်တွင်ပါရှိသော အာဟာရဓာတ်များနှင့် အလားတူတယ်လို့ သိရပါတယ်။

- ဆေးဖက်ဝင် မဲလီဖူးသုပ်**
- အရသာခါးသက်သက် ဆိမ့်ဆိမ့်လေးဖြင့် လျှာပေါ် မှာ ကြမ်းရှုလေး အထိအတွေ့ရှိတဲ့ မဲလီဖူးကို ကျား၊ မ တော်တော်များများနှစ်ခြိုက်ကြပါတယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့ရိုးရာ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် ညနဲ့ မဲလီဖူးသုပ်က ခွဲမရတဲ့အတွဲလေးပါပဲ။ ဆေးပေါင်းခတဲ့ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ညမှာ မဲလီ ဖူးသုပ် တခုတရစားကြပါတယ်။ ဆေးဖက်ဝင်တဲ့ မဲလီဖူးသုပ်နည်းလေးအတိုင်း သုပ်စားကြရအောင်။
- မဲလီဖူးဟာ နတ်အချိန်မှာ အစိမ်းပျော့ရောင် ဖြစ်ပြီး ရင့်လာတဲ့အခါ အညိုရောင်ပြောင်း သွားတတ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အစိမ်းပျော့ ရောင် အဖူးလေးတွေကို ရွေးချယ်ပါ။
 - မဲလီဖူးကို အစိမ်းရည်များထွက်လာတဲ့ထိ ပြုတ်ပြီး ရေအေးမှာစိမ်ထားပါ။
 - ပြီးလျှင် ပါးပါးလှီးပါ သို့မဟုတ် အသီးတွေကို လေးစိပ်ကွဲအောင် မညက်တညက်ထောင်းပါ။
 - လုံကြီးကြီးတစ်ခုထဲမှာ စောစောက ထောင်း ထားတဲ့ မဲလီဖူးထောင်းများထည့်၍ ဆီချက် (ဆီ)၊ ပါးပါးလှီးထားတဲ့ ကြက်သွန်နီ၊ ပုစွန် ခြောက်မှုန့်၊ မြေပဲထောင်းမှုန့်၊ နှမ်း၊ ဆား၊ အရသာဟင်းခတ်မှုန့်တို့ကို မိသားစုအကြိုက် အရသာဖြစ်အောင် ရောနှယ်ပါ။
 - ပြီးလျှင် သံပရာသီးလေးညှစ်ထည့်ပါ။
 - ဆီချက်အဖတ် (ကြက်သွန်နီဆီချက်အဖတ်) ဖြုတ်၍ စားပါ။
- အချုပ်အားဖြင့်ဆိုသော် တစ်နှစ်မှတစ်ကြိမ် သာထွန်းလှတဲ့ မြန်မာတို့ရဲ့ တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်ညမှာ မိသားစုတွေ ပျော်ရွှင်စွာဝိုင်းဖွဲ့ကာ မဲလီဖူးသုပ်လေးစားရင်း ရောဂါဘယကင်းဝေး ကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်းဆန္ဒပြုပါတယ်။ ဒါ့ပြင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ညမှာ ကာလသားတွေက အိမ်တကာ ဒါမှမဟုတ် လမ်းတကာမှ ပစ္စည်းတွေကို ဟိုဟိုဒီဒီ နေရာရွှေ့ကာ စနောက်ကျီစယ်လေ့ရှိကြတဲ့ ကျီးမန်းပွဲဟာလဲ ချစ်စရာ မြန်မာ့ရိုးရာလေ့ဖြစ် တာကြောင့် အရိုးပေါ်အရွက်မပုံး အမုန်းကိုရှောင်၍ ပြုံးပျော်နားလည်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်တောင်း လိုက်ရပါတယ်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကံလှကျေးရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေထုတ်ချေး

ပွင့်ဖြူ နိုဝင်ဘာ ၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်၊ မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွားလာစေရန်နှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဆင်းရဲမှုနှုန်း လျော့ ကျလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုဝင် ဘာ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၃၀ က ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ပေါက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကံလှကျေးရွာရှိ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာ

စီမံကိန်း အသင်းသားများကို မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည် ပတ်ရန်ပုံငွေများ ကွင်းဆင်းထုတ်ချေးပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ စီမံကိန်းရန်ပုံငွေများ ကွင်းဆင်း ထုတ်ချေးပေးရာတွင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝေမာအောင်က မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းဖြင့် ကျေး လက်နေပြည်သူများ၏ ဆင်းရဲမှုလျော့ချနိုင် စေရန်နှင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အခြား မိသားစု ဝင်ငွေတိုးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်

ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ စီမံကိန်းချေးငွေ များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆပ်၊ ထုတ်စနစ် ဖြင့် ထုတ်ချေးဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ စီမံကိန်းချေးငွေများကို အကျိုး ရှိရှိအသုံးချပြီး မိမိရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြစေလို ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ဦးစီးမှူးနှင့် စီမံကိန်းတာဝန်ခံဝန်ထမ်း များက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကံလှကျေးရွာရှိ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း

လုပ်ကိုင်သူ ၇၈ ဦး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ငွေကျပ် ၄၆ သန်းကို ကိုစစ်-၁၉ စည်းကမ်း လုပ်ကိုင်သူဦးရေ ၃၀၊ အရောင်းအဝယ် ချက်များနှင့်အညီ စနစ်တကျထုတ်ချေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ သုံးဦး စုစုပေါင်း စီမံ ပေးခဲ့ကြောင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
စီမံကိန်းအရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံ



ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ရက်နေ့ကတည်းက စ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကို ထောက်ခံသူအစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများသည် EAO များ တည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အာဏာရှင်ဆန်သည်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက်တို့အပေါ် တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့်ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာလိုသည့်ဆန္ဒများဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိတိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့်ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်းကို အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်အဆောက်အအုံများကို ဖျက်ဆီးမှု၊ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ နှက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက်ပါဝင်သူများမှအပ ခိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိတိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့ကို အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အအုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်အဆောက်အအုံ များကို ဖျက်ဆီးမှု၊ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ နှက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိ ပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အထူး သက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရာဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏ နေရပ်များသို့ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက်နိုင်ငံသားများ အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာသုံးရုံး၊ စစ်သုံးရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန် အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ကျုံပျော်မြို့နယ်၌ ယခုနှစ်ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဆောင်းနှမ်း ဧက ၂၅၀၀ စိုက်ပျိုးမည်



ယခင်နှစ်က စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် နှမ်းစိုက်ခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ကျုံပျော် နိုဝင်ဘာ ၆
ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး ကျုံပျော် မြို့နယ်၌ ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဆောင်းနှမ်း ဧက ၂၅၀၀ စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျုံပျော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်က ပြောပြ၍ သိရသည်။
ကျုံပျော်မြို့နယ်၌ ပြည်သူ များ ဆီစားသုံးမှု ဖူလုံပိုလျှံစေရန်၊

ကျောက်မဲမြို့နယ် ကျွဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

ကျောက်မဲ နိုဝင်ဘာ ၆
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျွဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း(ဆီထွက်သီးနှံ) လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန် ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် ကျောက်မဲခရိုင် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းချစ်၊ ကျောက်မဲ ရှိသူများ က ကျွဲကုန်းကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံ ငွေကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဝင်များ နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကျွဲကုန်းကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း (ဆီထွက်သီးနှံ) လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေမှု၊ ငွေစာရင်းပုံစံများ စနစ်တကျ

ပြည်တွင်းဆီလိုအပ်ချက်ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းကနေ အားဖြည့် တွဲ- အနေနဲ့ လာမဲ့စိုက်ပျိုးရာသီမှာ ဆီထွက်သီးနှံနှမ်းကို စိုက်ပျိုးသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ အန္တရာယ် ကင်းရှင်းပြီး သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်တဲ့ ဆီစားသုံးနိုင်ဖို့နဲ့ ဆီလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနတွေနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားမှာပါ။ ကျုံပျော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်က ပြောပြသည်။
ကျုံပျော်မြို့တွင် နွေစပါးနှင့် မိုးစပါးကို အဓိကစိုက်ပျိုးကြသည့် အပြင် ဆောင်းသီးနှံအဖြစ်ဆီထွက် သီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးကြ ကြောင်း၊ ဆောင်းသီးနှံကို လက်ရှိ မြေအမျိုးအစားပေါ် မူတည်ပြီး အထွက်နှုန်းများ တူညီမှုရှိစေရန်၊ ယခင်နှစ်က အထွက်နှုန်းနည်းသည့် လယ်များကို တစ်မြို့နယ်လုံးအနေ ဖြင့် ယခုနှစ် အထွက်နှုန်းတိုး စေရန် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်ကျော်လင်း**

ပလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ ဖတ်ကြစို့

ကျွဲကုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း(ဆီထွက်သီးနှံ) လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေမှု၊ ငွေစာရင်းပုံစံများ စနစ်တကျ **ဖြိုးထက်အောင်(ပျော်သွယ်)**

အိန္ဒိယ-အီရန် ကုန်သွယ်မှု အလားအလာ

မောင်စိန်အိ(နဘဲမြေ)



အမေရိကန်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အားလုံး အကျုံးဝင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအစီအစဉ် (JCPOA) မှ နုတ်ထွက်သွားပြီးနောက်ပိုင်း အီရန် အပေါ် ပိတ်ဆို့မှုများချမှတ်တည်ထောင်ကာ အိန္ဒိယ-အီရန် နှစ်နိုင်ငံကြား ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာဆက်ဆံရေးသည် စိန်ခေါ်မှုများစွာကို ရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိသည်။ အိန္ဒိယ၏ ရေနံချက်လုပ်သူများသည် အီရန်မှ ရေနံစိမ်းတင်သွင်းရန် စိတ်အားထက်သန်လျက်ရှိသော်လည်း နှစ်နိုင်ငံကြား စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပေ။ အီရန်နိုင်ငံအပေါ် အမေရိကန်၏ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုသည် အိန္ဒိယနှင့် အီရန်တို့ကြား စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ရေးတွင် အဓိကအဟန့်အတားတစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။

အမေရိကန်သည် အီရန်နိုင်ငံနှင့် စွမ်းအင် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ဆောင်နေသော နိုင်ငံများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကုမ္ပဏီများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအပေါ် ပိတ်ဆို့မှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရေးကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ် အနေဖြင့် ရေနံကုမ္ပဏီများအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုချမှတ်ခဲ့သော ကုမ္ပဏီများစာရင်းတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ မွမ်ဘိုင်အခြေစိုက် ရေနံဓာတုပစ္စည်း ကုန်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် Tibalaji Petrochem Pvt. လည်းပါရှိသည်။ ၎င်းကုမ္ပဏီကြီးသည် အီရန်နှင့် စွမ်းအင်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ဆောင်နေသော အိန္ဒိယ ကုမ္ပဏီများကို အမေရိကန်က တိုက်ရိုက်စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့မှုချမှတ်ရာတွင်ပါဝင်သည့် ပထမဆုံးကုမ္ပဏီပင်ဖြစ်သည်။

အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အဆိုအရ Tibalaji Petrochem Pvt. သည် အီရန်ရေနံဓာတုပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ Triliance ထံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်းများစွာတန်ဖိုးရှိသော ရေနံနှင့်ဓာတုပစ္စည်းများ တင်သွင်းလျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ Triliance ကုမ္ပဏီသည် ရေနံဓာတုပစ္စည်းထုတ်ကုန်များကို အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့သင်္ဘောများဖြင့်

တင်ပို့လျက်ရှိသည်။ Tibalaji Petrochem Pvt. သည် Triliance ကုမ္ပဏီထံမှ မက်သနောနှင့် ရေနံများ၊ အခြားသော ရေနံဓာတုပစ္စည်းများစွာကို အကြိမ်ကြိမ်တင်သွင်းခဲ့သည်။ ထို့ပြင် Triliance ကုမ္ပဏီသည် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့လည်း ရေနံနှင့်ဓာတုပစ္စည်းများ တင်ပို့ခဲ့သည်။

ယူကရိန်းအရေးဖြစ်ပွားပြီးနောက် အိန္ဒိယသည် အမေရိကန်၏ သတိပေးမှုများရှိနေသည့်တိုင်အောင် ရုရှားထံမှ ရေနံဆက်လက်တင်သွင်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ ရုရှားထံမှ ရေနံတင်သွင်းရာတွင် အိန္ဒိယ အနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံမှ ရေနံတင်သွင်းရာတွင် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် အမေရိကန်၏ အလားတူလုပ်ဆောင်လာနိုင်သော ပိတ်ဆို့မှုများကို ရှောင်ရှားသွားလိုသည်။ သို့သော် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အီရန်မှ ရေနံများ ဆက်လက်တင်သွင်းခြင်းအားဖြင့် အကျိုးဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိသည်။ ယခင်က အီရန်သည် အိန္ဒိယ၏ စွမ်းအင်ဈေးကွက်၌ အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍကပါဝင်လျက်ရှိပြီး အိန္ဒိယသို့ စွမ်းအင် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းခန့် တင်ပို့လျက်ရှိသည်။ အိန္ဒိယအစိုးရသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အီရန်နျူကလီးယားစာချုပ်မှ ထရပ်အစိုးရနုတ်ထွက်သွားပြီးနောက် အီရန်ထံမှ ရေနံတင်သွင်းမှု ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသည်။

အမေရိကန်၊ အီရတ်၊ ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့်အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုတို့သည် အိန္ဒိယရေနံတင်သွင်းမှု စုစုပေါင်း၏ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကိုတင်ပို့လျက်ရှိသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ယူကရိန်းပဋိပက္ခဖြစ်ပွားပြီး ရေနံဈေးနှုန်းများ အတက်အကျဖြစ်နေသောကြောင့် အိန္ဒိယသည် ကနေဒါ၊ ဂါဘွန်၊ ဘရာဇီး၊ ကိုလံဘီယာနိုင်ငံတို့မှ ရေနံတင်သွင်းသွားရန် စဉ်းစားသုံးသပ်လျက်ရှိသည်။ အိန္ဒိယသည် မကြာသေးမီ အချိန်အတွင်းကပင် ပင်လယ်ကွေ့နိုင်ငံများ (GCC) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးချဲ့လာခဲ့သည်။ GCC နှင့် မဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လျက်ရှိသော အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် အီရန်နှင့်ထိတွေ့ဆက်ဆံရာ၌ အိန္ဒိယ၏ အဆင့်အတန်းကို ပြောင်းလဲလာစေသည်။

အီရန်နိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာအကျပ်

အတည်းများ မြင့်တက်လာသောကြောင့် အိန္ဒိယအစိုးရသည် ရှိရှိအစိုးရသည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကိုအလေးထားလာပြီး အလယ်အာရှနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုချဲ့ထွင်လာခဲ့သည်။ ထို့ပြင် တရုတ်၊ ရုရှားတို့နှင့် အီရန်၏မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးသည် ဒေသတွင်း၌ ဝါရှင်တန်ကို စိန်ခေါ်ရာတွင် တီဟီရန်အတွက် တွန်းအားတစ်ရပ်ဖြစ်စေသည်အပြင် မော်စကိုနှင့် ပေကျင်းတို့သည် အီရန်၏ စီးပွားရေးအပြင် ဒေသတွင်းအာဏာတည်ဆောက်ရာတွင်လည်း ပံ့ပိုးကူညီပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် နယူးဒေလီအနေဖြင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် ဟန့်ချက်ထိန်းညှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း ပထဝီနိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဟန့်ချက်ပြောင်းလဲလာမှုသည် အိန္ဒိယကို အီရန်နှင့် နက်ရှိုင်းသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအတွက် စိန်ခေါ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် အီရန်နှင့် အနောက်အုပ်စုကြား တင်းမာမှုများနှင့် အီရန်စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီများအပေါ် အမေရိကန်၏ ပိတ်ဆို့မှုများသည် နယူးဒေလီနှင့် တီဟီရန်တို့၏ စွမ်းအင်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အဟန့်အတားများ ဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိသည်။

ကန့်သတ်ချက်နှင့် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေသည့် တိုင်အောင် လက်ရှိအခြေအနေတွင် နယူးဒေလီနှင့် တီဟီရန်တို့သည် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးတို့တွင် တူညီသောအကျိုးစီးပွားများရှိနေသည်။ ရှန်ဟိုင်း

❖ **အီရန်၏စီးပွားရေးသည် စွမ်းအင်အပေါ်မီခိုရလျက်ရှိသောကြောင့် နိုင်ငံတကာပိတ်ဆို့မှုများသည် တီဟီရန်၏ စီးပွားရေးအလားအလာအပေါ် ကန့်သတ်ချက်များဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ အထူးသဖြင့် အီရန်၏ စွမ်းအင်များကို အဓိကဝယ်ယူလျက်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရေနံချက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများသည် ရုရှားထံမှ ဈေးနှုန်းချိုသာသောရေနံများဝယ်ယူရန်ပြင်ဆင်လာလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် လက်ရှိအချိန်တွင် အီရန်အစိုးရသည် ဆန္ဒပြသူများကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဖြိုခွင်းနှိမ်နင်းလျက်ရှိသောကြောင့် အနောက်အုပ်စု၏ပိတ်ဆို့မှုများ ပိုမိုရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိသည်။** ❖

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့ (SCO) တွင် အီရန်နှင့် အိန္ဒိယတို့သည် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ချန်ဘာဟာဆိပ်ကမ်းကဲ့သို့သော စီမံကိန်းတွင် အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်သွားနိုင်သည်။ ၎င်းစီမံကိန်းသည် နိုင်ငံတကာ တောင်-မြောက် ပို့ဆောင်ရေးစင်္ကြံ (INSTC) နှင့်ချိတ်ဆက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အိန္ဒိယနှင့်အီရန်တို့သည် အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်နိုင်ရေး နှစ်နိုင်ငံငွေကြေးဖြင့် ပေးချေနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ အိန္ဒိယနှင့် အီရန်တို့ကြား အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုးသည် မြင့်တက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဇူလိုင်လအတွင်း

အိန္ဒိယသို့တင်ပို့သည့် အီရန်၏ပို့ကုန်တန်ဖိုးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၆၁ သန်းရှိပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်အလားတူကာလတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၆၇ သန်းရှိခဲ့သည်။ အိန္ဒိယ၏ အီရန်သို့တင်ပို့သည့် ပို့ကုန်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ခုနှစ်လတာကာလအတွင်း ပို့ကုန်အားလုံး၏ ၅၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့သည်။

အီရန်၏စီးပွားရေးသည် စွမ်းအင်အပေါ်မီခိုရလျက်ရှိသောကြောင့် နိုင်ငံတကာပိတ်ဆို့မှုများသည် တီဟီရန်၏ စီးပွားရေးအလားအလာအပေါ် ကန့်သတ်ချက်များဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ အထူးသဖြင့် အီရန်၏ စွမ်းအင်များကို အဓိကဝယ်ယူလျက်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရေနံချက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများသည် ရုရှားထံမှဈေးနှုန်းချိုသာသော ရေနံများဝယ်ယူရန် ပြင်ဆင်လာလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် လက်ရှိအချိန်တွင် အီရန်အစိုးရသည် ဆန္ဒပြသူများကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဖြိုခွင်းနှိမ်နင်းလျက်ရှိသောကြောင့် အနောက်အုပ်စု၏ ပိတ်ဆို့မှုများ ပိုမိုရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိသည်။

Vienna ဆွေးနွေးပွဲများသည် အီရန်နျူကလီးယားအကျပ်အတည်းအတွက် ထွက်ပေါက်တစ်ရပ်အဖြစ်တည်ရှိနေသော်လည်း နျူကလီးယား ဆွေးနွေးပွဲများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ရေးသည် မသေချာမရရာဖြစ်နေသည်။ အထူးသဖြင့် ဝါရှင်တန်နှင့်တီဟီရန်တို့ကြား ပိတ်ဆို့မှုများနှင့် နျူကလီးယားသဘောတူစာချုပ်၏ အာမံချက်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သဘောထားကွဲလွဲမှုများစွာ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

မောက်မယ်မြို့နယ် လွယ်ခွင်သစ်ကျေးရွာ၌ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းပွင့်

မောက်မယ် နိုင်ငံဘာ ၆
ရမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် မောက်မယ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မောက်မယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု လေးအုပ်စု ကျေးရွာ ၂၂ ရွာ၌ လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်းကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဟိုနမ့်ကျေးရွာအုပ်စု လွယ်ခွင်သစ်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ(နည်းပညာ) ဦးအာကာဖြိုးက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မောက်မယ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းဝန်ထမ်းများက ကျား၊မရေးရာနှင့် ဝေဖန်အကြံပြုတိုင်ကြား

ရေးသင်ခန်းစာများ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာများ၊ စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေး သင်ခန်းစာများ၊ ဝယ်ယူရေးဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာများ၊ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာနှင့် အတာအကွယ်ပေးခြင်းသင်ခန်းစာများကို ကဏ္ဍတစ်ခုချင်းအလိုက် အသေးစိတ် သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ မောက်မယ်မြို့နယ် ဟိုနမ့်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ

ကျေးရွာ ၁၀ ရွာမှ ကျေးရွာစီမံကိန်း အထောက်အကူပြုကော်မတီဝင် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူစုစုပေါင်း ၁၁၇ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ တစ်ရက်ဖြစ်ကြောင်း မောက်မယ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ(နည်းပညာ) ဦးအာကာဖြိုးက ပြောပြ၍ သိရသည်။

(၇၈)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုစစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့်ဝတ္ထုပြိုင်ပွဲစာမူများဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် (၇၈)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုစစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့်ဝတ္ထုပြိုင်ပွဲဝင်ရန် စာမူများဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ ဆုရရှိသော စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်းများအား မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုများအား မြဝတီမဂ္ဂဇင်း၊ ငွေတာရီမဂ္ဂဇင်းနှင့်တပ်မတော်စာစဉ်တို့တွင် ဖော်ပြပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ စာမူများတွင်ပါဝင်ရမည့်အချက်များ။

(က) မြန်မာနိုင်ငံတို့၌ ဖြစ်တည်ပေါ်ပေါက်လာသည့်အချိန်က စပြီး တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက် ခဲ့သည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အဖြစ် ခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည် ခဲ့မှုများ၊ ခေတ်အဆက်ဆက် သမိုင်းအဆက်ဆက်တွင် အမျိုးသားရေးကို မည်သည့်အခါမျှ သစ္စာမဖောက်ခွဲသည့် အပြင် စွန့်လွှတ်စွန့်စားခဲ့မှုများ၊ အနစ်နာခံမှုများစွာဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရန်ဟုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစဉ်အလာကောင်းများ၊ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေးနှင့်ဖက်ဆစ် တော်လှန်ရေးကာလများတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့်အတူ လက်တွဲတိုက်ပွဲဝင်ကာ မြန်မာ့လွတ်လပ် ရေးအတွက် အသက်သွေးချွေးများစွာ ပေးဆပ်ခဲ့မှု များ။

(ခ) တိုင်းပြည်တွင် အရေးကြုံအခက်အခဲပေါ်ပေါက်လာတိုင်း တည်ငြိမ်ဖြောင့်မတ်စွာသုံးသပ်လျက် ဝိဇ္ဇာဝန်အရေး သုံးပါးကို ဦးထိပ်ထားကာ လုပ်ဆောင်သင့်လုပ်ဆောင် ထိုက်သည်များကို ပြတ်ပြတ်သားသားလုပ်ဆောင်ခဲ့မှုများ၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ပြည်ထောင်စုတပ်မတော်ကြီးဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ပြည်ထောင်စုကြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး၊ တစ်တိုင်း ပြည်လုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တပ်မတော် ခေါင်းဆောင်အဆက်ဆက်တို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု များနှင့်လက်ရှိခေတ်ကာလတွင်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ပြည်သူ လူထုအကျိုးစီးပွားအတွက် အားချိန်နားချိန်မရှိဘဲ အချိန်ပြည့်တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင် နေမှုများ။

(ဂ) အထက်ပါအချက်များထဲက အချက်တစ်ခုခုကိုဖြစ်စေ၊ အများအပြားကိုဖြစ်စေ ထည့်သွင်းဖွဲ့ဆိုရေးသားနိုင်သည်။

၃။ စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း သတ်မှတ်ချက်များ

- (က) တပ်မတော်နှင့်သက်ဆိုင်ပြီး စိတ်ဓာတ်တက်ကြွဖွယ် စာသားများ ပါဝင်ရမည်။
- (ခ) တပ်မတော်၏ဂုဏ်ရည်၊ တပ်မတော်သားတို့၏ဘဝကို ထင်ဟပ်ဖော်ပြနိုင်စွမ်းရှိရမည်။
- (ဂ) တေးသီချင်းတစ်ပုဒ် ကြာမြင့်ချိန် ၃ မိနစ်ထက်မနည်း ၅ မိနစ်ထက်မများဖြစ်ရမည်။
- (ဃ) အသံသွင်းပြီးသီချင်းခွေနှင့်အတူ သီချင်းစာသား Note မိတ္တူ ၃ စုံပေးပို့ရမည်။

(င) ပြိုင်ပွဲဝင်များအနေဖြင့် သံစုံတီးဝိုင်းဖြင့် တီးခတ်အသံ သွင်းရန် အခက်အခဲရှိပါက နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ ရှိ စစ်တီးဝိုင်းများတွင် သွားရောက်တီးခတ်၍ အသံသွင်းနိုင် သည်။

၄။ ကဗျာ(ဝါသနာရှင်/အလွတ်တန်း)စာမူကဏ္ဍသတ်မှတ်ချက်များ

- (က) မြန်မာဂန္ထဝင်ကဗျာရေးသားနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကဗျာဖြစ် ရမည်။
- (ခ) ကဗျာတွင်ပါဝင် ၃၀၀ မှ ၄၀၀ အတွင်း ပါဝင်ရမည်။ (လေးလုံးစပ်ကဗျာတွင် စာလုံးလေးလုံးသည် တစ်ပါးဖြစ်ပြီး အချိုးကဗျာတွင် စာကြောင်းတစ်ကြောင်းသည် တစ်ပါး ဖြစ်သည်။)
- (ဂ) ကဗျာတွင် မိမိယှဉ်ပြိုင်လိုသည့်အဆင့်ကို (ဝါသနာရှင် အဆင့်) (အလွတ်တန်းအဆင့်)ဟူ၍ သိသာစွာရေးသား ဖော်ပြရမည်။
- (ဃ) ကဗျာ(ဝါသနာရှင်အဆင့်)နှင့် ကဗျာ(အလွတ်တန်းအဆင့်) နှစ်မျိုးစလုံးတွင် တစ်ပြိုင်နက်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း မပြုရ။
- (င) အမျိုးသားစာပေဆု(ကဗျာ)၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆု(ကဗျာ)၊ ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာပေဆု(ကဗျာ)ရရှိပြီးသူများ၊ ယခင် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်စာမူပြိုင်ပွဲများတွင် ကဗျာ (ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ) ဆုရရှိဖူးသူများအနေဖြင့် ကဗျာ(အလွတ်တန်းအဆင့်)တွင်သာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ရမည်။

၅။ ဝတ္ထုတို/ဝတ္ထုရှည်စာမူကဏ္ဍ သတ်မှတ်ချက်များ

- (က) ဝတ္ထုတို၊ ဝတ္ထုရှည်အင်္ဂါရပ်များနှင့် ညီညွတ်ရမည်။
- (ခ) ရသမြောက်စွာရေးဖွဲ့ပြီး စကားပြေရေးဟန်နှင့် စကားပြော ရေးဟန်ရောနှောရေးသားခြင်းမပြုရ။
- (ဂ) ဝတ္ထုတိုတွင် စာလုံးရေ ၆၀၀၀ မှ ၈၀၀၀ အကြား သတ်မှတ် သည်။
- (ဃ) ဝတ္ထုရှည်တွင် စာလုံးရေ ၅၀၀၀၀ အောက်မနည်းစေရ၊ ၆၀၀၀၀ ထက် မများစေရ။

၆။ စာမူများကို A4 ဆိုဒ်တစ်မျိုးတည်းတွင် စာမျက်နှာတစ်ဖက်တည်း၌ သာ ရှင်းလင်းပီသသောလက်ရေးဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ကွန်ပျူတာစာလုံး (စာလုံး အရွယ်အစား ၁၄) ဖြင့်ဖြစ်စေ ရေးသားရိုက်နှိပ်ကာ ခိုင်ခံ့သေသပ်စွာ ချုပ်လုပ်၍ ၃ စုံပေးပို့ရမည်။

၇။ စာမူများတွင် ကိုယ်တိုင်ရေးသားကြောင်း၊ မည်သည့်စာနယ်လင်း တွင်မှ ပုံနှိပ်ဖော်ပြဖူးခြင်းမရှိကြောင်းနှင့်မည်သည့်ပြိုင်ပွဲတွင်မှ ဆုရရှိ ဖူးခြင်းမရှိကြောင်း ဝန်ခံချက်ပါရှိရမည်။

၈။ စာမူရှင်များ၏နေရပ်လိပ်စာအပြည့်အစုံနှင့်ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် တို့ကို ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

၉။ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းခံရပါက ကိုယ်တိုင်တက်ရောက် ဆုယူနိုင်သူဖြစ် ကြောင်း ကတိပြုဝန်ခံချက်ပါရှိရမည်။

၁၀။ စာမူများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်နောက်ဆုံးထား၍

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ် စစ်ဆင်ရေးဌာနကြားရေးမှူးရုံးသို့ပေးပို့ရမည်။

၁၁။ စာမူများပေးပို့ရာတွင် Copy ၃ စုံမပါရှိခြင်း၊ Soft Copy မပါ ရှိခြင်း၊ သီချင်းစီဒီများမပါရှိခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ခံချက်များမပါရှိခြင်း၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များမစုံလင်ခြင်းနှင့်သတ်မှတ်ရက်အတွင်း အချိန်မီမရောက်ရှိသောစာမူများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၁၂။ စစ်ချီသီချင်း ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၁၀၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၇၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်

၁၃။ စစ်သည်တေးသီချင်း ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၁၀၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၇၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်

၁၄။ ကဗျာ(ဝါသနာရှင်) ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၂၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၁၀၀၀၀၀	ကျပ်

၁၅။ ကဗျာ(အလွတ်တန်း) ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၇၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၂၀၀၀၀၀	ကျပ်

၁၆။ ဝတ္ထုတိုစာမူ ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၆၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၂၀၀၀၀၀	ကျပ်

၁၇။ ဝတ္ထုရှည်စာမူ ဆုချီးမြှင့်မည့်နှုန်းထားများ

(၁) ပထမဆု	၁၀၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၂) ဒုတိယဆု	၇၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၃) တတိယဆု	၅၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၄) စတုတ္ထဆု	၄၀၀၀၀၀	ကျပ်
(၅) ပဉ္စမဆု	၃၀၀၀၀၀	ကျပ်

ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီ

မင်းဘူးမြို့နယ် ကျောက်စံကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း (ဆီထွက်သီးနှံ)ရန်ပုံငွေ ပထမအကြိမ် ထုတ်ချေး

မင်းဘူး နိုဝင်ဘာ ၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် မင်းဘူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း(ဆီထွက်သီးနှံ) ကျေးရွာဖြစ်သည့် ကျောက်စံကျေးရွာ၌ စီမံကိန်းလည်ပတ် ရန်ပုံငွေ ပထမအကြိမ်ထုတ်ချေးပေးအပ် ခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ထုတ်ချေးပေးရာတွင် မင်းဘူး မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကိုကိုက ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား ဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန်၊ နေကြာအပါ အဝင် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးသော တောင် သူများ လိုအပ်လျက်ရှိသည့် မျိုးစေ့၊ သွင်း အားစုနှင့် စိုက်ပျိုးစရိတ်များ၊ ဝယ်ယူသုံးစွဲ နိုင်ရန် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် အရင်း မပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ချေး

ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် စီမံ ကိန်းတာဝန်ခံဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာ စီမံကိန်းရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင် များကို ရန်ပုံငွေများ စနစ်တကျလွှဲပြောင်း ပေးအပ်ကြသည်။ ထို့နောက် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံ ကိန်း (ဆီထွက်သီးနှံ) ပထမအကြိမ်အဖြစ် ကျောက်စံကျေးရွာရှိ ဆီထွက်သီးနှံနေကြာ စိုက်ပျိုးမည့် အသင်းသား၊ အသင်းသူဦးရေ



၁၁၀ ၏စိုက်ပျိုးကေ ၂၀၀ အတွက် ရန်ပုံ ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဝင်များက ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကို ကျေးရွာစီမံကိန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ●ဇမာ

ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ပြေ ၁ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်ထိ ကာလအတွင်း ပဲမျိုးစုံ ပြည်ပတင်ပို့မှုမှ ကန့်သတ်လာ ၇၀၇ ဒသမ ၇၉၉ သန်း ရရှိခဲ့



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆
ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ပြေ ၁ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်ထိ ကာလအတွင်း ပဲမျိုးစုံပြည်ပတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၀၇ ဒသမ ၇၉၉ သန်းရရှိခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းများအရ သိရသည်။

ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြေ ၁ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်ထိ ကာလအတွင်း ပဲတီစိမ်း၊ မတ်ပဲနှင့် ပဲစင်းငုံတို့ကို အများဆုံးတင်ပို့

ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့တင်ပို့ရောင်းချပေးရာတွင် ပင်လယ်ရေကြောင်းကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀၇ ဒသမ ၉၄၂ သန်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၉ ဒသမ ၈၅၇ သန်း စုစုပေါင်းအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၀၇ ဒသမ ၇၉၉ သန်းဖိုး တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ရာတွင် ပဲတီစိမ်းကို ပင်လယ်ရေကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း

မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၉ ဒသမ ၆၀၁ သန်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၇ ဒသမ ၁၆၅ သန်း စုစုပေါင်းအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၆၆ ဒသမ ၇၆၆ သန်းဖြင့်အများဆုံးတင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ရပြီး မတ်ပဲကို ပင်လယ်ရေကြောင်းကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၄ ဒသမ ၃၉၀ သန်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇ ဒသမ ၁၉၆ သန်း စုစုပေါင်းအမေရိကန်

ဒေါ်လာ ၂၆၁ ဒသမ ၅၈၆ သန်းဖြင့် ဒုတိယအများဆုံးတင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပဲစင်းငုံကို ပင်လယ်ရေကြောင်းကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅ ဒသမ ၈၄၉ သန်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သူည ၅၅ ဒသမ ၀၂၈ သန်းဖြင့် တတိယအများဆုံး တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါကာလအတွင်း ပဲအမျိုးအစားပေါင်း ၂၀ ကျော်ကို ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကာလအတွင်း နိုင်ငံလွန်ပဲကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သူည ၅၅ ဒသမ ၄၇ သန်းဖြင့် အနည်းဆုံးတင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ရပြီး စွန်တာပြာပဲကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သူည ၅၅ ဒသမ ၄၈၃ သန်းဖြင့် ဒုတိယအနည်းဆုံး၊ ပဲပုပ်စေ့ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သူည ၅၅ ဒသမ ၀၆၃ သန်းဖြင့် တတိယအနည်းဆုံးတင်ပို့ရောင်းချပေးခဲ့ရကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

မြောက်ဦးမြို့နယ် မြောင်းဘွေကျေးရွာ၌ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု စစ်ဆေး

မြောက်ဦး နိုဝင်ဘာ ၆
ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် မြောက်ဦးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေ ဖူလုံစွာရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြောင်းဘွေကျေးရွာ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မြောက်ဦးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ညွန့်၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ထွန်းလှ ခရိုင်၊ မြို့နယ်တာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာများက ကျေးရွာ ရေပေးရေးကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ မြောင်းဘွေကျေးရွာ၌ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသော Golden Land Arakan ကုမ္ပဏီ တာဝန်ခံအင်ဂျင်

နီယာက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် မြောက်ဦးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ညွန့်က သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အရည်အသွေး ပြည့်မီစေရေးကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် မြောက်ဦးမြို့နယ် မြောင်းဘွေကျေးရွာ၌ အလျား ၁၀ ပေ၊ အနံ ၆ ပေ၊ အမြင့် ၆ ပေ ၂၀ စင်မြင့် ရေစင်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အလျား ၂၆ ပေ မြောက်လက်မ၊ အနံ ၁၆ ပေ မြောက်လက်မ၊ အမြင့် မြောက်လက်မ ရေစင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေကွပ် ၁၂၇ ဒသမ ၆၈၁ သန်းဖြင့် Golden Land Arakan ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ၍ ရှုလိုင် ၅ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်ထိ ၆၆ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း မြောက်ဦးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ **ကိုသန်း**

SKL

ဆိုဗီဒန် (omicron) အပါအဝင် ကိုဗစ် - ၁၉ ပျိုးစိမ်းပြောင်း ရောဂါပိုးများကို သတိပြုကာ ပိတ်ကစ၍ ကာကွယ်ပါ

- ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို အကြိမ်ပြည့်မပျက်မကွက်စံယူပါ။
- ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကို မိမိကစ၍ ဆက်လက်ကာကွယ်ပါ။

တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 မိမိ၏ နှုတ်ဆွတ်ပြီးနောက် အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 ဆူညံသံများ၊ နှုတ်ဆွတ်မှုများကို အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 ပြောင်းလဲသော ကိုဗစ်ပျိုးစိမ်းများကို ခွင့်ထားပါ။

မိမိ၏ ကိုဗစ်ပျိုးစိမ်းများကို အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 မိမိ၏ ကိုဗစ်ပျိုးစိမ်းများကို အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 မိမိ၏ ကိုဗစ်ပျိုးစိမ်းများကို အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။
 မိမိ၏ ကိုဗစ်ပျိုးစိမ်းများကို အဝေးကွာစွာ ချောဆိုပါ။

ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံမှုမလျင်ခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးလမ်းများကို လိုက်နာခြင်းဖြင့် ရရှိနိုင်မည့် အကျိုးခံစားခွင့်များ -

- ကိုယ် ကိုယ် ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- အခြားသူများကို ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- ဘဝစဉ် အပါအဝင် မျိုးဗီဇပြောင်းလဲမှုများ ကျခက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- ရောဂါကူးစက်မှု ကွင်းဆက်ကို ပြတ်တောက်နိုင်ခြင်း
- ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများ၏ အလုပ်တာဝန်ပေးမှုကို ပေးပို့ရနိုင်ခြင်း

“ ကိုဗစ် - ၁၉ ရင်တင်နဲ့ ဖို့ ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများကို အားလုံး ဆက်လက်လိုက်နာလို့ မှူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့ ”

ဆေးလိပ်ဖြတ်ရင် ဘာအကျိုးကျေးဇူးတွေရမလဲ

- ဆေးလိပ်/ဆေးရွက်ကြီးသုံးစွဲမှုကြောင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ လေဖြတ်ရောဂါ၊ မြေပုပ်လက်ပုပ်ရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ မျက်စိကွယ်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားနိုင်သည့်အပြင် ကင်ဆာရောဂါအမျိုးမျိုးတို့ဖြစ်ပွား၍ လူသက်တမ်းပျက်စီးစေရခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- ကိုယ်တိုင်ဆေးလိပ်သောက်သော်လည်း တစ်ဆင့်ဆဲဆေးလိပ်ငွေကို ရှူရှိုက်ရခြင်းသည် ဆေးလိပ်လောင်ကျွမ်းရာမှ ထွက်လာသော အဆိပ်ငွေများနှင့် ဆေးလိပ်သောက်သုံးသူမှ ရှူထုတ်လိုက်သော အငွေများကို ပါအိမ် (Filter) မပါဘဲတိုက်ရှိုက် ရှူရှိုက်သောကြောင့် ဆေးလိပ်သောက်သူနှင့် အတူနေသူများတွင် ပို၍ အန္တရာယ်ကြီးမားပါသည်။
- တစ်ဆင့်ဆဲဆေးလိပ်ငွေကြောင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးများတွင် အထက်ဖော်ပြပါ ရောဂါအမျိုးမျိုးတို့အပြင် ကိုယ်ဝန်ပျက်ကျခြင်း၊ ကိုယ်အလေးချိန်မပြည့်သောကလေး၊ ဓမ္မပွားခြင်းတို့ ဖြစ်နိုင်ပြီး ကလေးများတွင် ဓမ္မပွားခြင်း၊ ရုတ်တရက်သေဆုံးခြင်း၊ နားရောဂါဖြစ်ပွားခြင်း၊ မကြာခင် ဓမ္မပွားခြင်းဖြစ်ခြင်း၊ အဆုတ်ကြီးထွားမှုကြောင့် ထိခိုက်ခြင်းနှင့် ပန်းနာရင်ကျပ်ရောဂါစိမ်းခြင်း စသည်တို့ကို ဖြစ်ပွားစေပါသည်။
- ဆေးလိပ်သောက်တာကို ရပ်လိုက်ပြီဆိုရင် မိနစ် (၂၀)အတွင်း နှလုံးခုန်နှုန်းမြင့်တက် တွေ့သွားပေါင်မိနစ် တက်နေတာတွေ လျော့ကျသွားပါမယ်။
- နောက်ထပ် (၁၂) နာရီအကြားမှာတော့ အဆိပ်ငွေတွေဖြစ်တဲ့ ကာဗွန်မိုနောက်ဆိုက် (Carbon monoxide) တွေ သွေးတွင်းမှာပါဝင်မှုလျော့ကျပြီး အောက်ဆီဂျင် ပမာဏ ပြန်တက်လာပါမယ်။
- နောက်ထပ် (၂) ပတ်ကနေ (၃) ပတ်အတွင်းမှာ ရုတ်တရက် သွေးလှည့်ပတ်မှု ဓနစ်နဲ့ အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ဓနစ်တို့ သိသိသာသာ ကောင်းမွန်လာပါမယ်။
- ဆေးလိပ်သောက်သူတွေဟာ မသောက်သူတွေထက် အဆုတ်ကင်ဆာဖြစ်ပွားနိုင် မြေ (၂၂) ဆီတို့များ ကြောင့်၊ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ထုတ်ပြန်ထားပါသည်။

“ DANGER ”

ဆေးလိပ်သောက်သူများ

မာဘယ်ကျောက်ပြားခက်ပုံ (မန္တလေး)

အီတလီနိုင်ငံထုတ် ခေတ်မီစက်ကရိယာများအသုံးပြုကာ အီတလီနည်းပညာဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သော နေပူခံကျောက်ပြား၊ အိမ်တွင်းအလှဆင်ကျောက်ပြားနှင့် ရေချိုးခန်းသုံးကျောက်ပြား အရွယ်အစားမျိုးစုံ.....

CNC 3D ရုပ်လုံးဖော်စက်ကြီးများ အသုံးပြု၍ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များ၊ ရုပ်ထုများ ကျောက်ထွင်းပန်းချီကားများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများအား ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။



ပင်ရင်းအရောင်းဌာန - ဖုန်း- ၀၉၆၉၁၂၃၁၆၃၉

STARMART nine mile Showroom (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၂၆၃၄၇၃၈၅

STARMART MANDALAY Wholesale ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၆၆၀၇၀၂၂၄၄

STARMART Nay Pyi Taw

ရန်ကုန် - မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ဖုန်း - ၀၉၆၈၅၁၀၉၀၇

ကုန်ဆုံးသွားသော စွမ်းအားများ



DAGON Malta Fresh

နဲ့ ဖြည့်စွမ်းထား



ပင်ရင်းအရောင်းဌာန - ဖုန်း- ၀၁ ၃၆၁၀၈၄၁၊ ၀၁ ၆၅၁၀၇၇၊ ၀၁ ၆၅၂၁၆၉

STARMART Nay Pyi Taw - ရန်ကုန် - မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ဖုန်း - ၀၉၆၈၅၁၀၉၀၇

KHA YAE PIN MART - မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၆၇၀၄၄၃၅၅၅

STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၃၀၆၆၀၁၀၀

STARMART MANDALAY Wholesale - ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၆၆၀၇၀၂၂၄၄

Long Style Beauty Saloon

ဆေးဆိုး → (30%) off

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

- * ခေါင်းလျှော်ကျွမ်းကျင် (၅)ဦး
 - * အလုပ်သင် (၅)ဦး
 - * ဆံပင်ညှပ်ဆရာ (၃)ဦး
- (ယောက်ျားလေးညှပ်ကျွမ်းကျင်)
- * ဖုန်း/ 09-2053849
- ၃၇လမ်း၊ ၇၅ x ၇၆ ကြား။

ဝန်ထမ်းခေါ်ယူခြင်း

MUZI Beauty Saloon

- Manager တရုတ်၊ ဗမာစကားတတ် - ၁ ဦး (မ)
 - Nail Art ကျွမ်းကျင် - ၂ ဦး (မ)
 - Facials Cleaning - ၃ ဦး (မ)
 - အသင်လက်ထောက် - ၅ ဦး (မ)
 - နေစားငြိမ်း စီစဉ်ပေးသည်။
- Ph; 09-43139924, 09-426960137

Green Farm Development Co.,Ltd

မှ ယာဉ်မောင်းဝန်ထမ်း (၂)ဦး အလိုရှိသည်

- ယာဉ်မောင်းအတွေ့အကြုံ (၅)နှစ်ထက်ဖြစ်ရမည်။
- အသက် (၃၅)နှစ်အတွင်းဖြစ်ရမည်။
- မန္တလေးမြို့တွင်နေထိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- လိပ်စာ/ အမှတ်(စဉ်)၊ စာလမ်း၊ ၃၁ x ၃၂ ကြား။
- ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
- ဖုန်း/ 09-788088006

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
မန္တလေးမြို့နေ မနန်းအေးအိမ်(၁)မနန်း
ခမ်းဝါ (၁၁) ဦးဟိုက်ကွတ်အောင်(၉)မမနန်း
(နိုင်)၀၃၇၀၇၄)၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်
အမှတ် MC3440073မှာ ပျောက်ဆုံး
သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်း
ကြားပေးပါရန်။ ၀၉-၂၅၆၁၅၂၄၃

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
မန္တလေးမြို့နေ မနန်းအေးအိမ်(၁၁)
ဦးဟိုက်ကွတ်အောင် (၉)မမနန်း(နိုင်)၀၃၇
၀၇၂) ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်
(မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်
တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါ
ရန်။ ၀၉-၂၅၆၁၅၂၄၃

ဖိုး
သတ်ပြု

ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ရဟန်းဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ထားတင် အသက်(၈၀)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒလမြို့နယ်နေ(ဦးမောင်သက်)+(ဒေါ်သိန်းတင်)တို့၏သမီး၊
ရန်ကုန်မြို့နေ (ဗိုလ်ထိန်လင်း)+(ဒေါ်မြမြ) တို့၏ချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့နေ
ဦးအောင်သန်း+ဒေါ်ခင်မမ၊ ဦးစိုးနိုင်+ဒေါ်မိမိသွင်၊ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း(ခ)ဒေါ်နော်မူ
တို့၏အစ်မ၊ မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ပြည်ကြီးမျက်မှန်ရပ်ကွက်၊ အကွက်
(၇၉၈) မြေပဒေသာရပ်နေ ဦးကျော်စိုး+ဒေါ်ရွယ်စိုင်း၊ ဦးအုန်းကြိုင်+ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း၊
ဦးသန်းထွဋ်+ဒေါ်သင်းသင်းအေး၊ ဦးကျော်နိုင်စိုး+ဒေါ်နီနီစိုး၊
ဦးသီဟန်စိုး+(ဒေါ်စိုးစိုးအေး)၊ ဦးမျိုးချစ်ဆွေ+ဒေါ်ညိုညိုတင် တို့၏ချစ်လှစွာသောမွေးမိခင်
မြေး(၁၂)ယောက်၊ မြစ်(၄)ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွား

ဦးစိုးနွယ်(ခ)ဦးဆန်နီ ၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး ဒေါ်ထားတင် အသက်(၈၀)နှစ်

ဧက(၁)၊ ဒီယာနှင့်အရက်ချက်စက်ပုံ လက်ထောက်စက်ပုံမှူး(ငြိမ်း)
သည် (၅-၁၁-၂၀၂၂)ရက်၊ စနေနေ့၊ ည(၇:၂၅)အချိန်တွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်း
ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် (၇-၁၁-၂၀၂၂)ရက်နေ့ နေ့လယ်(၁၁:၀၀)နာရီအချိန်တွင် အေးရိပ်ငြိမ်
(ကြာနီကန်)သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး
မိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု



လူကုန်ကူးခံရသူများအနေဖြင့် အကူအညီနှင့်အားပေးမှုများ
လိုအပ်သည်ဟု ခံစားနေရပါက
သတင်းအချက်အလက်မျှဝေရာစင်တာသို့
ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ - လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန
အမှတ်(၆၅)ကျောက်ပျံတိုင်းဘုရားလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်း - ၀၁-၆၆၆၆၁၉ (ရုံးချိန်အတွင်း)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကိုကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်

၎ရတ်သီး၊ ၎ရတ်ကောင်းတို့၏
အပူတတ်သည် သွေးလည်ပတ်
စိတ်နှုတ်အာကောင်စေပြီး အလက်
ရူလမ်းကြောင်းအတွင်း ရောဂါပိုး
များဝင်ရောက်ခြင်းကို တိုက်ထုတ်
ပေးသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကိုကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်

နာနတ်သီးထဲတွင်ပါရှိသော သဘာဝ
ဓာတ်တိုးဆန်ကျင့်ပစ္စည်းက အသက်
ရူလမ်းကြောင်းကို တိုးတက်ကောင်း
မွန်စေသည်။

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသောပါတီစုံစီမံကိန်းစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်အစုံနှင့် ဝိမိတစေရန်နှင့် ကော်ဂရပ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး "မူ"ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) စေ့ငွေကွက်စီးပွားရေးစနစ်တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို မိတ်ဆောင်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစိုက်လက်ထူထောင်ရာများမပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး။

ကျွန်တော်နဲ့တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ ဒုတိယအကျော့ ထပ်မံဆွေးနွေးပါမယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ မဆွေးနွေးရသေးတဲ့ EAO များကိုလည်း ကျွန်တော်ထပ်မံမိတ်ဆက်ပေးပါမယ်။ မိမိဒေသ၊ မိမိလူမျိုးကို တကယ်ကောင်းကျိုးဆောင်ဖို့လိုလားတယ်ဆိုရင် ဆွေးနွေးပါ။ တောင်းဆိုပါ။ တရားဝင်နိုင်ငံရေးစင်မြင့်ကို တက်လှမ်းကြဖို့ ကျွန်တော်ပြောလိုပါတယ်။ ဒါတွေဆောင်ရွက်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ တံခါးကျယ်ကျယ်ဖွင့်ထားပါတယ်။ ရဲရဲသာလျှောက်လှမ်းခဲ့ကြပါလို့ ကျွန်တော်ပြောလိုပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ၁ နှစ်နှင့် ၆ လ(၁၈လ) ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

၁-၈-၂၀၂၂

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညပလအခါတော်နေ့) တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥပျာတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီးအနီးရှိ တပေါင်းကွင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်သူ့ရင်ပြင်တို့၌ မီးရှူးမီးပန်းများပစ်ဖောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၄ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညပလအခါတော်နေ့) ၂၀၂၂ ခုနှစ်နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်(ယနေ့) တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥပျာတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီးအနီးရှိ တပေါင်းကွင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်သူ့ရင်ပြင်တို့၌ ည ၇ နာရီမှစ၍ FIREWORK အမျိုးအစား မီးရှူးမီးပန်းများကို ပစ်ဖောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါမီးရှူးမီးပန်းပစ်ဖောက်မှုများကို အများပြည်သူများအနေဖြင့် လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်၊ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာများ၌ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း (အဖိတ်နေ့)၌ စည်ကားများပြား



ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း (အဖိတ်နေ့)တွင် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားများပြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အဖိတ်နေ့)တွင် ရဋ္ဌနန္ဒက ဆင်ဖြူတော်လေးအပါအဝင် အခြားဆင်ဖြူတော်များနှင့် အဖော်ဆင်များကို အစာလာရောက်ကျွေးမွေးကြသူများဖြင့် စည်ကားများပြား

စာမျက်နှာ - ၂၀

တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

စာမျက်နှာ - ၂၁

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၆

မြန်မာ့ရိုးရာ ၁၂ လရာသီပွဲတော်များအနက် တန်ဆောင်မုန်းလသည် တမူထူးခြားသည့် လတစ်လဖြစ်ပြီး တန်ဆောင်မုန်းလတွင် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်၊ ကထိန်သင်္ကန်းအလှပွဲတော်၊ မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်ပူဇော်ပွဲ၊ ကိုးမနိုးပွဲတော်၊ သာမညပလအခါတော်နေ့ပွဲတော်တို့ကို ကျင်းပလေ့ရှိပါသည်။

ထိုသို့ အနှစ်သာရပြည့်ဝစွာဆင်ယင်ကျင်းပသောရာသီပွဲတော်ဖြစ်သည့်အတွက် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း(အဖိတ်နေ့)အဖြစ် ယနေ့တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများတွင် စည်ကားများပြားလျက်ရှိရာ နေပြည်တော်ရှိ ဥပျာတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီးနှင့် တန်ခိုးကြီးဘုရားများတွင် ကုသိုလ်ပြုကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြသလို

စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၃ ☆

ငွေပင်လယ်မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းတုမ္မာလီမိတက်

သင်္ဘောကျင်းလုပ်ငန်း ငါး/ပုစွန် ပြုပြင်အေးခဲထုတ်လုပ်ခြင်း(အအေးခန်းဝက်ရှုံ) ဝါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း(မတူဝင်)

ငွေပင်လယ်လှိုင်းထွန်းစက္ကူအားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း

ISO 9001:2015

ရိုင်တကာအရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းစီစဉ်ကျေးဇူးပြုပါသည်။

ADDRESS : NO. 55/61, STRAND ROAD, BOTAHTAUNG TOWNSHIP, YANGON, MYANMAR
 FAX : 951-397480, 397481 E-MAIL : ngwepinlae.headoffice@gmail.com WEBSITE : ngwepinlae.com